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TRAGEDIA W KATOWICACH
TAM BYLI PRUDNICZANIE

W sobotę, 28 stycznia zawalił się dach hali Międzynarodowych Targów w 
Katowicach. Tragiczne informacje przekazywane przez ogólnopolskie 
środki masowego przekazu zszokowały opinię publiczną w całym kraju. 
Również na ziemi prudnickiej z obawami słuchaliśmy kolejnych wiadomo
ści, wiedząc, że wśród wystawców i zwiedzających targi byli Prudnicza
nie. Według naszych informacji nikt z terenu powiatu prudnickiego nie 
zginął. Po tragedii rozmawialiśmy z Tadeuszem Nowakiem z Trzebiny, re
daktorem naczelnym ogólnopolskiego miesięcznika „Złoty Gołąb”, który 
był w hali w momecie katastrofy i który wybijając dziurę w szybie utoro
wał drogę ucieczki kilkudziesięciu osobom. W „Tygodniku Prudnickim” 
przedstawiamy jego fotografie z miejsca tragedii, relację oraz informacje 
powiatowego inspektora nadzoru budowlanego w Prudniku na temat sy
tuacji w naszym regionie pod względem zabezpieczenia
budynków z wielkopowierzchniowymi dachami. _ . _

POZA TYM W NUMERZE:
Czy wykonawca zdąży
ze skalizowaniem Łąki i Moszczanki? str. 7

W Prudniku będzie 
drogowa sygnalizacja świetlna str.9

Biała i Głogówek miastami luksusu? str. 10

Prawda o „zburzonym klasztorku” str. 14 i 15

ifitergggA...
TWÓRCA SIECI INTERNETOWYCH

www.prudnik.net.pl
INTERNET SERWIS 48-200 Prudnik, ul. Podgórna 9a 
Tel. BOK: +48 77 436-13-50 
fax:077 436-81-71

BILANS-INFO
MIi

TANI PUNKI KASOWY

Opłaty za: media, gaz, 
czynsz, kablówka, ZUS-y, podatki

Opłata za rachunek
do 1000 zł - 1,50 zł 

powyżej 1000 zł - 9 zł

Prudnik ul. Batorego 12A

ogłoszenia
drobne

45
KASY FISKALNE
£a
w

OD 849,- NETTO

mgr Radosław Jagielski
48-200 Prudnik 
ul. Chopina 4

tel/fax 436 36 71 lub 0604 594 124

ZAPEWNIAMY
AUTORYZOWANY

SERWIS

L Li r Li Li Li E V
DWA RAZY SZYBCIEJ OD NEOSTRADY W JESZCZE NIŻSZEJ CENIE 
BEZ LIMITÓW
AKTYWACJA ZA 1 ZŁ LUB 5 MIESIĘCY GRATIS

5i£ kb/s tui Ła 77,00 PLN
384 kb/s już za 66,00 PLN

256 kb/s tui za 54,00 PLN
160 kb/s już za 46,00 PLN

Os

mailto:redakcja%40tygodnikprudnicM.pl
http://www.aneks.com.pl
http://www.merkuryjipole.pl
http://www.prudnik.net.pl


TYGODNIK
PRUDNICKI

Nowy numer w każdą środę w kio
skach i sklepach ziemi prudnickiej. 
Czekamy na sygnały, pomysły 
i informacje od czytelników.

REDAKCJA 
I BIURO OGŁOSZEŃ:
48-200 Prudnik 
ul. Kościuszki 13a

TELEFONY:
077 4362877,077 4369174
FAX:
077 4362877
INTERNET:
www.aneks.com.pl
E-MAIL:
redakcja@tygodnikpnjdnicki.pl
REDAKTOR NACZELNY:
Andrzej DEREŃ 
e-mail:
andrzei.deren@tvaodnikDrudnicki.pl

SEKRETARZ REDAKCJI:
Grzegorz WEIGT
PUBLICYŚCI:
Katarzyna IDZIOREK 
Damian WICHER
WSPÓŁPRACOWNICY:
Daniela DŁUGOSZ-PENCA 
Mieczysław MATCZAK 
Franciszek DENDEWICZ 
Józef BARGIEL 
Janusz WISZNIEWSKI 
SKŁAD KOMPUTEROWY: 
Andrzej DĄBROWSKI 
Przemysław GALERT 
SEKRETARIAT 
I BIURO OGŁOSZEŃ: 
Władysława GAJDA 
SPONSORZY:
„ELEKTRONIK CENTRUM”
H. SEJNOWSKIEGO,
PPHU „DALIR",
BIURO PODRÓŻY MERKURY, 
„OPTYK-AN”
WYDAWCA:
Spółka Wydawnicza „Aneks”
48-200 Prudnik, ul. Kościuszki 13a 
KONTO BANKOWE:
Bank Zachodni WBK 1 PRUDNIK 
841090 2226 0000 0005 7401 1084 
DRUK:
Drukarnia PRO MEDIA Sp. z o.o.
45-125 Opole, ul. Składowa 4 
tel. 077453-18-07, fax 453-74-96

Redakcja zastrzega sobie prawo skraca
nia nadsyłanych materiałów prasowych i 
listów. Redakcja nie odpowiada za treść 
ogłoszeń i reklam.

BIURO OGŁOSZEŃ 
CZYNNE OD 8.15 DO 16.00

PRENUMERATA
ZAMÓWIENIA

RUCH S.A. tel. 071 332-83-87 
fax: 071 332-83-84 
prenumerata.dolnoslasRi@ruch.com.pl 
Prenumerata obejmuje zasięgiem cały kraj 
http://prenumerata.ruch.com.pl 
POCZTA POLSKA 
(Urzędy Pocztowe)
Biała (tel. 077 438-76-01) 
Głogówek (tel. 077 437-34-45) 
Gostomia (tel. 077 437-61-20) 
Lubrza (tel. 077 437-62-20) 
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NAJSTARSZY KAMILIANIN 
NIE ŻYJE
BIAŁA. 25 stycznia w Białej zmarł w wieku 85 lat najstarszy kamiliański zakon
nik br. Stefan Niebudek. Urodził się w 1921 roku w Będzinie, był najstarszym 
z sześciorga rodzeństwa. W czasie wojny pracował w Niemczech, a po powro
cie do Polski w 1945 r. rozpoczął pracę w rodzinnym Będzinie. W 1949 wstę
puje do Zakonu Posługujących Chorym (Kamilianie) w Tarnowskich Górach. 
Tam odbył kolejne etapy formacyjne - postulat, następnie nowicjat. W 1952 r. 
składa profesję zakonną. Jako zakonnik pracował w różnych parafiach kami- 
liańskich, najdłużej w Białej - 29 lat.
28 lutego w bialskim kościele parafialnym licznie zgromadzeni wierni oddali 
ostatnią posługę zmarłemu. Mszy pogrzebowej koncelebrowanej przewodniczył 
o. Franciszek Bieniek - prowincjał Polskiej Prowincji Kamilianów. Na pogrzeb 
brata S.Niebudka przybyło wielu kamiliańskich kapłanów i kleryków oraz księża 
z dekanatu bialskiego. Óbrzędom pogrzebowym na bialskim cmentarzu, gdzie 

został pochowany zmarły przewodniczył proboszcz o. Leszek Szkudlarek.
(nok)

RON1KA POLICYJNA

W okresie od 16 do 29 stycznia poli
cjanci z KPP w Prudniku interwenio
wali w 136 przypadkach, w tym: 14 
awantur domowych, 14 kolizji dro
gowych oraz 108 interwencji w in
nych miejscach publicznych.
W tym samym czasie w Policyjnej 
Izbie Zatrzymań KPP w Prudniku 
osadzonych było 6 osób, z czego 2 
osoby do wytrzeźwienia, 1 sprawcę 
przestępstwa, 2 osoby do sprawy i 
1 osobę poszukiwaną.

■ 2 stycznia sprawca oszukał po
szkodowanego poprzez wysłanie sms 
związanego z doładowanie konta. ■ 
Z 15 na 16 stycznia w Prudniku na 
ulicy Langowskiego sprawca znisz
czył karoserię samochodu. ■ 16 
stycznia w Prudniku na ulicy Kossaka 
patrol prewencji zatrzymał nietrzeź
wego (1,18), który kierował samocho
dem. ■ 17 stycznia w Prudniku na 
ulicy Batorego sprawca w sklepie do
konał z torebki kradzieży pieniędzy. ■ 
Z 17 na 18 stycznia w Prudniku na 
ulicy Armii Krajowej sprawca z samo
chodu skradł radioodtwarzacz. 8 18 
stycznia o 14.20 w Łączniku na ulicy 
Świerczewskiego patrol z PP w Białej 
zatrzymał nietrzeźwego (0,74), który 
kierował samochodem. ■ W okresie 
od 16 do 19 stycznia w Głogówku na 
ulicy Podgórnej sprawca włamał się 
do budynku, gdzie skradł rowery. ■ 
19 stycznia w Głogówku na ulicy Ko
pernika sprawca z otwartego samo
chodu skradł telefon komórkowy. ■ 
19 stycznia około 15.00 w Prudniku 
na ulicy Wyszyńskiego do mieszkania 
weszły dwie kobiety, które skradły 
pieniądze. ■ 21 stycznia w Prudniku 
na ulicy Dworcowej patrol z KPP za
trzymał sprawcę, który posiadał przy 
sobie narkotyki. ■ W sierpniu 2005 
roku na ulicy Szkolnej sprawcy po
brali pieniądze na montaż okien i do 
dnia dzisiejszego nie wywiązali się z 
umowy. ■ 24 stycznia około 23.00 w 
Prudniku na ulicy Bora Komorowskie
go zapalił się samochód. Prawdopo
dobnie było to podpalenie. ■ 15 
stycznia w Prudniku na ulicy Królowej 
Jadwigi sprawca skradł dywan. ■ W 
dniach 23-25 stycznia w Prudniku na 
ulicy Koziołka sprawca z piwnicy 
skradł motorower. ■ 25 stycznia oko
ło 12.00 w Głogówku na ulicy Szkol
nej sprawca rozbił szybę w samocho
dzie. ■ Z 24 na 25 stycznia w Gło
gówku na ulicy Karola Miarki sprawca 
z samochodu skradł kołpaki. ■ Z 25 
na 26 stycznia w Prudniku na ulicach 
Armii Krajowej oraz Tuwima także 
ujawniono kradzież kołpaków. ■ 27 
stycznia w Głogówku w Rynku około 
15.00 sprawca z torebki skradł doku
menty. ■ Z 28 na 29 stycznia w Lu
brzy na ulicy Opolskiej sprawca z lo
kalu gastronomicznego skradł papie
rosy i pieniądze. ■ 29 stycznia w 
Prudniku na ulicy Grunwaldzkiej 
około 16.50 patrol zatrzymał nie
trzeźwego (1,13), który kierował ro
werem. ■ 29 stycznia o 21.20 w Lu
brzy na ulicy Opolskiej patrol pre
wencji zatrzymał nietrzeźwego 
(0,54), który kierował samochodem.

OGOTOWie
RATUNKOWE

W minionym tygodniu w oddziale 
Ratownictwa Medycznego Falek w 
Prudniku odnotowano 123 wyjazdy 
do nagłych zachorowań, wypad
ków i transportów chorych. Stwier
dzono 4 zgony.

■ 22 stycznia nie potwierdziło się po
dejrzenie zatrucia narkotykami u 16-let- 
niego chłopca, przewiezionego w ubie
głym tygodniu na oddział dziecięcy. ■ 
23 stycznia z zawałem mięśnia serco
wego odwieziono do Opola na oddział 
kardiologiczny 74-letnią kobietę. Chwilę 
później, na ten sam oddział trafił 67-let- 
ni mężczyzna. ■ U 80-letniej kobiety le
karz stwierdził udar mózgu. Na dalsze 
leczenie chora została skierowana na 
oddział neurologiczny. ■ 24 stycznia 
44-letni mężczyzna zaaspirował ciało 
obce do gardła. Przewieziony został na 
oddział laryngologiczny do Opola. ■ 25 
stycznia 75-letni mężczyzna zasłabł na 
przystanku autobusowym. Przewiezio
ny został do Izby Przyjęć w Prudniku.
■ 55-letni pacjent z zawałem mięśnia 
sercowego, przewieziony został na od
dział kardiologiczny w Opolu. ■ W tym 
samym dniu starsza kobieta, z powo
du usterki pieca podtruła się gazem 
ziemnym. Trafiła do szpitala. ■ 26 
stycznia przyjęto wezwanie do pobite
go mężczyzny, który z ranami głowy i 
podejrzeniem złamania kości nosowej 
przewieziony został na oddział chirur
giczny. ■ 28 stycznia 89-letnia kobie
ta z udarem mózgu przewieziona zo
stała na Oddział Intensywnej Terapii 
w Nysie. W tym i następnego dnia 
odnotowano kilka wyjazdów zespołów 
pogotowia do osób, które doznały 
urazów spowodowanych nadmiernym 
spożyciem alkoholu.

U RZĄD
STANU CYWILNEGO

PRUDNIK

URODZENIA

Wiktoria LOPUSZYŃSKA- ur. 8.01. 
Aleksandra Maria OTRĘBA - ur. 20.01. 

Weronika Maria DURA-ur. 17.01. 
Klaudia Katarzyna KWIATKOWSKA-ur. 18.01. 

Adrian Benedykt PANDYRA-ur. 15.01. 
Grzegorz Marcin PRZYSZLAK - ur. 21.01. 

Wiktoria Kamila MULKA- ur. 16.01

ŚLUBY

21 STYCZNIA
Elżbieta KOZAKIEWICZ 
- Dariusz BOLIBRZUCH

ZGONY

Mieczysław STOLARSKI - zm. 22.01. 
Adam Henryk WOJCIECHOWSKI - zm. 21.01. 

Jadwiga Hania BUL - zm. 23.01.
Antoni SZYMKOWIAK - zm. 23.01. 
Gertruda BOBOWSKA - zm. 25.01.

Wszystkim, którzy dzielili z nami smutek 

oraz 28 stycznia 2006 roku 
uczestniczyli w ostatniej drodze 

naszej kochanej

śp. Gertrudy Bobowskiej

serdeczne podziękowania 

składa Rodzina

Wyrazy szczerego i głębokiego współczucia 
Żonie i Rodzinie 

z powodu śmierci naszego kolegi

Wacława Pyry

składają

Działacze i Sędziowie
z Podokręgu Związku Piłki Nożnej w Prudniku

Żonie, dzieciom oraz rodzinie zmarłego

st. ogn. Krzysztofa Makówki
strażaka Komendy Powiatowej PSP w Prudniku

wyrazy głębokiego współczucia 
składają funkcjonariusze KP PSP 

w Prudniku.

Serdeczne podziękowania 
za fachową opiekę 
dla całego zespołu

położnych i pielęgniarek 
a w szczególności 

dla pana 
dr. Rączego

składa
Łukasz Juszczyk

z żoną i córką

Wyrazy głębokiego 
współczucia 

Żonie zmarłego

Wacława
Pyry

składa
Łukasz z rodziną

W niedzielę, 5 lutego o godz. 12.00
w kościele pw. śś. Piotra i Pawła 

(bonifratrów) 
w Prudniku

odbędzie się Msza św. w intencji

śp. Antoniego Weigta

Redaktora Naczelnego 
„Tygodnika Prudnickiego” 

w 3. rocznicę śmierci

Przyjaciół i znajomych 
Antoniego zapraszamy 

do udziału we mszy
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Jak to ze śniegiem 
drzewiej bywało?

Za oknem śnieg, a klubowicze 
"Archiwum odkrywcy” zastanawiają 
się kiedy ostatnio było na ziemi prud
nickiej tak biało.

Srogich zim u nas nie brakowało, 
jednak brak w dawnych czasach 
przyrządów meteorologicznych 
uniemożliwia dokładnie określenie 
temperatur jakie niegdyś notowano. 
Pewne opisy pozwalają mimo 
wszystko zorientować się, kiedy były 
rekordowe opady śniegu, które dziś 
nazwalibyśmy anomaliami, zwalając 
winę na perfumy, lodówki, dym z 
kominów i efekt cieplarniany.

Otóż pamiętnej nocy z 13 na 14 
listopada 1854 roku na ziemi prud
nickiej nawiało tyle śniegu, iż ruch 
na drogach całkowicie zamarł (to 
było w czasach, kiedy nie było jesz
cze piaskarek i pługów). W Prudni
ku, w niektórych domach śnieg cał
kowicie zakrywał okna na parterach. 
W rejonie obecnej ul. Batorego, na 
Dolnym Przedmieściu biały puch 
sięgał dachów. Przez dwa dni mia
sto było odcięte od świata.

I to się nazywa PRAWDZIWA li
stopadowa ZIMA.

AD

Nowa książka po Śląsku
Anna Myszyńska przygotowała drugą część 
swojej książki pt.: „Śląskie rozprawianie". Po
przednie wydanie napisane w śląskiej gwarze 
cieszyło się tak dobrym przyjęciem czytelników, 
iż musiano wznawiać druk publikacji. W następ
ny czwartek, 9 lutego o godz. 17.30 w Bialskim 
Centrum Kultury odbędzie się promocja książ
ki. Już teraz organizatorzy zapraszają do udział 
w imprezie. AD

POWIATOWY URZĄD PRACY

OFERTY PRACY
I. ELEKTROMONTER: uprawnienia do 15 KW, ZBP „Frotex”, praca w Podlesiu tel
406 52 05 Pani Małgorzata Jurek • 2. INŻYNIER ELEKTRONIK: wykształcenie wyższe 
inż.(kierunkowe) lub student ostat. roku kończący, obsługa maszyn, praca w Prudniku 
tel. 406 52 05 Pani Małgorzata Jurek • 3. ELEKTRYK: uprawnienia do 1 KW praca na 
terenie .powiatu. Tel. 501-063-823, 077 437-39-76 Pan Norbert Czaja • 4. SZWACZ 
TAPICERKI - SZYCIE SKÓRY praca w Głuchołazach, możliwość zwrotu kosztów do

jazdu, tel. 691-070-981 Pan Szumowski Adam • 5. KROJCZY SKÓR SZWACZ PO
KROWCÓW MEBLOWYCH, PRACOWNIK BIUROWY z j. niemieckim: praca jedno

zmianowa w Nysie tel. 077-433-60-28, Obczyńska Małgorzata „Darmir", ul. Podolska 2
6- ELEKTRONIK, ELEKTRYK, TOKARZ-MECHANIK, INFORMATYK, TECHNOLOG 

ŻYWNOŚCI, KSIĘGOWY-REFERENT, ŚLUSARZ, SPAWACZ metodą TIG - praca w 
Białej- „Ustronianka” tel. 600-940-050 Pan Paweł Rubiński • 7. ELEKTRYK, STOLARZ 
MODELARZ,ŚLUSARZ-MECHANIK- system pracy 3 zmiany, maszyny komputerowe 

do obróbki drewna, produkcja mebli, tel. 077-409-24-80 Pani Strzelczyk Katarzyna • 8. 
FRYZJERKA DAMSKA - salon fryzjerski, wykształcenie w zawodzie, praca w Prudni
ku, tel. 077-436-93-78 Pani Małgorzata Trzaska • 9. MONTER WIĄZEK ELEKTRYCZ
NYCH - praca w Prudniku, dla mężczyzn i kobiet, sys pracy III zmiany, kontakt osobisty 
Pani Małgorzta Michnowska - kadry Dylaki • 10. GŁÓWNY KSIĘGOWY - wyższe lub 
średnie, obsługa komputera i programów księgowych, Wodociągi i Kanalizacja Sp z 
o.o. w Białej ul. Prudnicka 43, tel. 077-438-76-43 Pan Władysław Podróżny - Prezes •
II. INFORMATYK - SPRZEDAWCA - wykształcenie średnie, doświadczenie zawodo
we, obsługa i naprawa komputerów, praca w Głogówku tel. 077-437-32-55 Pan Norbert 
Szega • 12. PORTIER - PRACOWNIK GOSPODARCZY-wykształcenie zawodowe, 
stopień niepełnosprawności, praca w Głogówku VTO DEKOR tel. 077-438-00-04 Pani 
Katarzyna Zmuda - Trzebiatowska • 13. ELEKTRYK AUTOMATYK - uprawnienia po
wyżej 1 KW, znajomość sterowników swobodnie programowalnych SIEMENS, SIEMA-

IC • SPAWACZ MIG-MAG - elementarne uprawnienia odbiorcze RS11, uprawnienia 

spawacza - MONTER SPAWACZ - znajomość rysunku technicznego, uprwanienia na 
wózki widłowe, spawacz MIG-MAG praca II zmianowa na warsztacie, na wysokości 

~ WyS°kie maszyny - DEKOR Głogówek, ul. Fabryczna 4A tel. 077-
38 00 04 pani Katarzyna Zmuda - Trzebiatowska • 14. NAUCZYCIEL JĘZYKA AN- 

®K'1G°: wykształcenie wyższe lub college, kusr pedagogiczny praca w Prudniku
Xv/-L4 ,23 16 Pan lreneusz Czajkowski • 15. SZWACZ POKROWCÓW MEBLO- 

k„ tei «|wod°we' doświadczenie w szyciu na maszynie, praca w Prudni
ku, tel. 077-436-36-33 Pani Oberc Bożena • 16. SPRZEDAWCA-wykształcenie zawo- 

rnuó’vPraCa W Pręzynie tel- 077-438-81-64 Pani Aurelia Szwiec • 17. GŁÓWNY- KSIĘ
GOWY - wykształcenie wyższe ekonomiczne (3 lata staż), wykształcenie średnie (6lat

P.r.aCa W Korfantow'e, Ośrodek Pomocy Społecznej, tel. 077-431-90-50 Pani
zLw h n®!'16,TOKARZ' FREZER - doświadczenie w zawodzie, praca w Prud- 

iku, Zakład Usług Slusarsko-Tokarskich Zięba Ryszard tel. 77 436-15-86.

Szczegółowe informacje na temat ofert pracy znajdują się w Powiatów 
Urzędzie Pracy - Serwis Pracy (parter) 436 23 04 lub 436 37 82

Prognoza
na weekend

temperatury maks, w dzień 
piątek / niedziela

Pochmurno z przejaśnieniami, 
okresami rozpogodzenia.

Lokalnie może poprószyć śnieg. 
Wiatr północno-zachodni i północny, 

słaby i umiarkowany.
Noce mroźne z temperaturą 

minimalną do -14 C.

Przysłowie ludowe:
Gdy na początku lutego burze i śniegi, 
początek wiosny już niedaleki, 
ale gdy słońce ciepło świeci, 
wiosna tak szybko nie przyleci

Zaproszenia

Cukrzyca 
a nerki
Dziś, w środę 1 lutego w Prudnic
kim Ośrodku Kultury odbędzie się 
spotkanie z diabetologiem Berna
detą Apoloni, która przedstawili wy
kład pt.: „Cukrzyca a nerki”. Organi
zatorem spotkania jest prudnickie 
Koło Miejsko-Powiatowe Polskiego 
Stowarzyszenia Diabetyków. Począ
tek: godz. 16.00.

Prudnicki
Klub
Fantastyki
W środę, 8 lutego o godz. 18.00 w 
Prudnickim Ośrodku Kultury przy ul. 
Mickiewicza 1 odbędzie się spotka
nie organizacyjne Prudnickiego Klu
bu Fantastyki AMULONG. Organi
zatorzy zapraszają wszystkich zain
teresowanych.

Mniejszość 
na nowym
ROZKOCHÓW. Na początku 
roku w miejscowości oddano do 
użytku po remoncie sale koła 
Mniejszości Niemieckiej. Re
mont sfinansowała Fundacja 
Rozwoju Śląska oraz Wspiera
nia Inicjatyw Lokalnych oraz 
Gmina Walce.

(red)

Dziękujemy
Janowi i Krystynie Dolnym z 
Hamburga za pocztówkę z po
zdrowieniami z Wysp Kanaryj
skich (oj, zazdrościmy!).

Wszystkim 
żołnierzom Prudnika

PRUDNIK. Stowarzyszenie Inte
gracji Rodzin Wojskowych byłego 
Garnizonu w Prudniku planuje umie
ścić na terenie dawnych koszar, przy 
skrzyżowaniu ulic: Legionów i Dą
browskiego tablicę upamiętniającą 
żołnierzy, którzy służyli w tym miej
scu. Sprawa jest interesująca, po
nieważ inicjatorzy zastanawiająsię, 
czy należy wspomnieć w tekście ta
blicy żołnierzy niemieckich, którzy 
mieli swój garnizon w Prudniku do 
1945 r. Przed podjęciem decyzji 
członkowie stowarzyszenia posta
nowili zasięgnąć opinii wśród miesz
kańców Prudnika i powiatu, publiku
jąc na łamach „Tygodnika Prudnic
kiego” stosowną ankietę oraz roz
dając ją wśród zainteresowanych 
osób (m.in. w firmie „Artech” na te
renie koszar).

W piątek 27 stycznia komisja w 
składzie: Antoni Sieradzki (stowa
rzyszenie), Stanisław Flaga (ZBŻ-

ZiORWP) oraz Andrzej Dereń (Ty
godnik Prudnicki) przeliczyła 
wszystkie ankiety. Zwyciężyła pro
pozycja pierwsza (48 na 112 głosów 
ważnych), której treść - jako jedyna 
- obejmuje pełny okres istnienia ko
szar, od 1904 do 1994 roku. Pozo
stałe upamiętniały wyłącznie pol
skich żołnierzy.

Poniżej pełny tekst wybranej opcji:
Żołnierzom wszystkich formacji 

wojskowych, byłym pracownikom 
cywilnym, którzy w tych murach w 
latach 1904-1994 spędzili swoją 
młodość.

Społeczeństwo Ziemi Prudnickiej.
O ostatecznej decyzji w sprawie 

wyboru napisu zdecyduje zebranie 
zarządu stowarzyszenia, które od
będzie się 15 lutego. Organizacja 
liczy na pomoc ofiarodawców, po
nieważ dotychczas zebrane środki 
nie pozwalają na zrealizowanie tego 
zamierzenia. AD

Jestem niewinny
Tak twierdzi były prudnicki staro

sta Edward Cybulka, obecnie czło
nek Zarządu Województwa Opol
skiego, którego prokuratura w Prud
niku podejrzewa o to, iż wyłudził z 
budżetu państwa 394 tys. złotych na 
remont nowej siedziby starostwa. In
westycja ta nigdy nie została zreali
zowana, przez pewien czas plano
wano umieszczenie powiatowego 
urzędu w jednym z budynków na te
renie koszar.

Romuald Felcnloben w wypowie
dzi dla Radia Opole stwierdził, że już 
w 2001 r. inwestycja została zakoń
czona, a więc za kadencji Edwarda 
Cybulki, ten natomiast dowodzi, że

decyzję o rezygnacji z inwestycji 
podjął dopiero następny zarząd. Ta 
różnica zdań może wydać się naj
istotniejsza w tej sprawie.

W piątek 27 stycznia rozpoczął 
się proces sądowy, ale rozprawa z 
powodu nieobecności świadka z 
Urzędu Wojewódzkiego została od
roczona.

Przypomnijmy, że Powiat Prudnic
ki już został ukarany przez wojewo
dę Elżbietę Rutkowską za wydanie 
dotacji niezgodnie z przeznacze
niem (czasowe uniemożliwienie ko
rzystania z dotacji państwowych, 
oddanie dotacji).

Apteka Optima
ul. Nyska 1 , 48-200 Prudnik

MASZ PROBLEM Z WŁOSAMI?
Jeśli odpowiedź brzmi TAK, to zapraszamy na

bezpłatną konsultację.
Konsultacja odbędzie się w Aptece Optima ul. Nyska 1 w dniu 25.01.2006 

w godzinach 12:00-18:00. Ilość miejsc jest ograniczona. 

Konsultację przeprowadzi firmy Cosmetici „DORA” - Italy

SERDECZNIE ZAPRASZAMY

AD
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ZA TYDZIEŃ:

Relacja Edmunda Koniarskiego 
z Prudnika, który był 
w katowickiej hali 
w momencie katastrofy. TRAGEDIA

W niedzielę, na stronie internetowej onet.pl znalazła się fotografia z szyldem sto: 

iska „Złoty Gołąb" Tadeusza Nowaka z Trzebiny. Dzięki tej informacji wiedzieli
śmy, że Prudniczanin posiadał stoisko na obrzeżu hali, a to dawało szansę na to, 
iż cało wyszedł z katastrofy.

W sobotę 28 stycznia po go
dzinie 17.00 w Katowicach do
szło do największej katastrofy 
budowlanej w powojennej Pol
sce. Według ostatnich danych 
zginęły 64 osoby, około 140 zo
stało hospitalizowanych. W nie
dzielę prezydent RP Lech Ka
czyński ogłosił żałobę narodową. 
Nie jest to dla mieszkańców zie
mi prudnickiej sprawa odległa. 
Także dlatego, że tragiczne wy
darzenie miało miejsce na na
szym Śląsku, w mieście, do któ
rego wielu prudniczan jeździ do 
pracy, na studia. Wiadomo też, 
że na Międzynarodowych Tar
gach Katowickich zginęli miesz
kańcy Opolszczyzny.

W wystawie gołębi pocztowych 
brali udział także mieszkańcy ziemi 
prudnickiej. Niedługo po katastrofie 
rozmawialiśmy z Tadeuszem Nowa
kiem z Trzebiny. Jest jednym z tych 
szczęśliwców, którzy wrócili do 
domu. Jak twierdzi, według jego wie
dzy wszyscy mieszkańcy Prudnika 
uratowali się. Odbieramy wpraw
dzie różne niesprawdzone informa
cje, miejmy jednak nadzieję, że nie 
potwierdzą się. Tadeusz Nowak 
zaraz też jechał z powrotem do 
Katowic (w poniedziałek). Chciał zo
baczyć się ze znajomymi z targów, 
którzy trafili do szpitala. Opowiadał 
o znajomym, który stracił w wypad
ku palce u nogi i był szczęśliwy, że 
nic więcej mu się nie stało.

Tadeusz Nowak jest hodowcą go
łębi z Trzebiny. Jest też redaktorem 
naczelnym i wydawcą ogólnopol
skiego pisma „Złoty Gołąb”, z któ
rym nasze wydawnictwo współpra
cuje. Stąd też w nerwach czekaliśmy 
na informacje od niego. Na szczę
ście zjawił się w redakcji i mogliśmy 
chwilę porozmawiać. Na targach w 
Katowicach był zarówno z gołębia
mi ze swojej hodowli, produktami dla 
gołębi, jak i z pismem „Złoty Gołąb”, 
wiodącym magazynem tej branży na 
polskim rynku.

„Byliśmy tam w środku. Ja z żoną 
i jeszcze kilka osób z Prudnika. To 
było nasze szczęście, bo trzy dni 
przed targami zmieniłem stoisko. 
Cała hala z drugiej strony, tam gdzie

miałem mieć stoisko leciała jak kloc
ki domina, w naszym kierunku. Lu
dzie z tamtej strony hali biegli do 
nas, tratowali się, nie wszyscy zdą
żyli, a tu ściana była z szyby. Było 
nas kilku takich, że stolami wybili
śmy te szyby. Dobrze, że to się wy
darzyło o tej godzinie a nie w godzi
nach południowych. Wszyscy wy
stawcy są do końca, wychodzimy 
jako ostatni ale już zwiedzających 
prawie nie było."

W ciągu dnia wystawę odwiedzi
ło tysiące ludzi, sytuacja była by

jeszcze tragiczniejsza. W Polsce 
jest ponad 40 tys. większych i tych 
drobnych hodowców i większa ich 
część odwiedza targi. Do tego do- 
chodząjeszcze wystawcy i zwiedza
jący z zagranicy. Według relacji do 
hali było tylko jedno otwarte wyjście.

„Wiedzieliśmy, gdzie sąjeszcze lu
dzie, policjanci na początku stali i cze
kali na dowództwo. Tam, gdzie się 
cały dach zawalił, to poginęli, a od 
naszej strony ludzie byli przywaleni 
ale żyli, rozmawialiśmy z nimi, wska
zywaliśmy ratownikom miejsca. ”

Wielu na początku radziło sobie 
tak jak potrafiło, Nowak opowiadał

np. o chłopaku, który poszedł do 
samochodu po lewarek, podniósł 
blachę i sam wyciągnął swoją 
dziewczynę.

„Jak wczoraj wróciłem w nocy, to 
się zdenerwowałem jak rzecznik 
podawał, że nie było śniegu. Tam 
jest śnieg, zresztą widać to na zdję
ciach. Na pewno wielu ludzi będzie 
miało strach przed wejściem do ta
kich hal. Do tych pobudowanych na 
szybko w ostatnich latach. Jak się 
widziało, w jaki sposób ta hala się 
zawaliła, jak klocki, pod czymś ta

kim są organizowane takie masowe 
imprezy, to jest szok. Przy takich 
opłatach. Waliło się jakby w trzech 
częściach, także byt czas, żeby ucie
kać. Myślalem na początku, że to 
jedno ze stoisk się przewróciło. ”

Oprócz tragedii ludzkiej, wielu 
tych szczególnie drobnych hodow
ców straciło swój dorobek, to co 
mieli najcenniejsze. Tadeusz No
wak mając stoisko od tej najmniej 
zniszczonej strony akurat odzyskał 
większość gołębi, może będzie 
jeszcze coś do odzyskania, bo cią
gle wynoszone są resztki do dru
giej hali w pobliżu.

onet.pl
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W KATOWICACH

Fotografia z wnętrza hali wykonana w sobotę przed zawaleniem dachu. Część tych osób nie żyje. Drogę uciekinierom z walącej się hali utorował Tadeusz Nowak z Trzebiny, 
który stołem wybił dziurę w szybie widocznej na fotografii.

i

W niedzielę 
w jednej 
z hal targowych 
wystawiono rzeczy 
odnalezione 
na terenie
zawalonego budynku

Ekspozycja gazety 
„Złoty Gołąb”.

Redaktorem naczelnym 
gazety jest jest

Tadeusz Nowak 
z Trzebiny.

Nawet ewakuacja
Jan Dzikowicz (Powiatowy In

spektor Nadzoru Budowlanego):
Rozporządzenie ministra Ludwika 
Dorna nie wprowadza nic nowego, 
bo już wcześniej przeprowadzaliśmy 
kontrole obiektów. Przykładem może 
być początek stycznia, kiedy otrzy
maliśmy informację o zalegającym 
śniegu na dachu zakładu Ustronian-

ka w Białej. Śnieg momentalnie został 
usunięty. IV przypadku zauważenia 
podobnego zagrożenia pierwszym kro
kiem powinna być ewakuacja wszyst
kich osób. Na terenie powiatu prudnic
kiego nie ma aż tak wielu budynków, 
które mogłyby doprowadzić do porów
nywalnej tragedii. Na pewno szcze
gólną uwagę trzeba zwrócić na halę

f o tragedii w Katowicach wiele osób z obawą spogląda na dachy wielkopowierzchniowych budynków z płaskimi lub lekko 
pochylonymi dachami. W powiecie prudnickim dużych budynów o lekkiej konstrukcji najwięcej jest w stolicy. Są to marke
ty: Lidl, Kaufłand (w budowie), Albert i Merkury.

sportową w Głogówku, halę OSIR-u w 
Prudniku, a także na markety Lidl, 
Kaufłand, który jest w budowie oraz 
obiekty Frotexu. Mówiąc inaczej 
wszystkie wielkopowierzchniowe 
obiekty z płaskimi dachami.

Za niedostosowanie się do zaleceń 
inspekcja nadzoru budowlanego na 
właścicieli lub zarządców obiektami 
nałożyć może mandat, bądź też po pro
stu zamknąć obiekt.

DW

Już na początku stycznia Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Powiecie Prud
nickim Jan Dzikowicz wystosował komunikat o konieczności usuwania zwałów śniegu z 
dachów budynków.

KOMUNIKAT
POWIATOWEGO INSPEKTORA NADZORU 

BUDOWLANEGO W POWIECIE PRUDNICKIM

Z uwagi na możliwość występowania w okresie zimowym inten
sywnych opadów atmosferycznych i w związku z tym pojawiają
cym się zagrożeniem bezpieczeństwa konstrukcji dachów i przykryć 
obiektów budowlanych, spowodowanym obciążeniem nadmiernie 
nagromadzonym śniegiem, Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowla
nego w powiecie prudnickim przypomina właścicielom, zarządcom 
i użytkownikom obiektów budowlanych na terenie powiatu prudnic
kiego, o obowiązku niedopuszczania do nadmiernego obciążenia 
konstrukcji obiektów poprzez usuwanie gromadzącego się śniegu z 
dachów budynków i innych obiektów budowlanych.
W przypadku zauważenia objawów przeciążania konstrukcji w po
staci zarysowań, pęknięć lub odształceń elementów konstrukcyj
nych dachów, należy natychmiast powiadomić tutejszy Inspektorat 
Nadzoru Budowlanego (tel. 077 4369399, fax 077 4068190).

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego 
w powiecie prudnickim 

Jan Dzikowicz
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Sonda Tygodnika

Sposób na mrozy?

Pani Helena:
Siedzę w domu i 
mocno w piecu palę. 
Prawie dwa tygodnie 
do miasta nie wy
chodziłam, jedynie 
do sklepu, który

mam naprzeciwko, a wtedy grubo 
się ubierałam.

Pan Marian:
Przede wszystkim 
ciepło się ubierać- 
pamiętać o głowie, 
rękach i porządnym 
obuwiu, choć nie za 
ciężko, bo wtedy ła

two o przepocenie. Po za tym sięgać 
po rozgrzewającą herbatkę i zadbać 
o odpowiednią temperaturę w domu.

Pani Danuta:
Jeśli nie trzeba to z 
domu nie* wychodzę, 
a jeśli już to zakła
dam gruby sweter i 
kilka koszulek.

Pan Ireneusz:
Czapka, której jak wi
dać nie noszę, bo nie 
lubię, szalik i ciepła 
kurtka. W mieszkaniu 
kaloryfery grzeją więc 
nie mogę narzekać.

Pani Barbara:
Ubierać się ciepło, 
najlepiej w grube rze
czy i stosować kre
my ochronne. W 
mieszkaniu musi być 
wypośrodkowana

temperatura, bo jeśli jest za gorąco 
to też nie dobrze.

Pani Hildegarda:
Ubierać się na cebul
kę, przynajmniej taki 
jest mój sposób na 
mrozy. Zakładam na 
przykład dwie pary 
rajstop i wtedy dopie

ro spodnie. Smaruję również twarz 
tłustymi kremami. IV domu palę kok
sem do temperatury 22 stopni i na
prawdę nie ma problemu.

Damian WICHER

www.prudnik.info

0 komunikacji miejskiej
Nie wiem czy mieszkańcy takich 

ulic jak Skowrońskiego, Karola Miarki 
czy Polnej są ludźmi gorszej kategorii? 
Dlaczego na tych ulicach nie ma przy
stanków, dlaczego nasze dzieciaki i 
młodzież nie mogą korzystać z dobro
dziejstwa komunikacji miejskiej, dla
czego np. na ulicy Powstańców Śl. w 
okolicach wiaduktu nie może być 
przystanku PKS dla wsiadających, lu
dzie mieszkający w tej części miasta 
też czasem chcą pojechać np. do 
Opola. I analogicznie, dlaczego nie 
można ułatwić życia ludziom i nie po

Lokator najmniej ważny
W odpowiedzi na zamieszczony ar

tykuł na łamach Tygodnika Prudnickie
go nr 2 z dnia 11.01.2006r. pt. “Lokator 
najmniej ważny” - Zarząd Budynków 
Komunalnych w Prudniku informuje , 
że wszyscy lokatorzy budynku miesz
kalnego przy ulicy Prężyńskiej 14 zo
stali powiadomieni o wymianie instala
cji gazowej poprzez wywieszenie ogło
szenia w dniu 30 grudnia 2005r.

Wykonawca wszedł na budynek 
dnia 2 stycznia br., a odłączenie insta
lacji gazowej i demontaż liczników na
stąpiło dopiero 5 stycznia br.

Z dokumentacji wyposażenia loka
li wynika , że każdy z nich wyposażo
ny jest w trzon kuchenny kaflowy,

zwolić im wysiadać w okolicach wia
duktu, dlaczego ktoś, kto mieszka na 
Karola Miarki czy Polnej musi jechać 
aż na Kolejową?

Nika

Od redakcji: Głos z Internetu pozosta
wiamy do rozważenia władzom gminy 
Prudnik, które finansują komunikację 
lokalną. W związku z planowaną mo
dernizacją ul. Powstańców Śląskich 
można zaplanować umieszczenie tam 
zatoczek autobusowych dla komunika
cji pozamiejskiej.

który oprócz funkcji grzewczej powi
nien służyć jeszcze jako źródło przy
gotowania posiłków.

Zatem pretensje lokatorów, jakoby 
zmuszeni byli wydatkować dodatko
we środki finansowe na zakup butli 
gazowych i kuchenek elektrycznych 
są nieuzasadnione

Na zamieszczonym zdjęciu widzi
my , że na nie użytkowanym trzonie 
kaflowym stoi kuchenka elektryczna , 
na której przygotowuje się posiłki . 
Jaką funkcję pełni zatem trzon ku
chenny i to w zimie?

Każdy remont niesie za sobą ja
kieś utrudnienia i dyskomfort dla 
mieszkańców, ale do tego mieszkańcy

Interwencje

Dla niepełnosprawnych

Pan Janusz z Pudnika zwraca uwagę na 
utrudnienie związane z dotarciem do 
służby medycznej. Mężczyzna ma na 
myśli poradnię przy Prudnickim Centrum 
Medycznym i brak podjazdu dla osób 
niepełnosprawnych. Co najmniej dwa 
razy w miesiącu ze swoim dzieckiem 
jestem zmuszony odwiedzić poradnię. 
W zaistniałej sytuacji wózek trzeba 
wnosić po schodach. Czy tak trudno 
dla niepełnosprawnych zamontować 
dwie deski? - pyta mężczyzna.

DW

byli przygotowywani od 2-ch miesięcy 
, gdyż wcześniej projektant dokonał 
inwentaryzacji instalacji i wszystkich 
pomieszczeń celem opracowania do
kumentacji technicznej .

Wymianę instalacji gazowej oraz 
wykonanie przewodów wentylacyjnych 
zakończono dnia 18 stycznia . Re
mont trwał więc 2 tygodnie .

Do chwili obecnej najemcy nie do
konali naprawy odbiorników gazowych 
, które podczas próby szczelności wy
kazały pewne nieszczelności dyskwa
lifikujące je w dalszej eksploatacji.

Sądzę, że przy odrobinie dobrej 
woli i ustępstw można byłoby złagodzić 
niedogodności każdego remontu.

p.o. dyrektora 
Zarządu budynków Komunalnych

inż. Anna Zakaszewska

Na Rynku 
będzie infoboks

UNIA sypnęła groszem, Euroregion dostał...

PRUDNIK. Jak nas poinformował Ra
dosław Roszkowski, kierownik biura 
Euroregionu Pradziad i jednocześnie 
członek zarządu Opolskiej Regionalnej 
Organizacji Turystycznej, już wkrótce 
na prudnickim Rynku ustawiony zosta
nie infoboks prezentujący m.in. atrak
cje turystyczne regionu. Inne tego typu 
urządzenia umieszczone zostaną m.in. 
w Opolu, Nysie, Otmuchowie.

Całość zadania realizowana będzie 
w ramach projektu złożonego przez

OROT pt.:„System informacji tury
stycznej dla regionu opolskiego i oło- 
munieckiego” i dofinansowanego ze 
środków Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w kwocie: 
204.453,72 PLN, w ramach Inicjatywy 
Wspólnotowej INTERREG IIIA.

Podobne stanowisko informacyjne 
funkcjonuje już na Rynku w Krapkowi
cach, a środki na jego uruchomienie 
poprzez Euroregion Pradziad przeka
zała także Unia Europejska.

LIBEREC (17-18.01.2006 r.)
Kolejne środki finansowe rozdyspono
wane zostały w ramach Inicjatywy 
Wspólnotowej INTERREG IIIA Cze- 
chy-Polska. Z projektów złożonych we 
Wspólnym Sekretariacie Technicz
nym w Ołomuńcu, a pochodzących z 
województwa opolskiego dofinanso
wanie otrzymały:

1. W ramach działania 1.2 „Infra
struktura ochrony środowiska i ochro
ny przeciwpowodziowej":

• Gmina Głubczyce na projekt: 
„Zabezpieczenie przygranicznych 
obszarów oraz istniejących i budo
wanych ciągów komunikacyjnych 
przed skutkami powodzi, kolizji i ka
tastrof’ w kwocie dofinansowania: 
340.321,50 PLN;

• Komenda Wojewódzka Pań
stwowej Straży Pożarnej w Opolu 
na projekt: „System wsparcia dzia
łań transgranicznej ochrony prze
ciwpowodziowej. Zakup sprzętu na 
potrzeby transgranicznego syste
mu przeciwdziałania powodziom i 
innym zagrożeniom na polsko-cze
skim pograniczu” w kwocie: 
474.000 PLN;

• Gmina Kietrz na projekt: „Ochro
na obszaru pogranicza polsko-cze
skiego oraz budowanych i istniejących 
ciągów komunikacyjnych przed skut
kami powodzi, kolizji i katastrof na 
kwotę: 328.425 PLN;

Komentarz
Niedawno pisaliśmy o tym, iż podmioty z powiatu prudnickiego w niewielkim zakresie skorzystały z jednej z transzy środ
ków przyznawanych w ramach INTERREG-u. Otrzymaliśmy kolejną wiadomość, iż podczas rozdysponowania następ
nych środków z tego samego źródła ponownie powiat prudnicki pokazał się od bardzo złej strony. Na 13. projektów, które 
uzyskały dofinansowanie z województwa opolskiego tylko jeden pochodził z powiatu prudnickiego, a mianowicie wniosek 
Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pradziad z siedzibą w Prudniku (projekt „Promocja Euroregionu Pradziad”, 
a więc dla całego obszaru).
Większość instytycji, również z powiatu prudnickiego składa wnioski do Funduszy Mikroprojektów, natomiast z propozy
cjami do większych projektów, takich jak INTERREG - za duże pieniądze - jest już gorzej, a szkoda, bo jest o co wal
czyć. Zabezpieczenia przeciwpowodziowe, zakup sprzętu pożarniczego i medycznego, budowa parkingu, promenady - 
szlaku turystycznego to tylko niektóre korzyści jakie wyniosą projektodawcy z ostatniej transzy INTERREG-u. Czy takie 
inwestycje są zbyteczne w powiecie prudnickim? Na pewno nie.

Andrzej Dereń

2. W ramach działania 1.3 „Roz
wój infrastruktury okołobiznesowej i 
turystycznej":

• Gmina Nysa na projekt: „Szlak 
Eichendorfa - budowa parkingu w Ny
sie przy ul. Eichendorfa" w kwocie: 
789.376,47 PLN;

• Gmina Głuchołazy na projekt: 
„Odbudowa historycznego transgra
nicznego ciągu pieszego Głuchołazy - 
Mikulovice (etap I)” w kwocie: 
316.998,51 PLN;

3. W ramach działania 2.1 „Roz
wój turystyki":

• Opolska Regionalna Organizacja 
Turystyczna na projekt: „System infor
macji turystycznej dla regionu opol
skiego i ołomunieckiego” w kwocie: 
204.453,72 PLN;

• Stowarzyszenie Gmin Polskich 
Euroregionu Pradziad na projekt: „Pro
mocja Euroregionu Pradziad" w kwo
cie: 137.991,52 PLN;

• Gmina Ozimek na projekt: „DINO- 
PARK etap III - promocja” w kwocie: 
82.143,76 PLN;

• Muzeum Wsi Opolskiej w Opolu 
na projekt: „Festiwal folklorystyczny: 
Góry Opawskie - Jeseniki” na kwotę: 
142.461,37 PLN;

• Opolska Regionalna Organizacja 
Turystyczna na projekt: „Promocja 
atrakcji turystycznych regionu opol
skiego i ołomunieckiego” na kwotę: 
133.092,25 PLN;

4. W ramach działania 2.3 „Rozwój i 
wspieranie transgranicznych struktur or
ganizacyjnych i współpracy sieciowej":

• Starostwo Powiatowe w Nysie na 
projekt: „Polsko-czeskie centrum infor
macyjno-doradcze przygranicznej 
współpracy gospodarczej" na kwotę: 
89.998,21 PLN;

• Zespół Opieki Zdrowotnej w Nysie 
na projekt: „Zabezpieczenie stanów 
bezpośredniego zagrożenia życia, czyli 
ostrych zespołów wieńcowych, urazów 
wielonarządowych oraz wypadków ma
sowych na obszarze pogranicza" na 
kwotę: 82.499 PLN;

• Politechnika Opolska na projekt: 
„Współpraca Politechniki Opolskiej i 
Uniwersytetu Technicznego w Ostra
wie w zakresie inżynierii materiałowej 
zwłaszcza w rozwoju materiałów meta
lowych współczesnej generacji" na 
kwotę; 321.956 PLN.

Aktywny udział w posiedzeniach 
komitetów: Sterującego i Monitorują
cego, które decydowały o przyznaniu 
środków wzięli udział przedstawiciele 
Euroregionu Pradziad: prezes - Jó
zef Skiba i Radosław Roszkowski - 
kierownik biura.

http://www.prudnik.info


PRUDNICKI

PRUDNIK. Mimo, iż zima trzyma, 
w gminie robi się gorąco. Częścio
wo wptyw na rosnące napięcie ma 
zresztą sama zima i mrozy. Tym, co 
tak podgrzewa atmosferę jest spra
wa kanalizacji doliny Złotego Poto
ku. Jest to największa gminna inwe
stycja realizowana w większości ze 
środków unijnych. Całość inwesty
cji to 3 min 354 tys. euro (2 min 194 
tys. euro dofinansowania i 1 min 160 
tys. euro wkład własny gminy). Osta
teczny termin zakończenia tej inwe
stycji to 13 październik 2006 roku. I 
właśnie o ten termin chodzi. Proble
my z przetargiem, coraz bardziej 
uciekający czas, w końcu niemrawe 
zabranie się inwestora do realizacji 
zadania sprawiły, że strach czująjuż 
wszyscy. Dramatyzm sytuacji pole
ga na tym, że niedotrzymanie ter
minu może spowodować brak dofi
nansowania z unii. Co już jest wy
starczającym problemem dla budże
tu Prudnika. Poza tym, może to rów
nież zaowocować przyszłymi proble
mami w pozyskiwaniu środków na 
inne zadania. „Smród” po źle zreali
zowanej inwestycji i opinia nieudol
nej gminy mogą się ciągnąć latami.

WYGLĄDA TO 
BARDZO ŹLE

Umowa na realizację zadania za
warta została z wykonawcą 17 maja 
2005 roku. Wykonawcą jest firma 
EKOMEL Sp z o.o. Zadanie to bu
dowa 21.604 m grawitacyjnych ko
lektorów sanitarnych z przepom
powniami i przykanalikami wraz z 
odbudową zniszczonych podczas 
pracy dróg. Łącznie blisko 28 km ka
nalizacji. Dotychczas wykonano za
ledwie 6 km! Pomimo, iż długa, po
godna jesień sprzyjała prowadzeniu 
inwestycji. Obecnie mamy luty, ostrą 
zimę, która uniemożliwia ciągłość 
prac i 22 km kanalizacji do wykona
nia w ciągu 8 miesięcy (licząc mie
siące zimowe, kiedy jest zastój prac) 
wraz z pracami dodatkowymi (w tym 
nawierzchnie).

Czy jest wobec tego jeszcze szan
sa na dotrzymanie terminu? Bur
mistrz Prudnika Zenon Kowalczyk 
mówi, że tak ale pod warunkiem, że 
wykonawca lepiej zorganizuje pra
cę i zmobilizuje swoje siły. Burmistrz 
wspominał rady budowy, na których

Jaki był rok 2005

Coroczne naj...
Tradycyjnie na początku każdego roku róż

ne środki masowego przekazu i różne środowi
ska organizują często wspólnie i dla swoich wi
dzów, słuchaczy i czytelników tzw. plebiscyty. 
Poza zainteresowaniem tych środowisk znajdu
je się prasa, radio, telewizja, książki, organiza
cje i ludzie określani za nieprawomyślnych, za 
bardzo indywidualnych, nie trzymający linii, okre
ślanej przez „trendy” polityczne a w ogóle ciem
nogród, berety i oszołomy.

Przeczytałem niedawno artykuł w jednym z 
tygodników, w którym podsumowując miniony 
rok wytypowano fakty i zdarzenia, które były 
„naj" w 2005 roku - najbardziej spektakularne, 
zaskakujące, istotne, doniosłe ale i też irytują
ce. Aże były to wiadomości interesujące, przed
stawiam ich streszczenie z małymi komenta
rzami i uzupełnieniami.

NAJWIĘKSZA PUSTKA - pozostawił ją po 
sobie w naszych sercach zmarły 2 kwietnia Jan 
Paweł II, największy misjonarz po św. Pawle. W 
tym dniu nie tylko w środowiskach katolickich 
przeżyto indywidualny i zbiorowy, narodowy, uni
wersalny i ludzki wstrząs. Pozostała też reflek
sja. Polacy i nasi politycy kochają Ojca Święte
go, ale go nie słuchają. Postawmy jednak na jego 
nauki, co z tego, że są dla wielu z nas za mądre 
i nazbyt wymagające i trudne. Nie bójmy się wy
zwań. Coś jednak zmieniło się w kraju. Zauwa
ża się wzrost uczęszczających do kościoła, 
wzrost powołań i pobierających Komunię Świętą.

NAJWIĘKSZE WYDARZENIE - to zdecy
dowanie wybory parlamentarne i prezydenc

naciskano na wykonawcę, aby skie
rował więcej ekip do prac. Wykonaw
ca obiecywał, jednak nie realizował 
tych obietnic. Na radach budowy 
zgłaszano niestety również zastrze
żenia, co do jakości wykonania prac. 
Terminy kolejnych części zadania 
określonych harmonogramami nigdy 
nie zostały osiągnięte. Jak się oka
zało wykonawca realizował w tym 
czasie inną inwestycję w kraju i nie 
był skłonny do przerzucania nowych

PRAWDZIWY
Czy uda się zakończyć największą gminną 
inwestycję Prudnika?
ekip do naszego miasta i przyłoże
nia się w Prudniku. Jest to jakieś tłu
maczenie, tylko co nas prudniczan 
to obchodzi? Również wiceburmistrz 
Zdzisław Pikuła powiedział, że wy
konawca nie realizował zgłaszanych 
na radach budowy uwag dotyczą
cych organizacji pracy i wolnego 
tempa prac. Nie realizował również 
swoich własnych deklaracji. Z ramie
nia gminy powołany został pełno
mocnik ds. kontroli realizacji inwe
stycji Stanisław Waszczykowski dy
rektor ZWiK. Apelując na sesji Rady 
Miejskiej do obecnego na niej pre
zesa zarządu EKOMEL Krzysztofa 
Pietrzaka wiceburmistrz Pikuła po
wiedział „tylko pełna determinacja ze 
strony wykonawcy i pełna konse
kwencja inż. projektu mogą przy
nieść pozytywny skutek."

kie, które do władzy wyniosły Prawo i Spra
wiedliwość a na urząd prezydenta RP - Le
cha Kaczyńskiego.

NAJWIĘKSZY JUBILEUSZ - to bez wąt
pienia 25 rocznica powstania Solidarności z 
licznymi krajowymi i światowymi uroczystościa
mi. Prudniczanie brali udział w uroczystościach 
gdańskich w historycznej Hali Oliwii i pod po
mnikiem stoczniowców. Film o tym wyjeździe 
znajduje się w archiwum Prudnickiej Telewizji 
Kablowej. W naszym muzeum i POK odbyły 
się wystawy poświęcone tym wydarzeniom 
sprzed 25 lat.

NAJBARDZIEJ ZASKAKUJĄCE WYDA
RZENIE- to oczywiście działanie prezyden
ta wszystkich Polaków - Aleksandra Kwa
śniewskiego, który chyba przejął się swoją 
rolą, wziął ślub kościelny podobnie jak je
den z kandydatów na nowego prezydenta i 
wybaczył grzesznikowi Z. Sobotce, ułaska
wiając go od odsiadki 3,5 roku. Ułaskawił 
też 5 tysięcy innych (pięciu w tygodniu), ale 
zapomniał o swoim sfałszowanym tytule 
magistra, chociaż przyznał się do kłamstwa 
z chorobą kolana.

NAJWIĘKSZY PROCES LUSTRACYJNY
- to sześcioletni proces byłego premiera, se
kretarza, marszałka i agenta Józefa Oleksego, 
który skłamał w swym oświadczeniu lustracyj
nym. Ciekawe, gdyby tak dokładnie przyjrzeć 
się oświadczeniom majątkowym od radnych, 
burmistrzów, po parlamentarzystów, ministrów 
i prezydenta, co by z tego społeczeństwo się

CO JESZCZE 
MOŻNA ZROBIĆ

No właśnie, jest jeszcze inż. kon
traktu firmy ECOCENTRUM, który 
może dopilnować aby zadanie reali
zowane było zgodnie z procedura
mi. Przedstawiciel inż. projektu An
drzej Thulie powiedział na sesji, że 
niezbędne jest dotrzymanie terminu, 
rzetelne wykonanie i zrealizowane 
rozliczenie dotacji unijnej. Niestety,

jak się okazało, jedyne co inż. kon
traktu może zrobić w tracie realiza
cji zadania to... pogrozić wykonaw
cy palcem, czyli pisemnie przyna
glać i zgłaszać potrzeby programów 
naprawczych. I tak wykonawca zo
bowiązany został do przedstawienia 
programu naprawczego. Jedyne co 
można by zrobić to zerwać kontrakt 
ale biorąc pod uwagę terminy to jest 
na to za późno. Inż. kontraktu za
kończył stwierdzeniem, że harmono
gram pracpowinien zostać zmienio
ny, bo w takiej formie jak jest to nie 
uda się go na pewno zrealizować. 
Chodzi o pierwszy już trwający zi
mowy kwartał roku.

W imieniu wykonawcy zadania 
prezes Krzysztof Pietrzak powie
dział, że pod koniec roku ekipy wy
konawcze zostały zwiększone i te

dowiedziało. Tymczasem nie jednego ogarnę
ła już panika z tego powodu.

NAJWIĘKSZA ZAGADKA - to oczywiście 
sprawa domniemanego więzienia na terenie 
Polski w Szymanach 12 przywódców Al-Kaidy. 
Już kilka lat temu jeden z polityków mówił o 
lądowaniu Talibów w Kiejkutach, a to blisko tego 
lotniska. Sprawę tę wtenczas ośmieszono, ale 
uważam, że było coś na rzeczy i że sprawa 
jest na tyle poważna aby ją wyjaśnić.

NAJBARDZIEJ KONTROWERSYJNA IN
WESTYCJA - to bijąca w nasze interesy go
spodarcze i bezpieczeństwo energetyczne bu
dowa rurociągu gazowego po dnie Bałtyku 
łączącego „demokratyczną” Rosję z demokra
cjami zachodniej Europy. Nadzór nad budową 
sprawować będzie były szpieg enerdowskiej 
STASI - M. Warning a na czele władz spółki 
stanął przyjaciel L.Millera, były kanclerz Ger
hard Schroeder. Ciekawe dlaczego rząd SLD- 
owski zerwał umowę z Norwegią o budowie 
gazociągu do Polski. Dzisiaj po słynnych „nu
merach gazowych” Rosji jest potrzeba budo
wy takiego gazociągu i terminala gazowego 
dla statków w jednym z miast portowych na
szego kraju. Do tych inicjatyw podobno skłonni 
przyłączyć się Czesi, Słowacy, Węgrzy a na
wet Ukraina.

NAJGORĘTSZY TEMAT - to działalność 
komisji sejmowych, które pokazały społeczeń
stwu działania rządzących i ich tajne powiąza
nia ze światem przestępczym i służbami spe
cjalnymi. Raporty komisji wskazały na winnych. 
Pozostaje nadal pytanie czy prokuratura, sądy 
i Trybunał Stanu zajmą się odważnie tym 
wszystkim.

NAJBARDZIEJ NIEBEZPIECZNE MIEJ
SCE-to nadal Irak. Budowa demokracji w tym 
kraju przez Amerykanów przy pomocy też na
szego wojska pochłonęła już życie 30 tys. Ira

raz jedynie zima (czyżby znowu 
nie przewidziana?) hamuje prace. 
Obiecuje, że na wiosnę prace 
ruszą z wielkim impetem. Zapo
wiedział, że nastąpi 3-krotne 
zwiększenie ilości pracujących 
ekip oraz dotrzymanie terminu, je
śli jednak w marcu będzfe można 
już pracować. Prosił też, aby po
móc mu w rozwiązywaniu proble
mów drogowych przy wykopach, 
np. przy organizowaniu objazdów,

do ęzego został zobowiązany. W 
pewnym momencie prezes Pie
trzak zapowiedział również, że 
będzie chciał zwiększenia liczby 
podwykonawców aby zdążyć z za
daniem. To dość niepokojące, 
zważywszy, że liczba podwyko
nawców jest określona w projek
cie i inż. kontraktu zapowiedział, 
że zwiększyć można już tylko za
trudnionych w firmie przy pracach 
a nie podwykonawców. Oczywi
ście prezes Ekomel zapewnia, że 
termin realizacji zadania jest nie
zagrożony.

Jeśli sytuacja miałaby wyglądać 
tak źle, jak to wygląda w tej chwili, 
to pozostanie Gminie Prudnik sko
rzystać z zabezpieczeń. Wyko
nawca wniósł 10% wartości kon
traktu jako zabezpieczenie, 5% rę

kijczyków, przeszło 2,5 tys. Amerykanów i życie 
17 naszych chłopców i 4 cywilów. Były już tam 
wybory, jest rząd a nadal nie widać końca tego 
wszystkiego.

NAJDZIWNIEJSZE MANIFESTACJE - to
wojna ideologiczna, gry uliczne, nazywane po 
europejsku marszami tolerancji, równości czy 
w obronie wolności, prowadzona przez gejów, 
lesbijki i ich lewicowych zwolenników tzw. re
wolucji wolnych obyczajów. W marszach brali 
udział: Olejniczak, Jaruga-Nowacka, Szyma- 
nek-Deresz, Senyszyn, Borowski, Łybacka, 
Martens, Chojecki, Wojewódzki, Najsztub, Ka
lisz, Wiatr, Szmajdziński, Frasyniuk, Lityński, 
Święcicki, Kutz...

NAJSZCZĘŚLIWSZA RECEPTA - to bry
tyjski wynalazek recepty na zadowolenie z 
życia, szczęście i oduczenie się narzekania. 
Ponieważ przydałoby się to wielu moim Roda
kom, ujawniam nakazy aby się to wypełniło:

- zasadź roślinę i dbaj o nią,
- podliczaj wieczorem szczęśliwe chwile, 

które przeżyłeś,
- porozmawiaj dłużej co najmniej raz w ty

godniu z ukochaną osobą (obowiązkowo z
żoną i dziećmi, poczytaj też coś dzieciom),

- spotykaj się często z przyjaciółmi,
- sprawiaj codziennie przyjemność drugie

mu człowiekowi,
- ograniczaj oglądanie telewizji i pracę od 

rana do wieczora,
- uśmiechaj się do ludzi, witaj się i porozma

wiaj z nieznajomymi,
- ćwicz własne ciało,
- rzuć palenie i picie dużej ilości kawy.

Radny
Ryszard Kwiatkowski

Tytuł: redakcja

kojmi. Prace ubezpieczone są w 
granicach 110% wartości. Tylko, 
że ewentualna droga sądowa, do 
realizacji swoich roszczeń to już 
jest ostateczność.

Na sesji Rady Miejskiej również 
radni wypowiadali swoje wątpliwo
ści. Radny Ryszard Kwiatkowski 
zwrócił m.in. uwagę na brak kon
troli realizacji zadania. Radny Jan 
Roszkowski, który już od dawna na 
miejskich sesjach wyrażał obawy, 
co do dotrzymania terminu, rów
nież apelował o pełną mobilizację 
sił wykonawcy, przewidując w 
przeciwnym razie klęskę finan
sową wobec groźby utraty unijnej 
dotacji. Radny Henryk Sobczak 
powiedział, że wg niego dotrzyma
nie terminu jest nierealne. Radny 
Julian Serafin mówił o potrzebie 
realizacji nowego harmonogramu 
i zwiększeniu ilości sprzętu ina
czej nie widząc możliwości na re
alizację. Radny Jan Mokrzycki z 
determinacją spytał prezesa Pie
trzaka, czy gwarantuje dotrzyma
nia terminu. Na co usłyszeliśmy: 
gwarantuję.

Danuta Rybka przedstawiciel 
inż. projektu należała do nielicz
nych optymistów Mówiła, że naj
częściej niestety tak jest, że począ
tek prac przebiega gorzej niż ko
niec. Później wykonawca ma już 
rozeznany teren, zwiększone siły. 
Zapowiedziała też,' że w maju, po 
pierwszym wiosennym przyspie
szeniu prac będziemy wiedzieć, 
czy sytuacja jest do uratowania.

W miarę jak upływa czas, przy
bywa jak widać „złych proroków”, 
co gorsze gmina nie ma żadnej 
możliwości represyjnej wobec wy
konawcy a konsekwencje dla 
Prudnika mogą być tragiczne. Być 
może te obawy nie potwierdzą się 
i największa gminna inwestycja za
kończy się sukcesem. Wtedy bę
dziemy mogli powiedzieć, że prze
sadziliśmy w czarnowidztwie. Jed
nak możliwy jest.i ten scenariusz, 
że jesienią nowy burmistrz i nowa 
Rada Miejska dostaną w prezen
cie „kukułcze jajo” lub też „zbuka” 
jak określono to na sesji Rady 
Miejskiej pod koniec stycznia a 
miasto kolejny dług. Odczują to na 
pewno wszyscy mieszkańcy.

(gw)

Dziwna polityka 
oświatowa 
wójta Kurpieli

Gmina Strzeleczki od wielu lat jest 
przykładem samorządu, którego 
włodarze uważają, że oświata nie 
jest balastem finansowym. W nie
wielkiej powierzchniowo (117 km 
kw.) i po względem liczby mieszkań
ców gminie (ok. 7,9 tys.) jest aż sie
dem (!) szkół podstawowych, w tym 
dwie filie, osiem przedszkoli i jedno 
gimnazjum.

Najwidoczniej władze gminy do
szły do wniosku, że każda szkoła to 
zaleta miejscowości i lepiej je mieć 
niż obywać się bez nich.

W tym roku szkolnym wójt gminy 
Bronisław Kurpiela postanowił zli
kwidować szkołę w Pisarzowicach, 
ponieważ w placówce tej uczy się... 
kilkunastu uczniów. Przy tak niewiel
kiej liczbie uczniów niemal nikt nie 
ma pretensji do władz gminy jeśli 
chodzi o taką decyzję.

W powiecie prudnickim, gdzie 
gminy chętnie redukują sieć placó
wek szkolnych i przedszkolnych 
polityka oświatowa wójta Kurpieli 
musi wydawać się co najmniej nie
normalna.

AD



PRUDNICKI

Plebiscyt Czytelników „ Tygodnika Prudnickiego ”

WIEŻA WOKA
We wtorek minął termin składania kandydatur do aktualnej edycji plebiscytu 
WIEŻA WOKA. Ostatnią propozycję otrzymaliśmy z Opola, z tamtejszej Ko
mendy Chorągwi Związku Harcerstwa Polskiego. Skauci zaproponowali w 
kategorii Człowiek Roku Zbigniewa Dąbowskiego (uzasadnienie poniżej). 
Głosowanie czytelników za pośrednictwem kuponów trwa do 20 marca (15 
marca opublikujemy ostatni kupon), a 22. opublikujemy listę tych kandyda
tur, które wezmą pod uwagę członkowie Kapituły Wieży Woka. Odrzucone 
zostaną te poropozycje, które otrzymają najmniejszą liczbę głosów. Trady
cyjnie na liczenie kuponów zaprosimy czytelników.

CZŁOWIEK 2005 ROKU

Jolanta Brudniak
Rada Miejska w Prudniku podjęta de
cyzję o wygaszaniu Publicznej Szkoły 
Podstawowej nr 2, a więc pisząc pro
ściej, jej stopniowej likwidacji. W tym 
trudnym momencie kierownictwo nad 
szkołą zdecydowała się objąć Jolanta 
Brudniak, która z niespożytą energią 
wspólnie z całą kadrą pedagogiczną 
prowadzi szkołę, wybiegając daleko 
poza zwykłą pracę nauczycielską. 
Wszechstronna działalność w tak trud
nych okolicznościach zasługuje na 
szczególne uznanie.

Zbigniew Dąbrowski
Harcmistrz, od 2000 r. komendant re
aktywowanego Hufca ZHP Prudnik. Był 
jednym z inicjatorów ponownego zało
żenia struktur harcerstwa na ziemi 
prudnickiej. Pod jego kierownictwem 
hufiec organizuje wiele imprez o zasię
gu powiatowym i wojewódzkim dla 
wszystkich dzieci, zrzeszonych i nie- 
zrzeszonych w ZHP - pisze w uzasad
nieniu zgłoszenia kandydatury. W 
2005 r. z jego inicjatywy podpisano 
umowę o współpracy z czeskimi skau
tami. Od listopada 2005 r. Z. Dąbrow
ski jest społecznym Komendantem 
Opolskiej Chorągwi ZHP.

Ryszard Grajek
Kandydatura zgłoszona przez prudnic
ki PTTK i naszego stałego czytelnika. 
Ryszard Grajek jest dyrektorem Prud
nickiego Ośrodka Kultury od początku 
istnienia tej instytucji. Organizator naj
większych imprez plenerowych w po
wiecie prudnickim. Służy pomocą dla 
wielu społecznych organizacji. Choć 
sposób kierowania prudnickim domem 
kulury nie wszystkim przypada do gu
stu, faktem jest, że nie szczędzi własne
go zdrowia i czasu dla regionalnej kul
tury. Na swoim koncie ma liczne odzna
czenia, m.in. Srebrny Krzyż Zasługi.

Gunter Hauptstock
Jeden z liderów niemieckich mieszkań
ców Głogówka, którzy opuścili rodzin
ne strony po 1945 roku. Jest jednym 
z najaktywniejszych dawnych głogów- 
czan, żywo interesującym się współcze
snością ojcowizny. W 2005 r. był współ
organizatorem zlotu głogówczan w Ful- 
dzie. Jest autorem niemieckojęzycz
nych publikacji na temat Głogówka i 
okolic. To prawdziwy ambasador na
szego miasta.

Wydarzenieczłowiek

firma
............... , twydarzenie

Kupon plebiscytowy należy przesłać na adres

Imię i nazwisko uczestnika plebiscytu (nie trzeba wypełniać)

Kupon plebiscytowy należy przesłać na adres:
Tygodnik Prudnicki, ul. Kościuszki 13 A, 48-200 Prudnik >

Teresa Kamieniecka-Hreczaniuk
Jeden z aktywniejszych na ziemi 
prudnickiej działaczy społecznych. 
Z jej udziałem w Gostomi zorganizo
wano w 2005 roku spotkanie, w któ
rym wzięła udział m.in. Magdalena 
Środa - pełnomocnik rządu ds. Rów
nego Statusu Kobiet i Mężczyzn. 
Ojej pracy społecznej pisał w ubie
głym roku we wrześniu “Twój Styl”. 
Teresa Kamieniecka-Hreczaniuk jest 
sołtysem Gostomi, członkiem Zarzą
du Wojewódzkiego Sołtysów.

Henryka Młynarska
Nauczycielka głogóweckiego gimna
zjum, folklorystka z zamiłowania. W 
ubiegłym roku wspólnie z pomocą przy
chylnych osób zorganizowała na strychu 
szkoły Izbę Śląską - sporych rozmiarów 
muzeum poświęcone śląskiej wsi. Jest 
autorką książek na temat Głogówka i 
okolic. Poprzez swoją działalność pro
muje ziemię głogówecką.

Zbigniew Pawlicki
Prezes Stowarzyszenia Śpiewaczego 
„HARFA", słynny muzykolog, działacz 
muzyczny, publicysta, organizator życia 
muzycznego. Jest twórcą, współtwórcą, 
inicjatorem, kierownikiem artystycznym 
wielu festiwali i imprez muzycznych, w 
tym dla mieszkańców ziemi prudnickiej 
najważniejszych: Muzyczne Święto 
Kwitnących Azalii w Mosznej, Śląski Fe
stiwal im. Ludwika van Beethovena w 
Głogówku, Muzyka w Zamkach i Mia
stach Śląska oraz najnowsze dzieło - 
Festiwal GAUDĘ MATER POLONIA Win
centy z Kielczy in memoriam.

Józef Skiba
Wiceburmistrz Głogówka; od kwietnia 
2005 roku prezes Stowarzyszenia 
Gmin Polskich Euroregionu Pradziad. 
Człowiek wydający się być w cieniu in
nych, w rzeczywistości jest jednym z 
najważniejszych “mózgów” w gminie 
Głogówek i to nie tylko z powodu zaj
mowanego stanowiska. Fachowy i kon
kretny, obdarzony szacunkiem przez 
współpracowników, mieszkańców gmi
ny i samorządowców.

Andrzej Szała
Doktor filozofii, prezes Fundacji Glogo- 
via, zajmującej się odnową zabytków 
sakralnych głogóweckiej parafii. Dyrek
tor Publicznego Gimnazjum nr 1 w Gło
gówku (w ubiegłym roku w szkole od
dano do użytku najnowocześniejszą w 
powiecie halę sportową).

FIRMA 2005 ROKU

Zakład Pracy Chronionej PIONIER 
w Prudniku
Firma, która w 2006 roku obchodzi 55- 
lecie istnienia zatrudnia około 90. pra
cowników (sierpień 2005). Jest dosko
nale znana w Prudniku, posiada licz
ne certyfikaty, aktualnie współpracu
je z klientami z branży motoryzacyjnej. 
Prezes firmy Franciszek Fejdych jest 
radnym miejskim i politykiem Platfor
my Obywatelskiej.

Zakład Cukierniczy w Łączniku
Działająca od 1997 roku firma inten
sywnie się rozwija. W 2005 roku za
kład otworzył nowy, okazały punkt przy 
drodze z Prudnika do Opola. Wyśmie
nite produkty rodziny Pela znane są w 
całym powiecie.

Rolnicza Spółdzielnia Produkcyjna 
w Rostkowicach
Istniejąca od 1954 roku firmę poradzi
ła sobie w trudnych czasach gospodar
ki rynkowej. Prezes Stanisław Derda 
elastycznie kieruje firmą, dostosowu
jąc jej działalność do aktualnego za
potrzebowania. Spółdzielnia liczy 16. 
członków i 4. pracowników.

Oddział Ratownictwa
Medycznego Falek w Prudniku
Nadesłane uzasadnienie kandydatury: 
Zespoły wyjazdowe Oddziału Ratownic
twa Medycznego Falek w Prudniku utrzy
mują stałą gotowość operacyjną 24 go
dziny na dobę, 7 dni w tygodniu. Trzy 
karetki wyposażone są w najnowocze
śniejszą aparaturę, służącą do ratowa
nia zdrowia i życia pacjentów. Spełniają 
wszystkie wymogi zawarte w obecnie 
obowiązujących standardach świato
wych. Poziom wyszkolenia zespołów jest 
również bardzo wysoki. Pomoc doraźna 
obejmuje pomoc wyjazdową realizowaną 
przez ambulans reanimacyjny „R" w 
Prudniku oraz dwa wypadkowe ,W‘ w 
Prudniku i Głogówku. W ramach umów 
z NFZ oddział świadczy usługi nocnej i 
świątecznej wyjazdowej w Głogówku oraz 
zadania transportu sanitarnego. W ten 
sposób 62 osoby czuwają nad bezpie
czeństwem ponad 62 tysięcy ludzi po
wiatu prudnickiego. W tym roku Ratow
nictwo Medyczne Falek w skład, której 
wchodzi Oddział Ratownictwa Medycz
nego Falek w Prudniku będzie obcho
dziło 100-lecie istnienia w Europie.

Nadleśnictwo Prudnik

Państwowa firma od lat prowadzi dzia
łalność gospodarczą w południowo-za
chodniej części województwa opolskie
go, bo taki jest obszar działalności nad
leśnictwa. Gospodarowanie na terenie 
stosunkowo niewielkich lasów rozłożo
nych na ogromnym obszarze nie jest 
łatwe, mimo to nadleśnictwo z powo
dzeniem realizuje swoje zadania. 
Mieszkańcy powiatu prudnickiego 
zwracają uwagę na piękną siedzibę 
nadleśnictwa, a nade wszystko na 
miejsca biwakowe tworzone przez le
śników, służące wszystkim chętnym. 
Nadleśnictwo zgłosił do konkursu 
prudnicki PTTK, który podkreśla 
wszechstronną pomoc firmy na rzecz 
turystów i nie tylko.

WYDARZENIE 2005 ROKU

Prawnicy wolontariusze 
z rzecznikiem praw obywatelskich
13 stycznia Biuro Bezpłatnej Pomocy 
Prawnej w Prudniku podpisało umowę

o współpracy z pełnomocnikiem Rzecz
nika Praw Obywatelskich. Młodzi praw
nicy i studenci prawa służą pomocą lu
dziom potrzebującym fachowej porady.

Gaudę Mater Polonia
w Ligocie Bialskiej
Tego jeszcze nie było. W pięknym, ligoc
kim kościele Zbigniew Pawlicki zorga
nizował koncert muzyki poważnej ja
kiego od lat nie było w gminie Biała. We 
wsi zamieszkanej w większości przez 
zasiedziałych Ślązaków zabrzmiała pol
ska pieśń, nawiązująca do polskiej tra
dycji ligockiej świątyni, w której działał 
ksiądz Skowroński.

II Ogólnopolski Zlot Dudków
Niezwykła impreza w “zwykłym” mie
ście. W Prudniku z inicjatywy francisz
kanina o. Antoniego Dudka wspólnie z 
Pawłem Dudkiem zorganizowano zlot 
o zasięgu krajowym osób o nazwisku 
Dudek. W Prudniku byli m.in.: Antoni 
Dudek z Instytutu Pamięci Narodowej 
i Ireneusz Dudek - znany nie tylko z te
lewizji blusmen.

Akcja antyterrorystyczna
W wyniku przeprowadzonej akcji poli
cja i brygada antyterrorystyczna za
trzymała w Prudniku dwóch mężczyzn, 
w tym jednego obcokrajowca. Schwy
tanym zarzucano m.in. zastraszanie, 
zmuszanie kobiet do nierządu i niele
galną produkcję spirytusu. W Prudni
ku ukrócono przestępczość zorganizo
waną. Nie może dochodzić do sytuacji, 
w których bandziory terroryzują miasto 
- komentował prokurator.

Powstanie
obwodnicy Lubrzy
Krótko po zakończeniu budowy północ
nej obwodnicy Prudnika powiat zyskał 
nową, jeszcze dłuższą nowoczesną 
drogę - obwodnicę Lubrzy. Dzięki wy
godnej szosie krajowej ustał duży ruch 
samochodowy na ul. Wolności w Lu
brzy, na czym zyskali mieszkańcy.

Śmierć Jana Pawła II
Odszedł Ojciec Święty - Wielki Polak. 
Choć wydarzenie to miało zasięg glo
balny, bez potrzeby przekonywania 
zgodziliśmy się z propozycją naszego 
czytelnika, że wydarzenie to należy 
ująć również w naszym konkursie. 
Prudniczanie solidarnie uczcili śmierć 
Papieża - Polaka, odwiedzając kościo
ły, dekorując domy, uczestnicząc w 
spontanicznych i zorganizowanych uro
czystościach.

Linda, film i Głogówek
Już dawno czegoś takiego nie było. Fil
mowcy od wielu lat omijający ziemię 
prudnicką w końcu dostrzegli jej urok. 
Na głogóweckim Rynku z udziałem Bo
gusława Lindy nakręcono sceny do fil
mu „Jasminum" Jana Kolskiego.-

Pazura I Pudzianowski gośćmi 
Merkurego
Brak gwiazd podczas Dni Prudnika 
2005 zrekompensowali prudnicza- 
nom bracia Żurakowscy, którzy po
starali się, aby w nowo otwartym 
markecie budowlanym “Merkury” 
było zawsze ciekawie. Market odwie
dził więc Cezary Pazura - aktor, któ
rego nie trzeba przedstawiać oraz 
Mariusz Pudzianowski-strongman i 
mistrz świata.

Noc Świętojańska
w Górach Opawskich
Zorganizowana z rozmachem, na
strojowa, pełna tajemniczej siły im
preza, nawiązująca do słowiańskich 
obrządków z okazji przesilenia letnie
go. Inicjatorem misterium nad By
strym Potokiem było Stowarzyszenie 
Ludzi Twórczych “Galeria” z Jarnoł
tówka. Swój udział miała również 
Opawska Dudka z Moszczanki.

Letnia szkoła wolontariatu
Prudnicki Zespół Szkól im. Janusza 
Korczaka wspólnie z partnerską 
szkołą z Ołomuńca zorganizował let
nią szkołę wolontariatu. W ramach 
wymiany do Prudnika przyjechali cze
scy uczniowie, którzy przez tydzień 
uczestniczyli w warsztatach, opieko
wali się starszymi osobami i uczyli się 
języków polskiego i migowego.

Obchody 25-lecia powstania 
„Solidarności”
Prudnickie uroczystości i spotkania 
odbywały się niemal równolegle z ob
chodami ogólnopolskimi. Wydarzenia 
z lat 80. XX w. poprzez organizację 
okolicznościowych spotkań wspomi
nali działacze NSZZ “Solidarność” 
oraz Ryszard Kasza - dziennikarz 
TVK Prudnik. Swój udział miał rów
nież “Tygodnik Prudnicki”, publikują
cy cykl artykułów na temat "Solidar
ności", część autorstwa Jakuba Fo- 
rystka z Głubczyc.

Odkrycie kamiennej studni 
na ul. Sobieskiego w Prudniku
Trudno sobie wyobrazić lepsze miej
sce na odkrycie starodawnej kon
strukcji. Jest szansa, że kamienna 
studnia odnaleziona podczas remon
tu nawierzchni ulicy na starówce zo
stanie odpowiednio wyeksponowana 
i stanie się atrakcją turystyczną.

Podręcznik do regionalizmu
Szkoła Podstawowa w Szybowicach 
wydała podręcznik do nauki regiona
lizmu pt.: “Tu, gdzie mieszkam”. Bo
gata w informacje książka, pełna ko
lorowych ilustracji jest przewodnikiem 
po historii i współczesności Prudnika 
i okolic. To jedna z pierwszych tego 
typd inicjatyw na Śląsku, pomocna za
równo nauczycielom jak i uczniom.



TYGODNIK PRUDNICKI

I.. Zmiany na drogach

Zapadła decyzja o usunięciu znaku drogowego „STOP” 
na przejeździe kolejowym we wsi Lubrza

Bez stopu
Po wielomiesięcznym okresie 

negocjacji pomiędzy PKP, Policją i 
Zarządem Dróg Wojewódzkich, 
zapadła decyzja o usunięciu znaku 
„STOP" na drodze wojewódzkiej nr 
414 (Prudnik - Opole) we wsi Lu
brza. Wg oceny Policji ustawiony 
w tym miejscu, jeszcze w latach 
80-tych ubiegłego wieku, znak 
przestał spełniać swoją funkcję z 
chwilą zawieszenia ruchu kolejo
wego na tej trasie.

Nie jest to jednak linia nieczynna, 
gdyż odbywają się tam przewozy 
technologiczne drezyn Sekcji Eks
ploatacji w Nysie, dlatego na prze
jeździe tym, w dalszym ciągu kieru
jący zobowiązani są do zachowania

szczególnych środków ostrożności, 
zgodnie z art.28 Ustawy z dn. 20 
czerwca 1997 r. Prawo o ruchu dro
gowym cyt. "Kierujący pojazdem, 
zbliżając się do przejazdu kolejowe
go oraz przejeżdżając przez prze
jazd, jest obowiązany zachować 
szczególną ostrożność. Przed wje
chaniem na tory jest on obowiązany 
upewnić się, czy nie zbliża się po
jazd szynowy, oraz przedsięwziąć 
odpowiednie środki ostrożności, 
zwłaszcza jeżeli wskutek mgły lub 
innych powodów przejrzystość po
wietrza jest zmniejszona. ...”

Oficer Prasowy KPP w Prudniku
kom. Piotr Kulczyk

Na drodze krajowej w Prudniku (ulica Kościuszki) szykują się spore zmiany. 
Jeszcze w 2006 roku powinna się tam pojawić sygnalizacja świetlna.
A wszystko to w celu upłynnienia ruchu i poprawy bezpieczeństwa pieszych

Pierwsze światła w powiecie

Najprawdopodobniej jeszcze w tym roku, w tym miejscu uruchomiona zostanie sygnalizacja świetlna

PRUDNIK. To efekt wniosku skiero
wanego do starostwa i zarządcy drogi 
przez Powiatową Komendę Policji w 
Prudniku. Pierwsze zmiany widoczne 
były w ostatnich tygodniach grudnia, 
wtedy to zlikwidowano przejście dla 
pieszych między pocztą a urzędem 
miejskim. W jego miejsce, kilkanaście 
metrów dalej (Bank Spółdzielczy - 
Dom Włókniarza) powstało inne, zde
cydowanie bezpieczniejsze. Zlikwido
wane przejście było jednym z dłuż
szych w Prudniku i stanowiło spore 
zagrożenie. Teraz mamy dwa krótkie 
na drogach jednokierunkowych - 
mówi kom. Piotr Kulczyk.

Według naszych informacji nieba
wem na ulicy Kościuszki przestanie 
istnieć kolejna „zebra”- pomiędzy filią 
Banku Spółdzielczego, a ośrodkiem 
zdrowia. Wiodącym argumentem jest 
oczywiście poprawa bezpieczeństwa, 
bowiem znajduje się ono tuż przy 
skrzyżowaniu. Na kilkusetmetrowym 
odcinku istnieją trzy przejścia i zlikwi
dowanie jednego nie powinno utrud
nić życia pieszym.

Jednak najistotniejszą zmianą jaka 
nas czeka będzie budowa wzbudzanej 
sygnalizacji świetlnej (na przejściu przy 
sądzie). Zdaniem mojego rozmówcy 
jest ona 99% gwarancją bezpieczeń
stwa pieszych. Ponadto ma kluczowe 
znaczenie w upłynnieniu ruchu pojaz
dów, co z kolei ułatwi wjazd z dróg pod

porządkowanych. Wprawdzie oddział 
Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad w 
Opolu tłumaczy, że tego typu inwestycja 
wiąże się z kosztami, ale jest duża 
szansa, że zostanie zrealizowana w tym 
roku. Nie wiem czy są to aż tak wielkie 
fundusze. Zresztą nas nie interesują 
koszty, a bezpieczeństwo. Istnieje rów
nież pomysł budowy świateł na Skrzyżo
waniu przy byłej fabryce Obuwia, choć 
ten akurat temat rozważany będzie w 
późniejszym terminie.

Bez wątpienia duży problem stano
wi „dzikie przejście” na ulicy Wiejskiej 
(przy Statoil). Mimo braku „zebry” każ
dego dnia podążają tamtędy setki 
osób. W tym miejscu na pewno nie 
będzie pasów. Wielokrotnie zwracali
śmy się do zarządu żeby wyznaczyli 
przejście, ale przepisy ruchu drogo
wego uniemożliwiają taki krok, gdyż 
jest to obręb skrzyżowania - ucina 
spekulacje Kulczyk.

Damian WICHER

OSTROŻNIE ZE SPRZEDAŻĄ LOKALI
szczególnie dla SLD
PRUDNIK. Jednymi z uchwał, które w 
większości na sesjach Rady Miejskiej 
przechodziły bez dyskusji były uchwały 
dotyczące zbycia lub wydzierżawienia 
lokalu, nieruchomości. Na sesji w 
styczniu było inaczej. Pakiet 12 uchwał 
związanych ze sprzedażą mienia ich 
dotychczasowym najemcom wywołał 
ożywioną dyskusję.

Radny Stanisław Hawron zadał 
burmistrzowi w związku z powyższym 
kilka pytań. Jaki efekt gospodarczy ma 
przynieść ta sprzedaż? Na jaki cel pój
dą osiągnięte ze sprzedaży środki? 
Dlaczego rzecz odbywa się w formie 
bezprzetargowej? Dlaczego jednakowo

traktuje się najemców, którzy w różny 
sposób zaczęli gospodarowanie w 
określonym lokalu? Czym gmina uzu
pełni brakujące środki, np. w działalno
ści remontowej ZBK, jeśli sprzedaż 
przebiegać będzie dalej bez konkret
nych kryteriów? Burmistrz Zenon Ko
walczyk przypomniał, że w przyjętej już 
uchwale budżetowej określono wiel
kość środków, jakie mają wpłynąć ze 
sprzedaży mienia, trudno więc teraz to 
podważać. Pożądanym efektem go
spodarczym ma być zatem pozyskanie 
środków na realizację innych zadań, 
inwestycyjnych, remontowych. Zazna
czył również, że zadań, na które trzeba

przeznaczyć te pieniądze jest wiele, na 
pewno nie pójdą na nagrody i płace. 
Zdaniem burmistrza najlepszą formą 
gospodarowania jest własność i dlate
go regułą powinno być, że miasto 
sprzedaje lokale ich użytkownikom. W 
związku z zarzutami o wyprzedaż mie
nia burmistrz dodał jeszcze, że przy 
dobrej koniunkturze dużym zyskiem 
dla gminy byłoby też sprzedanie ZEC- 
u (możliwe do uzyskania 20 min zł). 
Dlaczego sprzedaż w drodze bezprze
targowej? Dlatego, że trzeba by wypo
wiadać umowy dotychczasowym na
jemcom, którzy często prowadzą w 
tych lokalach małe rodzinne firmy, któ

rzy w te lokale zainwestowali. Zastoso
wano zdaniem burmistrza społecznie 
najwłaściwszy przepis dający możli
wość wykupu lokalu najemcy. Bur
mistrz powiedział, że najważniejsze, 
żeby sprzedaż lokali odbywała się 
zgodnie z prawem oraz że żałuje, iż nie 
udało mu się więcej sprzedać.

Radny Jan Roszkowski powiedział, 
że przy sprzedaży lokali powinno się 
brać pod uwagę pewne kryteria. Miał tu 
na myśli to, żeby w pierwszej kolejno
ści sprzedawane były tzw. ostatnie lo
kale w danym budynku (gdy inne są 
już sprzedane) oraz w obiektach wol
nostojących. Dodał, że spośród 12 lo

kali obecnie głosowanych tylko 7 speł
nia takie kryteria.

Sprzedaż kolejnych lokali głosowa
no oczywiście osobno. I tak radni przy
jęli uchwały sprzedaży lokali przy ul. 
Jagiellońskiej 24, Piastowskiej 39, So
bieskiego 7-9, Placu Szarych Szere
gów 5 i dwóch garaży leżących w kwa
dracie między ul.Kościuszki, Piastow
ską a Placem Wolności.

Pozostałych 5. nie uchwalono. Do
tyczy to m.in. lokalu użytkowanego 
przez prudnickie SLD przy Placu 
Wolności 4-8. Radny Julian Serafin 
pytał dlaczego za tak małe pieniądze 
sprzedaje się lokal w centrum miasta i 
czy jakaś partia ma lokal w Prudniku? 
Odpowiedź - wpłynął wniosek i przed
stawiony został na sesji. Radny Hen
ryk Sobczak (z SLD) dodał, że sojusz 
uzyskał właśnie pieniądze, więc zwró
cił się z takim wnioskiem i jeśli nie bę
dzie zgody radnych to nie będzie pro
blemu. Zgody rzeczywiście nie było 
(12 głosów przeciw, 6 za).



Biała bije o głowę Gogolin pod względem poziomu życia 
mieszkańców. To żart, czy naukowa teza

Miasta luksusu 
Biała i Głogówek

Z perspektywy dziesięciolecia
W maju br. jubileusz dziesię

ciolecia partnerstwa obchodzić 
będą miasta „friedlandzkie”, 
które w maju 1996 r. we Frie- 
dlandzie w Meklemburgii, w 
Niemczech podczas pierwszego 
spotkania delegacji tych miast 
zawarły porozumienie o partner
stwie i współpracy. Wśród sygna
tariuszy tego spotkania obecni 
byli przedstawiciele: Friedlandu 
z Meklemburgii, Friedlandu w 
Brandenburgii (miasta w Niem
czech), Frydlandu nad Ostrawą, 
Mesta Frydlant (miasta w Cze
chach), Prawdińska (obwód ka
liningradzki - Rosja), Mieroszo
wa (Dolny Śląsk) i Korfantowa.

Po 1945 r. Friendlandom w Ro
sji i Polsce nadano inne nazwy.

Pierwsze spotkanie delegacji 
miast friedlandzkich w Korfanto
wie odbyło się w dniach 16-18 
sierpnia 1996 r. w czasie obcho
dów tradycyjnych „Dni Korfanto
wa". Przyjęta została wówczas 
deklaracja, w której przedstawi
ciele miast i gmin, które łączy na
zwa „Friedland”stwierdzili mię
dzy innymi:

„(...) Chcemy z mieszkańcami 
naszych miast przyczynić się do 
przezwyciężania różnic, dalsze

go rozwijania zrozumienia i to
lerancji partnerów, a także włą
czania jak największej liczby lu
dzi do wspólnych spotkań „Frie- 
dlander”. Nasze spotkanie poka
zało, że zaprezentowana różno
rodność kulturalna naszych re
gionów może być kamieniem wę
gielnym wspólnego poznania i 
wzajemnej egzystencji. Ważnym 
jest, by działalność tą odtwarzać 
i pielęgnować”.

Zgodnie z ustaleniami rokrocz
nie w jednym z miast friedlandz
kich spotykały się oficjalne dele
gacje partnerskie, na których 
wypracowywano formy wzajem
nych kontaktów. Miasta gospo
darze tych spotkań pokazywały 
swój dorobek i osiągnięcia. 
Jedną z form tej współpracy jest 
wymiana grup młodzieżowych 
np. sportowców zaprzyjaźnio
nych miast. W tym roku w Niem
czech, koło Getyngi w Dolnej 
Saksonii spotkają się na turnie
ju piłkarskim oldboje, a w Cze
chach, we Frydlandzie nad 
Opawą piłkarze - gimnazjaliści 
na turnieju piłkarskim.

- Na te młodzieżowe obozy - 
mówi burmistrz Korfantowa Zdzi
sław Martyna - wyjeżdżają nie

odpłatnie również laureaci, zdo
bywcy pierwszych trzech miejsc 
olimpiad językowych (z angiel
skiego i niemieckiego). Jest to 
dla naszych szkolnych laureatów 
dodatkowa nagroda.

Rokrocznie w sierpniu w Prze
chodzie miejscowa OSP organi
zuje rozgrywki basetbalowe w 
wodzie (tzw. piłka prądowa), 
gdzie ze względów organizacyj
nych gmina nie jest w stanie za
prosić wszystkich zainteresowa
nych rozgrywkami strażaków, ale 
strażacy z poszczególnych Frie- 
dlandów byli już uczestnikami 
tych rozgrywek. Turniejowe zma
gania mają więc charakter mię
dzynarodowy. To bardzo atrak
cyjna impreza. Świadczyć może 
o tym również fakt, że zaintere
sowała się tą formą sportu dele
gacja władz Unii Europejskiej.

W ub.r. przedstawiciele Kor
fantowa uczestniczyli w regio
nalnych targach w Dolnej Sak
sonii. W lutym (17-19.02.br.) w 
turnieju tenisa stołowego wezmą 
udział Czesi z Jesenika i Fry
dlandu nad Ostrawą oraz zawod
nicy z Avionu we Francji. Ten 
międzynarodowy turniej sfinan
suje Euroregion Pradziad.

Według badań Beaty Nytko-Wo- 
łoszczuk Biała i Głogówek są miej
scowościami o najwyższym poziomie 
życia wśród miast województwa 
opolskiego do 10 tysięcy mieszkań
ców. Ta dość nieprawdopodobna dla 
wielu mieszkańców tych prudnickich 
miast wiadomość wynika z zestawie
nia czynników i mierników określa
jących poziom życia. Brano pod uwa
gę m.in. powierzchnię użytkową 
mieszkań, zużycie wody, ilość pod
miotów gospodarczych, stopę bez
robocia, liczbę praktyk lekarskich, 
stacji paliw, abonentów telefonicz
nych, dochody budżetu gminy, czy 
saldo migracji.

Biała zajmuje w tym rankingu 
pierwsze miejsce, natomiast Głogó
wek drugie wspólnie z Ujazdem. O 
dziwo dopiero na czternastym miej
scu jest Gogolin, jednak należy wziąć 
pod uwagę, że wiele elementów in
frastruktury wpływającej na wysoki 
poziom życia znajduje się w sąsied
nich Krapkowicach, które pozostają 
zapleczem wielorakich usług dla oko
licznych miejscowości, w tym Gogo
lina. Nie ulega jednak wątpliwości, że 
samo miasteczko, uważane po
wszechnie za bogate nie prezentuje 
się w tym zestawieniu dość korzyst
nie. Stosunkowo wysoką, bo siódmą 
pozycję zajmuje Korfantów, który 
mimo położenia w powiecie nyskim 
znajduje się w strefie częściowego 
oddziaływania powiatu prudnickiego.

Autorka zestawienia pisząc o sła
bym oddziaływaniu Opola na małe 
miasta, znajdujące się blisko tego 
ośrodka, które otrzymały stosunko

- W tym roku, jubileuszowym - 
mówi burmistrz Z.Martyna - 
przedstawiciele miast friedlandz
kich spotkają się w Mieroszowie.

Dziesięciolecie wzajemnych 
kontaktów stanowi okazję do 
podsumowań, wypracowywania 
nowych form współpracy partner
skiej, zgodnie z deklaracją z 
1996 r. podpisaną w czasie spo
tkania w Korfantowie, w której 
zakończeniu czytamy;

„Wierni mottu tego spotkania 
„Friedland” - przyjazny kraj, 
przyjazna Europa, wszyscy bę
dziemy się starać wspierać taki 
porządek pokojowy w Europie, 
którego cechą jest wolność, de
mokracja, poszanowanie praw 
obywateli i samodzielność. Czy
nić to będziemy poprzez kształ
towanie zaufania i partnerską 
współpracę".

I tym ideom partnerzy pozostali 
wierni przez całe dziesięciolecie, 
co pozwala z optymizmem spoj
rzeć nie tylko na bilans dotych
czasowych kontaktów, ale rów
nież dobrze wróży współpracy w 
kolejnych latach.

R.Nowak

wo niskie wyniki w rankingu, myli 
się. Trudno bowiem chcieć by w 
tych miasteczkach były stacje ben
zynowe, biblioteki, apteki, skoro 
bardzo blisko położone jest Opo
le, które zaspokaja te potrzeby. 
Ranking zbyt małą rolę przykłada 
do stopy bezrobocia i migracji, te 
bowiem czynniki decydują o zubo
żeniu społeczeństwa, o obrotach w 
handlu i w konsekwencji poziomie 
życia mieszkańców. Brak również 
danych na temat średnich zarob
ków w tych miastach, a relacja mię
dzy nimi a poziomem życia jest 
oczywista. Płace są większe w du
żych miastach, a to znowu jest ko
rzystne dla miasteczek położonych 
w sąsiedztwie Opola, gdzie wielu 
mieszkańców pracuje w stolicy wo
jewództwa. Zresztą zasobni opola
nie osiedlają się poza miastem, ale 
w jego pobliżu, na wsi lub w ma
łych miastach.

Wysoka pozycja w rankingu Bia
łej i Głogówka, choć na pozór chwa
lebna dla mieszkańców ziemi prud
nickiej, nie powinna być powodem 
wyłącznie do zadowolenia, aczkol
wiek w ramach promocji warto o tym 
wspominać.

Andrzej Dereń

Opracowano na podstawie: Beata Nytko- 
Wołoszczuk: „Zróżnicowanie poziomu życia 
w małych miastach województwa opolskie
go” (w:) „Śląsk Opolski”, nr 3(56), 2005

Aktywne
koło
WŁODARY. We Włodarach
(gm.Korfantów) dużą aktywność 
w lokalnym środowisku przejawia 
koło gospodyń wiejskich, które 
aktywnie włącza się do działań 
na rzecz lokalnej społeczności w 
ramach programu „Odnowa 
Wsi”. W ubiegłym roku złożono 
wniosek o dofinansowanie plano
wanego uruchomienia we wsi 
wypożyczalni sprzętu agd. Wnio
sek został zaakceptowany, a 
przyznana dotacja wyniosła 12 
tys.zł. Po raz drugi złożony zo
stał kolejny wniosek w sprawie 
dofinansowania zakupu sprzętu 
do wypożyczalni również na kwo
tę 12 tys. zł. I tym razem został 
zaakceptowany i w najbliższych 
dniach panie z KGW będą mo
gły wzbogacić istniejącą wypoży
czalnię w nowe sprzęty. Po
myślną wiadomością dla aktyw
nej lokalnej społeczności jest za
mierzony remont wiejskiej świe
tlicy i przekształcenie jej w wiej
ski dom kultury. Prace te plano
wane są do realizacji w latach 
2006 - 2007.

(nok)
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Po feriach
BIAŁA. Tegoroczne ferie zimowe 
cieszyły się dużym zainteresowa
niem dzieci i młodzieży szkolnej. 
Zajęcia świetlicowe prowadzone 
były w Miejsko - Gminnym Ośrodku 
Kultury w Białej. Dla dzieci organi
zowano między innym gry i zabawy 
świetlicowe, zajęcia muzyczne i 
komputerowe. Na uwagę zasługują 
również turnieje sportowe - między 
innymi tenisa stołowego (w dwóch 
grupach wiekowych), halowy turniej 
piłkarski i inne. Pod koniec ferii stra
żacy w miejskim parku zadbali o 
wykonanie lodowiska. Ferie zimowe 
zakończyły się popołudniową dysko
teką dla uczestników zajęć.

(n)

Interwencje

Sprawa dla inspektora
Ten budynek trzęsie się w posa

dach - twierdzi czytelnik, który we 
wtorek rano poinformował nas, że 
spółdzielczy blok przy ul. Komba
tantów 2-16 w Prudniku jest w złym 
stanie technicznym. Niech się tym 
zajmie inspektor nadzoru budowla
nego - dodał. Jeśli rzeczywiście stan 
budynku zagraża mieszkańcom bu
dynku jak najbardziej jest to sprawa

£
O

Twórcy w gminie
KORFANTÓW. Gminna grupa 
twórczości artystycznej działająca 
przy MGOK w Korfantowie skupia 
28 osób. Są wśród nich osoby zaj
mujące się rzeźbiarstwem w drew
nie, metaloplastyką, ceramiką arty
styczną, malarstwem, koronkar
stwem, ceramiką i innymi formami 
twórczości. Najstarszymi twórcami 
są: 85-letni rzeźbiarz Michał Cwy- 
nar i 75-letni . malarz - akwarysta

Gmina Głogówek 
w liczbach

W dniu 31 grudnia 2005 roku 
w gminie mieszkało 14 256 osób 
( w tym 7 468 kobiet i 6 797 męż
czyzn). Było to o 114 osób mniej 
niż rok wcześniej.

W dziewięciu miejscowościach 
liczba mieszkańców zwiększyła 
się (najwięcej w Racławicach 
Śląskich - o 11), w dwóch miej
scowościach liczba mieszkańców 
nie zmieniła się (Mochów i Le
śnik), a w osiemnastu miejscowo
ściach mieszkańców ubyło (naj
więcej w Głogówku - o 47 i Bie
drzychowicach - o 20).

W głogóweckim Urzędzie Sta
nu Cywilnego zarejestrowano 95

KORFANTÓW. W Miejskim 
Domu Kultury w Korfantowie w cza
sie trwania ferii zimowych zorgani
zowano dla młodzieży szkolnej i 
dzieci w wieku przedszkolnym cykl 
gier i zabaw pn. „Biała Zima”. 
Uczestnicy tych zajęć skorzystali z 
wyjazdu do kina i na lodowisko. 
W świetlicy środowiskowej odby
wały się natomiast turnieje sporto
we, konkursy plastyczne i rysunko
we i inne zajęcia. Dzieci miały rów
nież okazję w miejscowej sali wi
dowiskowej MDK obejrzeć „Balla
dę o złotej rybce” w wykonaniu gru
py teatralnej z Krakowa.

(n)

dla inspektora. Warto inspekcję po
wiadomić osobiście, ponieważ dzię
ki temu, podczas wizji lokalnej bę
dzie można wskazać czynniki, któ
re wpływają na taką, a nie inną oce
nę sytuacji. Na stronie 5 w komuni
kacie podajemy numery telefonów 
do Inspektora Nadzoru Budowlane
go dla powiatu prudnickiego.

AD

Tadeusz Trusiewicz. Twórcy pre
zentowali swoje dzieła na wysta
wach twórczości artystycznej, gdzie 
zdobywali uznanie nie tylko w 
oczach odwiedzających wystawy, 
ale również w ocenach jurorów. Spo
tykają się regularnie w siedzibie kor- 
fantowskiego MGOK-u, który poma
ga im w doskonaleniu umiejętności 
artystycznych.

(nok)

związków małżeńskich, 120 uro
dzin nowych mieszkańców oraz 
171 zgonów (różnica z liczbą po
dana wyżej spowodowana jest 
ruchami migracyjnymi ludności).

Zmniejszanie się ludności 
gminy ma tendencję stałą i ob
serwowane jest już od kilkuna
stu lat. Powoduje ją nie tylko róż
nica pomiędzy liczbą urodzin i 
zgonów, ale także emigracją (w 
tej chwili - zarobkową) za za
chodnią granicę państwa. Pro
blem ten dotyczy nie tylko gmi
ny Głogówek, ale całej Polski i 
prawie całej Europy.

0)

65 % uczniów pierwszych klas gimnazjów w Białej i Łączniku ma za sobą inicjację 
alkoholową - tak wynika z ankiety przeprowadzonej w tych szkołach.

Najważniejsza
profilaktyka
BIAŁA. Przyjęty przez Radę 
Miejską do realizacji Gminny Pro
gram Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, Przeciw
działania Narkomani i Przeciwdzia
łania Przemocy w Rodzinie na te
renie miasta i gminy Biała na 2006 
rok obejmuje realizację wielu zadań 
w tym zakresie. 101.200 zł prze
znaczy się na działalność w punk
cie konsultacyjnym i klubie absty
nenta oraz w świetlicach środowi
skowych w Białej, Prężynie, La
skowcu, Śmiczu, Chrzelicach, 
Nowej Wsi, Grabinie i Kolnowi
cach, na utrzymanie tych świetlic, 
na współpracę z poradnią odwy
kową oraz ośrodkiem interwencji 
kryzysowej w Prudniku.

Ostatni koncert kolęd
GŁOGÓWEK. Koncertem w wyko
naniu orkiestry „Simphonła Rustica- 
na" i Chóru Mieszanego z Naczę- 
sławic zakończył się cykl stycznio
wych koncertów kolęd.

W niedzielny wieczór 29 stycznia 
kościół klasztorny szczelnie zapeł
nił się miłośnikami, nie tylko kolęd, 
ale także muzyki Wolfganga Ama
deusza Mozarta. Naczęsławickich 
muzyków i śpiewaków „wzmocnili” 
wykonawcy z Akademii Muzycznej 
w Katowicach: Aleksandra Szafir 
(sopran), Anna Borecka (alt) i Michał 
Borkowski (tenor).

„TYGODNIK PRUDNICKI” W SIECI GS „SCh” BIAŁA 
Tygodnik dostępny dla każdego
Gdzie można kupić „Tygodnik Prudnicki” 
w sieci GS „Samopomoc Chłopska” Biała.

Biała (sklep)
Chrzelice 
Gostomia (sklep)
Górka Prudnicka 
Józefów
Kolnowice (sklep) 
Krobusz 
Ligota Bialska 
Łącznik (sklep)
Mokra
Nowa Wieś Prudnicka
Olbrachcice
Otoki
Pleśnica (gm. Korfantów) 
Polski Browiniec 
Radostynia 
Rostkowice (sklep)
Śmicz (sklep)

Wilków
Żabnik

TYGODNIK |
\JÓZEFÓW
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15.000 zł przeznaczono na dzia
łalność konsultacyjną i działalność 
gminnej komisji rozwiązywania pro
blemów alkoholowych. 15.200 zł wy
datkowanych zostanie na działal
ność szkoleniowo - edukacyjną, or
ganizowanie różnych form wypo
czynku dzieci i młodzieży 13.280 zł 
przeznaczonych zostanie na wspo
maganie działalności klubu absty
nenta i finansowanie pracy gminnej 
komisji rozwiązywania problemów 
alkoholowych.

Z anonimowych ankiet przepro
wadzonych w gimnazjach na tere
nie gminy (Biała, Łącznik) wynika, 
że próby picia alkoholu miało za 
sobą 65,22 proc, uczniów pierw
szych klas, 80,64 proc, uczniów

Koncert podzielono na dwie czę
ści. W pierwszej wysłuchaliśmy 
przepięknych kolęd, a w drugiej mie
liśmy okazję przypomnieć sobie 
utwory W. A. Mozarta. Oczywiście 
druga część koncertu była hołdem 
wykonawców dla geniuszu artysty, 
którego 250. rocznicę urodzin w tym 
roku obchodzimy. Wykonanie każ
dego z utworów nagradzano długo
trwałymi oklaskami, a na koniec 
owacjami na stojąco podziękowano 
wykonawcom.

Cztery styczniowe niedziele, to 
aż pięć koncertów w głogówec-

klas drugich i aż 86,89 proc, 
uczniów klas trzecich. Ponad 38 
proc, uczniów klas trzecich w cią
gu roku upiło się, spożywając więk
sze ilości alkoholu. Równocześnie 
badania wykazały, że co szósty 
uczeń gimnazjum miał kontakt z 
substancjami psychoaktywnymi, 
przy czym najwięcej uczęszczają
cych do klas pierwszych. W klasach 
starszych - i to jest pocieszające - 
wskaźnik ten maleje. Dlatego tak 
duże znaczenie ma realizacja pro
gramu z zakresu rozwiązywania 
problemów alkoholowych i narko
tykowych na terenie gminy.

(nok)

kich świątyniach. Mimo trzaska
jących mrozów na każdym kon
cercie publiczności nie zabrakło. 
Jak widać jest potrzeba organi
zowania koncertów muzycznych 
i gospodarze głogóweckich świą
tyń wyszli naprzeciw tym oczeki
waniom. W imieniu miłośników 
muzyki chciałbym, za organiza
cję koncertów, serdecznie im po
dziękować.

0)



PRUDNICKI

Pogotowia

Ratunkowe 999,077406-83-05

Straż Pożarna 998,077436-32-01

Policja 997,077406-88-03

Energetyczne 991

Gazowe 992

Wodno-Kanalizacyjne 994

Drogowe 981

Opiekuńcze 0774745445

Straż Miejska 077406-62-42

Apteki

dyżury w porze nocnej, w niedziele, święta i inne 
dni wolne od pracy

:: ŁĄCZNIK
(pogotowie pracy rozpoczyna się 
od godziny 16.00)

Apteka
ul. Skowrońskiego 4, tel. 077437-63-68.

:: KORFANTÓW

Apteka „Aloes"
ul. Wyzwolenia 16, tel. 077431-90-27

:: STRZELECZKI

Apteka „Sub-Sole"
ul. Prudnicka 43, tel. 077466-82-00;

:: WALCE

Apteka
ul. Mickiewicza 7, tel. 077466-01 -23;

Starostwo Powiatowe 
w Prudniku

Ważne telefony

:: PRUDNIK

Policja 077406-88-03, 077406-88-04
Informacja PKP 077436-2342
Informacja PKS 077436 2115
Urzqd Miejski, ul. Kościuszki 3,
um@prudnik.pl, 077406-62-00 (centrala)
Urzqd Skarbowy
ul. Kopernika la, 077436-3883
Prudnicki Ośrodek Kultury 077436 3396
Muzeum Ziemi Prudnickiej 077406-8060
Biblioteka Miejsko-Gminna 077436-2760
Wojewódzka Biblioteka
Pedagogiczna 077436-2703
Księgarnia „Fokus"
pl. Zamkowy 4, 077436-3645
Księgarnia „Na zapleczu"
ul. Piastowska 33,077436-2874
Urzqd Pocztowy 077406-8565
Ośrodek Pomocy Społecznej 077436-2390
Postój TAXI 077436-0919

:: BIAŁA

Urzqd Miejski, Rynek 10,077438-7552 
Policja 077438-7160 
Straż Pożarna 077436-3940 
Ośrodek Kultury 077438-7026 

:: GŁOGÓWEK

Urzqd Miejski Rynek,
077437-3589, 077406-9900
Dom Kultury, ul. Batorego 8, 077406-9140 
Biblioteka, 077406-9130 
Życie Głogówka, 077406-9142

:: LUBRZA

Urzqd Gminy ul. Wolności 73,077437-6266 
Ośrodek Kultury 077437-6221

:: KORFANTÓW

Urzqd Miejski Rynek 4,077431-9026 
Policja 077431-9007 
Straż Pożarna 077431 -9080 
Ośrodek Kultury Rynek 10,077431-9034

:: STRZELECZKI

Urzqd Gminy Rynek 4,077466-8105 
Ośrodek Kultury 077466-9696

:: WALCE

Urzqd Gminy
ul. Mickiewicza 18,077466-0931 
Ośrodek Kultury
ul. Opolska 23a, 077466-0113

TYGODNIK

WSPOMNIENIA WETERANA WOP (78)

Cieszyn zaprosił 
na przysięgę

ul. Kościuszki 76,
sekretariat: 077406-81 -80 
fax:077406-81-90

Wydział Komunikacji i Transportu
Nowa numeracja telefonów:

- prawa jazdy 077 438 05 20

- rejestracja pojazdów 077 406 82 10

- naczelnik 077 406 82 05

Wydziały poza siedzibq:
Geodezji, Kartografii, Katastru i Gospodarki 
Nieruchomościami oraz Powiatowy Ośrodek 
Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej - 
ul. Parkowa 10,
tel. 0774362210 i 0774363048;

Służba Zdrowia

:: PRUDNIK

Prudnickie Centrum Medyczne
ul. Szpitalna 14, 077406-78-85 
Szpital ul. Piastowska 64, 077406-78-00 
Przychodnia Lekarska „OPTIMA" 
ul. Nyska 1, 077436-26-66 
ul. Ogrodowa 2a, 077436-63-66 
Przychodnia Lekarska „MEDICUS" 
07743625-25; 07743630-06; 07743624-03 
Med-Ewa ul. Kościuszki 15, 07743691-11 
Centrum Stomatologiczne 
077436-37-07 (kartoteka),
077436-35-27 (chirurgia)
Ortodonta. Stomatolog. Chirurg 
ul. Piastowska 28, 07743640-35 
Przychodnia Pulmonologiczno 
-Alergologiczna
ul. Piastowska 14, 077436-76-02

Z końcem kwietnia 1977 roku, 
władze Cieszyna zwróciły się do 
dowódcy GB WOP z prośbą o zor
ganizowanie przysięgi wojskowej 
w ich mieście. Dowódca GB WOP 
wyraził zgodę, ponieważ zawsze 
dążył do zbliżenia wojska z ludno
ścią cywilną pogranicza. Ale nim 
doszło do uroczystości na cieszyń
skim Rynku, żołnierze przeszli kilku
tygodniowe szkolenie na zgrupowa
niu pod Cieszynem, (na tzw. Halżlo- 
ku - stawy rybne).

W zgrupowaniu wzięli udział mło
dzi żołnierze ze wszystkich podod
działów GB WOP Gliwice. Szkolenie 
zaczęło się początkiem maja 1977 r. 
W szkoleniu brali udział młodzi żoł
nierze wcielenia wiosennego z Gli
wic, Raciborza, Prudnika i Cieszyna. 
Skład osobowy zgrupowania do 
prżysięgi zakwaterowany był pod 
namiotami. W szkoleniu przeważała 
musztra oraz ćwiczenia kolumny 
motocykli. Ponieważ z Ośrodka 
Szkolenia GB WOP Prudnik było naj
więcej żołnierzy i kadry zawodo
wej, więc dowodzenie zgrupowa
niem powierzono dowództwu OS 
GB WOP Prudnik. Dowódcą zgrupo
wania został ppłk Piotr Węglowski, a 
jego zastępcą kpt. Mirosław Kuda-

siewicz. Oprócz musztry, żołnierze 
mieli również wiele zajęć kulturalno- 
oświatowych. Odwiedził ich m.in. 
Zespół Estradowy Wojsk Lotniczych 
„Radar” oraz Zespół Estradowy 
WOP „Granica".

Uroczyste złożenie przysięgi 
wojskowej odbyło się na cieszyń
skim Rynku 12 czerwca 1977 r. Po 
przysiędze, odbyła się defilada woj
skowa. Była to wspaniała impreza. 
Ludność była zadowolona.

Mirosław Kudasiewicz

Głazów już dość!

Powiatowy Urząd Pracy
ul. Jagiellońska 21, tel. 077436-2304;

Biuro Bezpłatnej 
Pomocy Prawnej
Punkt Porad Prawnych: 
Prudnik, Plac Wolności 4/1 
Czynne: sobota 9.00-14.00

:: BIAŁA

Szpital ul. Moniuszki 8, 077438-70-33 
Przychodnia Lekarska 
ul. Moniuszki 3, 077438-70-10 
Medyk SC w Łqczniku, 
ul. Świerczewskiego 16,077437-63-27 

:: GŁOGÓWEK

Szpital ul. Konopnickiej 2, 077437-33-67 
Przychodnia Rejonowa 
al. Lipowa 6a, 077437-33-69 
Wiejski Ośrodek Zdrowia 
Racławice Śl. ul. Kościelna 6,077437-65-88 

:: KORFANTÓW

Szpital ul. Wyzwolenia 11, 077431-90-42 
Korf-Medica, ul. 3 Maja 7, 077431-90-56

Wielki kamień, głaz jak wolą inni 
to wdzięczny materiał na pomnik. 
Swoimi rozmiarami i prawie nie
zniszczalną strukturą, kojarzy się 
z siłą, wolą przetrwania i stabilno
ścią. Nic więc dziwnego, że spo
rych rozmiarów skały stały się 
głównymi elementami wielu pomni
ków. Mamy więc obeliski na Rynku 
w Białej, w Prudniku na Placu Sza
rych Szeregów i przy ul. Ko
ściuszki. Wielki głaz upamiętnia 
również kościół ewangelicki w 
Prudniku, a granitowy obelisk z 
medalionem na szczycie Kobylicy 
wspomina Eichendorffa.

Wydaje się jednak, że moda na 
kamienne pomniki w Prudniku - a 
tak można chyba powiedzieć, skoro 
w którym okresie niemal dwudzie
stu lat w mieście powstały aż trzy 
pomniki-głazy - powinna już się 
skończyć. Prudnickim pomnikom

brak indywidualizmu, a nie oto prze
cież chodzi, aby każde upamiętnie
nie było do siebie podobne. Jest 
przecież tyle różnych pomysłów na 
pomniki. Tęsknimy na przykład za 
dziełami figuralnymi (kiedy Diana 
wróci na swój cokół w prudnickim 
parku?). A za
pomnikami sa
mymi w sobie 
raczej nie, 
chyba, że ich 
sponsorami 
będą prywat
ne osoby. Bu
dżet państwa i 
kasa samorzą
dowa mają 
inne, ważniej
sze potrzeby.

Na fotogra
fii głaz narzu
towy - eksport

ze Skandynawii sprzed tysięcy lat - 
który znajduje się przy szosie koło 
Nowej Wsi Prudnickiej w gminie Bia
ła. Ale to już pomnik przyrodniczy, i 
niech już taki zostanie.

Andrzej Dereń

:: STRZELECZKI

Ośrodek Zdrowia
ul. Sienkiewicza 27, 0774668117

:: WALCE

Ośrodek Zdrowia ul. Zamkowa 85, 
077466-01 -11

REMONT ZABYTKU
ŚCINAWA MAŁA. Na ul. Prudnic
kiej w Ścinawie Małej (gm.Korfan
tów), przy ul. Prudnickiej usytu
owany jest obiekt wpisany do reje

stru zabytków jako były dwór. 
Obiekt ten władze gminy sprzedały 
mieszkańcom Bielska - Białej, którzy 
przeprowadzają jego remont. Do

tychczas m.in. wykonane zostały 
tynki zewnętrzne, przeprowadzono 
remont dachu i części pomiesz
czeń. Prace te jednak trwają od 
dłuższego czasu, a więc ich tempo 
jest powolne. Nie wiadomo do ja
kich celów służył będzie ten zabyt
kowy budynek po remoncie.

(n)

mailto:um%40prudnik.pl


PRUDNICKITYGODNIK

Zdzisław Martyna chce być ponownie burmistrzem Korfantowa

Budżet hamuje inwestycje

Rozmowa ze
Zdzisławem Martyną 
- burmistrzem 
Korfantowa.

- Jest pan długoletnim „szefem” 
korfantowskiej gminy najpierw na 
stanowisku naczelnika, następnie 
wójta, później burmistrza. Jak oce
nia pan miniony okres pracy w roli 
gospodarza gminy?

- Rzeczywiście, jestem najdłużej 
piastującym na Opolszczyźnie funkcję 
„szefa” gminy, bo od dwudziestu pięciu 
lat. W minionym ćwierćwieczu poświę
ciłem pracy wiele zdrowia i sił, nie 
wiem czy zasłużyłem sobie na pełne 
uznanie mieszkańców. Dopóki mam 
pomysły, mogę proponować nowe kon
cepcje rozwoju gminy na miarę możli
wości. Jeśli nie będą miał pomysłów i 
nowych propozycji związanych z roz
wiązywaniem gminnych problemów 
uznam, że czas odejść.

- W okresie kiedy stał Pan na 
czele gminy, Korfantów stał się 
miastem, co nie było zapewne ła
twym do realizacji zamierzeniem?

- Prawda jest taka, że na nasze 
sukcesy składa się zawsze praca wielu 
ludzi. Miałem to szczęście, że na swo
jej drodze zawodowej spotkałem wielu 
ciekawych i mądrych ludzi, którzy mi 
pomagali. Sam niewiele mógłbym zro
bić. W działaniach na rzecz gminy 
trzeba mieć oparcie w radzie, w urzę
dzie, w organizacjach działających na 
tym terenie. Z większością pracowni
ków urzędu pracuję od początku, cho
ciaż teraz przechodzą oni na emerytu
ry. Dłuższy o trzy miesiące staż pracy 
ma ode mnie pani skarbnik - prosiłem, 
aby jeszcze wstrzymała się z przej

GAZYFIKACJA
KORFANTÓW. Od kilku lat mieszkańcy Korfantowa i Gryżowa mają gaz 
ziemny. Dotyczy to tych, którzy zgłosili akces do budowy gazociągu i przyłączy 
domowych. Nadal zwiększa się liczba użytkowników w mieście. Obecnie mię
dzy innymi przyłącza gazowe posiadają mieszkańcy osiedla domków jednoro
dzinnych w mieście, szkoły i dom opieki społecznej. Gazyfikacja przyczynia się 
do ochrony środowiska naturalnego. Władze samorządowe gminy planują bu
dowę kolejnej stacji - rozdzielni gazu w Przydrożu.

(n)

ściem na emeryturę. Potrzebne jest 
jeszcze nam wszystkim jej doświad
czenie zawodowe.

- Czy nowi pracownicy, którzy 
przejmują schedę po przechodzą
cych na emerytury spełniają pana 
oczekiwanie?

- Tak się dzieje, gdy chcą skorzy
stać z tych doświadczeń. Są to pra
cownicy bardzo dobrze przygotowani 
do pracy samorządowej, biurowej i ad
ministracyjnej. Wszystko więc zależy 
od umiejętnego połączenia wiedzy teo
retycznej z praktyką. Mieliśmy alterna
tywę albo zmniejszyć zatrudnienie w 
urzędzie gminy i zwiększyć pobory, 
albo zatrudniać większą ilość pracow
ników, ale z mniejszymi poborami. Wy
braliśmy to drugie rozwiązanie zwa
żywszy na duży zakres zadań do reali
zacji, dzięki czemu nie mamy próbie-' 
mów z ich realizacją.

- Które lata były dla pana burmi
strza najtrudniejsze? Czy było tak, 
że miał pan dość wszystkiego?

- Bardzo często mam dość wszyst
kiego, ale to przechodzi. Staramy się 
tak działać, podejmować takie decyzje, 
które zapewniają gminie zrównoważo
ny rozwój, ale tego nie da się tak do 
końca zrealizować, bo w przypadku 
Korfantowa wszystkie przedsięwzięcia 
gospodarcze i inwestycyjne są bar
dziej kapitałochłonne niż w pozostałej 
części gminy. I dlatego małe środowi
ska wiejskie często nam o tym przy
pominają. Prawda jest i taka, że nale
żymy do tych gmin w województwie, 
które są w ostatniej dziesiątce pod 
względem dochodów własnych, nasze 
dochody stanowią około 32 procent 
wydatków budżetowych.

- Niekorzystny jest również 
układ przestrzenny gminy, czy to 
ma wpływ na jej rozwój?

- Bez wątpienia tak, nasza gmina 
rozciąga się od Prószkowa aż prawie 
do głuchołaskiej gminy. Dlatego

wszystkie inwestycje sieciowe są dro
gie, cokolwiek byśmy robili to nakład 
na jedno gospodarstwo jest wyższy niż 
w sąsiednich gminach. Inwestycje są 
więc drogie. Ale pomimo kłopotów gmi
na nasza nie cofa się.

- Jaki był rok ubiegły dla korfan
towskiej gminy?

- Był to dosyć dobry rok. Zakończy
liśmy największą inwestycję w ostat
nim półwieczu, budowę hali sportowej 
w Korfantowie. Jej koszt wyniósł około 
5,5 min złotych. Inną sprawą jest to, że 
wysokie są koszty jej utrzymania. Ale 
nawet jeśli zabraknie nam pieniędzy na 
wiele zadań, to nadal będziemy inwe
stowali w naszą młodzież, ważny jest 
więc jej rozwój, stworzenie im ku temu 
odpowiednich warunków. Nobilitacją 
dla naszej gminy jest istnienie i działal
ność centrum rehabilitacji.

- Problemem dla wielu a więc i 
Waszej gminy jest na pewno bez
robocie?

- Mamy tysiącosobowe bezrobocie, 
ale co ciekawe - gdy potrzeba fachow
ców do pracy - to nikt się nie zgłasza. 
W naszych działaniach dążymy do 
stworzenia młodym ludziom takich 
warunków, aby zachęcać ich do pozo
stania u nas. Sądzę, że emigracja za
robkowa jaka ma miejsce obecnie jest 
zjawiskiem przejściowym. Niedługo to 
się chyba zmieni. W przeciwnym 
przypadku cała nasza dotychczasowa 
praca nie ma sensu.

- Co jeszcze zrobiono w minio
nym roku?

- Odnowiliśmy obiekt sportowy w 
Ścinawie, zaplecze przy boiskach i ba
senach. Poprawiliśmy zaopatrzenie w 
wodę, wykonana została sieć wodocią
gowa z Puszyny do Przydroża Małego 
przy znaczącym udziale środków z 
Agencji Nieruchomości Rolnych. Koszt 
tej inwestycji wyniósł prawie czterysta 
tysięcy złotych.

- Gminy coraz więcej środków 
własnych przeznaczają na dofinan
sowanie oświaty - jak sytuacja w 
tym względzie przedstawia się w 
Waszej gminie?

- Na naszym terenie mamy sześć 
szkół podstawowych i dwa gimnazja. 
Prawda jest natomiast taka, że ze 
względu na liczbę dzieci i prognozy 
demograficzne wystarczające jest 
utrzymywanie tylko trzech szkół pod
stawowych i jednego gimnazjum. Je
śli nie zmienią się zasady finansowa
nia oświaty, to będzie ona ciągnęła 
całą gminę w dół. Gmina tego może 
nie wytrzymać.

- Ale w przypadku likwidacji 
szkół dochodzi do społecznego 
niezadowolenia, czy obawia się pan 
takich reakcji lokalnych społeczno
ści wiejskich?

- Sytuacja będzie wymagała roz
mów z rodzicami, odrzucenia emocji. 
Przy tym nie bez znaczenia jest fakt, 
że uczniom likwidowanych szkół bę
dziemy w stanie zapewnić lepsze od 
dotychczasowych warunki do nauki, 
a przy tym dowóz do szkół z opieku
nami. Zamierzaliśmy zlikwidować 
szkołę w Rzymkowicach i dowozić 
dzieci do szkoły w Przechodzie. Ale o 
rok odroczyliśmy wykonanie tej decy
zji. Są między obu tymi miejscowo
ściami jakieś animozje z przeszłości. 
W Przechodzie dzieci mają znacznie 
lepsze warunki w szkole - komputery, 
salę gimnastyczną ale trudno nam 
przekonać do naszej koncepcji rodzi
ców dzieci.

- Czy jest szansa na budowę no
wego gimnazjum w Korfantowie?

- Taka szansa jest. Staramy się 
nawet o pozyskanie na tę inwestycję 
środków unijnych. Ale możemy 
otrzymać je pod warunkiem, że bu
dowa obiektu nie przekroczy 500 ty
sięcy euro, a za taką kwotę nie je

steśmy w stanie realizować tej inwe
stycji. Obecnie utrudnieniem jest to, 
że musimy dzieci z klas od pierw
szej do trzeciej dowozić do szkoły w 
Puszynie. Najbardziej racjonalna 
sieć placówek szkolnych - to istnie
nie trzech szkół podstawowych - w 
Korfantowie, Ścinawie i Przechodzie 
oraz jednego gimnazjum w Korfanto
wie. Prognozy demograficzne są ta
kie, że około 2015 roku będziemy 
mieli uczniów tylko dla jednej szkoły 
podstawowej.

- W ostatnim okresie wiele mówi 
się o budowie kanalizacji i oczysz
czalni ścieków - jak ta sprawa 
przedstawia się na terenie gminy 
której pan jest burmistrzem?

- Mamy oczyszczalnię ścieków w 
Ścinawie i tam można podłączyć ścieki 
z okolicznych wsi. Druga aglomeracja 
to Korfantów z Rączką i Włostową. Po
zostałe wsie nie będą uwzględnione w 
planie ze względu na małą liczbę 
mieszkańców i rozrzucony rodzaj za
budowy. To wiąże się z dużymi koszta
mi. W Korfantowie mamy również 
oczyszczalnię, ale wymaga ona prze
budowy. Rozważaliśmy sprawę odpro
wadzania ścieków z Przechodu i oko
licznych wsi do Tułowic. W tym przy
padku koszty są jednak bardzo duże 
ze względu na „rozrzut” zabudowań. A 
trzeba pamiętać, że aby przystąpić do 
kanalizowania gminy musimy mieć na 
ten cel 25 procent własnych środków. 
Możliwe są inne rozwiązania - na przy
kład budowa małych przydomowych 
oczyszczalni na tamtym terenie.

- Szansą na wzrost aktywności 
lokalnych środowisk jest realiza
cja zadań w ramach programu 
„Odnowy Wsi”. Ile z nich na Wa
szym terenie zgłosiło akces do 
tego programu?

- Sześć wsi włączyło się do reali
zacji zadań w ramach „Odnowy Wsi". 
Są już pierwsze pozytywne efekty. 
Między innymi Włodary, gdzie miej
scowe KGW otrzymało dofinansowa
nie na utworzenie wypożyczalni na
czyń, a następnie na jej doposażenie. 
Program stwarza szansę, ale potrze
ba do jego realizacji zaangażowania 
mieszkańców. Mamy na naszym tere
nie LZS-y, ale prowadzą one drużyny 
piłki nożnej, a to jest droga dyscyplina 
sportu. Aktywne są jednostki OSP, 
których mamy na naszym terenie 
osiem. Dwie z nich - OSP Korfantów i 
Ścinawa włączone są do krajowego 

systemu gaśniczego. Koła KGW ak
tywnie współpracują ze strażakami. 
Dzieje się więc wiele dobrego, oczywi
ście jeszcze nie na miarę naszych 
oczekiwań. Ta aktywność jednak sys
tematycznie rośnie.

- Skala potrzeb inwestycyjnych 
jest duża - jakie są plany inwesty
cyjne na ten rok?

- W Kuropasie planujemy budo
wę małej świetlicy wiejskiej, dosto
sowanej do potrzeb tej miejscowo
ści. Projekt wykonał nasz pracownik. 
Koszt tej inwestycji wyniesie około 
250 tysięcy złotych. Myślimy o budo
wie małych świetlic w innych miej
scowościach. Mamy pozwolenie na 
budowę remizy strażackiej w Ścina
wie Małej, ze świetlicą na piętrze. 
Myślimy o budowie lub adaptacji 
obiektów na świetlice wiejskie w 
Borku i Gryżowie. Gmina rokrocznie 
2,5 procent zrealizowanych docho
dów własnych wyliczonych z wpły
wów z podatków - rolnego i od nieru
chomości pozostawia do dyspozycji 
rad sołeckich wsi. To one decydują 
na co przeznaczą otrzymane środki. 
W większości są przeznaczane na 
drobne remonty świetlic. Cieszy nas 
aktywność lokalnych środowisk we 
Włodarach, Przechodzie, Kuropasie 
i Przydrożu Małym.

- Czy są osiągnięcia z których 
pan i samorząd gminny może być 
zadowolony?

- Jesteśmy laureatem współzawod
nictwa dziennika „Rzeczpospolita”. W 
kategorii miast zajęliśmy w kraju 14 
miejsce, w Opolskiem lepszy od nas 
był tylko Ozimek. W ocenie uwzględ
niono działalność gmin w okresie 
ostatnich czterech lat. W pierwszej 
setce gmin znalazły się także opolskie 
gminy: Kędzierzyn-Koźle (17 miejsce), 
Prószków (80) i Głubczyce (86). Ten 
sukces cieszy. W działalności inwesty
cyjnej są lata tłuste i chude. Nasza 
gmina pozyskuje środki finansowe na 
zadania inwestycyjne , oprócz unijnych 
- z Totalizatora Sportowego, z Agencji 
Nieruchomości Rolnych i innych. W 
2004 roku wiele środków pozyskali
śmy z SAPARD-u, ale z ich części 
musieliśmy zrezygnować z braku 
środków własnych. Korzystamy z po
zyskanych środków na tyle, na ile nam 
gminny budżet pozwala.

- Jaki procent dochodów gmina 
Korfantów przeznacza na inwesty
cje, a jaki wskaźnik byłby zadowa
lający, aby gmina się rozwijała?

- Trudno określić, jaki ten wskaź
nik winien być, zależy on od możliwo
ści finansowych gminy, jej potrzeb. 
My przeznaczamy na inwestycje oko
ło 10 procent dochodów, nigdy 
wskaźnik ten nie był niższy od 8 pro
cent. Na dziś nasze zadłużenie wy
nosi 29 procent dochodów, przy 
czym maksymalny wskaźnik zadłuże
nia został określony na 60 procent. 
Roczna spłata kredytu wynosi 1 min 
zł, a biorąc pod uwagę budżet, który 
wynosi 18 min po stronie wydatków 
jest to kwota znacząca.

- Za kilka miesięcy kończy się 
obecna czteroletnia kadencja władz 
samorządowych, czy w wyborach 
będzie pan ponownie ubiegał się o 
stanowisko burmistrza?

- Będę się ubiegał, mam jeszcze 
wiele koncepcji do zrealizowania, cho
dzi przy tym o kontynuację dzieła. 
Czeka nas jeszcze wiele zadań, jest 
wiele do zrobienia i jesteśmy przygo
towani na nowe rozwiązania, mamy 
dobry zespół ludzi. Wybór zależy jed
nak od wyborców, oceny mojej dotych
czasowej pracy.

- Co należy robić, aby nie po
paść po tylu latach sprawowania 
władzy w rutynę, w pewien schema
tyzm działań?

- Czasem rutyna szkodzi. Nie jest 
powiedziane, że się od ńiej uwolniłem. 
Natomiast sądzę, że gremia samorzą
dowe muszą opierać się na realiach, 
nie wolno spocząć na laurach, to nie 
pobudza do działania. Jestem krytycz
ny wobec siebie. Każdą krytykę biorę 
pod uwagę, to przyczynek do zastano
wienia się, analizy i oceny dotychcza
sowych działań. Muszę przyznać, że 
krytyka bywa czasami bolesna, ale wy
ciągam z niej wnioski. Sam niewiele 
bym zrobił, owszem - mogę inspiro
wać, pobudzać do twórczego działania.

- Czy to oznacza, że dobrze 
układa się panu współpraca z radą 
miejską?

- To bardzo ważne, aby ta współpra
ca była dobra. I taka jest w rzeczywisto
ści. Zawsze szukamy konsensusu, pa
trzymy na sprawy gminne z gospodar
ską troską jest między nami zgoda co 
do celów zasadniczych, wzajemnie się 
w tych działaniach wspieramy. Czasem 
sprzeczamy się na argumenty, ale nie 
wynikają z nich animozje. Wzajemny 
szacunek jest podstawą działania. 
Mamy w pełni świadomość dokonań, 
ale również i potrzeb, skali tego co jesz
cze pozostało do zrobienia.

- Dziękuję za rozmowę.

Rozmawiał: R.Nowak
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W ludzkiej pamięci trwa już tylko coraz bardziej fantastyczna legenda tego 
szczególnego miejsca. O ukrytych w zaspach, zamurowanych i zaminowanych 
katakumbach skarbach występnych mnichów, starożytnej biżuterii, zrabowanych 
przez SS kosztownościach, kolekcji cennych numizmatów wywiezionych z Rygi 
przez oficerów 20 Estońskiej Dywizji Piechoty i temu podobne intrygująco 
brzmiące opowieści.

SANKTUARIUM 
MATKI BOSKIEJ 
BOLESNEJ
czyli prawda 
o zburzonym klasztorku

.. Z archiwum odkrywcy

Było takie sanktuarium nieopodal 
Prudnika. Dwuskrzydłowy budynek 
klasztorny, duża kaplica i okolony mu- 
rem z łupanego kamienia ogród sta
nowiły przez prawie dwa miesiące sil
ny punkt oporu w linii niemieckiej obro
ny. Mimo tego zniszczenia wojenne 
były stosunkowo niewielkie. Dotknęły 
głównie kryte cynkową blachą dachy.

Po dotarciu pod zabudowania klasz
torne czerwonoarmiści zorientowali 
się, że opór niemiecki krzepnie. 
Miażdżącą przewagę w czołgach, ar
tylerii i lotnictwie niwelował górzysto- 
lesisty teren umożliwiający skuteczne 
użycie panzerfaustów, min przeciw- 
czołgowych i groźnych panzerschre- 
ków (ręcznych wyrzutni przeciwpancer
nych z pociskiem rakietowym o sku
tecznej donośności ok. 150m). Na sku
tek niemieckiego kontrataku Rosjanie 
zostali wyparci z Dębowca i Wieszczy- 
ny. Linia frontu ustaliła się aż do koń
ca wojny wzdłuż rubieży: Trzebina - 
klasztor franciszkanów - Lipy - wodo
ciągi - ul. Strzelecka i dalej południo

O Kaplicznej Górze

Antoni Kazimierz Dudek 
o.f.m., Raptularz fran
ciszkanów z Prudnika, 
ANEKS, Prudnik 2005, 
s. 89-92

wym skrajem Łąki Prudnickiej i Mosz- 
czanki (za Potokiem Zameckim). Ro
sjanie w dogodnych miejscach usta
wili czołgi i działa i ubezpieczali je wy
suniętymi o 300-500 m placówkami z 
bronią maszynową. Działalność bo
jową ograniczyli do sporadycznych 
ostrzałów i likwidowania prób przeni
kania niemieckich patroli do Prudnika 
i w rejon Szybowic.

Jeszcze w połowie lat 50-tych ub. 
wieku sanktuarium na Górze Kaplicz- 
nej można było zabezpieczyć kosztem 
niewielkich nakładów lub pozostawić 
je w stanie trwałej ruiny do lepszych 
czasów. Niestety okoliczni szabrowni
cy, a szczególnie „wychowankowie 
Stalina”, przy bierności władz i przy
byłych na skutek wysiedleń kresowia
ków, nie pozostawiali kamienia na ka
mieniu. Istniejący od połowy XVIII wie
ku klasztor i kaplica ufundowane przez 
Pawła Ernesta Weidingera zniknęły ze 
wzniesienia nazywanego początkowo 
Świętym Wzgórzem, a później Górą 
Kapliczną (Kapellenberg).

Adam Lutogniewski, 
Bitwa o Las Prudnicki 
[w:] Ziemia Prudnicka. 
Rocznik 2005, 
s. 21-23

Książki 
można kupić 
w prudnickich 
księgarniach 
oraz
w redakcji 
Tygodnika 
Prudnickiego

Nawet interesujący się przeszłością 
ziemi prudnickiej czytelnicy są zasko
czeni, że dawna siedziba kapucynów, 
a potem „dom poprawy” księży diecezji 
wrocławskiej nosiły nazwę Matki Boskiej 
Bolesnej oraz że znajdował się tutaj 
uważany przez wiernych za cudowny 
obraz Bożej Rodzicielki przebitej sied
mioma mieczami boleści.

Sanktuarium św. Józefa i klasztor 
dzięki uporowi zakonników i pomocy 
ludzi dobrej woli odbudowano stosun
kowo szybko po wojennych zniszcze
niach 1945r., a potem po spustosze
niach dokonanych po przeniesieniu 
kard: S. Wyszyńskiego do Komańczy 
przez „budowniczych nowej Polski" z 
Korpusu Bezpieczeństwa Wewnętrzne
go i UB. Klasztorek na Górze Kaplicz
nej zniszczono równie bezwzględnie, 
jak wiele innych obiektów sakralnych w 
okolicy Prudnika (głównie ewangelic
kich). Antoni Kazimierz Dudek ofm w 
„Raptularzu franciszkanów z Prudnika" 
pisze o tym bardzo wstrzemięźliwie, a 
nawet enigmatycznie: „Po wojnie nikt 
jednak należycie nie zatroszczył się o 
budynki, które ulegały powolnej dewa
stacji. Trudna sytuacja Kościoła na zie
miach zachodnich wymagała zajęcia się 
bardziej pilnymi potrzebami”.

Jako młody mieszkaniec południowe
go skraju miasta wielokrotnie byłem 
świadkiem celowego niszczenia klasz
tornych zabudowań i kalwarii przy po
mocy pojazdów opancerzonych i ciągni
ków. Już około 1970r. na miejscu daw
nej pustelni i pięknie zharmonizowane
go z krajobrazem klasztoru pozostały - 
jak pisze o. Dudek - „tylko ruiny - ślady 
minionej, bogatej w treści historii tego 
miejsca”. Prawdę mówiąc nie pozosta
ły nawet ruiny. Pod masą gruzu, kamie
ni i lasem samosiejek kryją się jeszcze 
dawno już sprofanowane i wyszabrowa
ne krypty i piwnice. W dawnym, zaro
słym już lasem warzywniku ziemia przy
krywa szczątki poległych. Według rela
cji nieżyjących już osób, które jako Ha- 
joci (Hitler Jugend) brali udział w ostat
nich tygodniach walk, pochowano tam 
ponad 80 zwłok żołnierzy niemieckich 
zabitych w walce lub zmarłych z ran w 
mieszczącym się w solidnych podzie
miach klasztoru przyfrontowym lazare
cie. Po stronie rosyjskiej podobny laza
ret mieścił się w jednym z bloków przy 
końcu ul. Grunwaldzkiej (relacja p. Ta
deusza). Najprawdopodobniej był to 
połowy punkt opatrunkowy, z którego 
transportowano ciężej rannych pod 
osłona nocy do szpitali w mieście. Po
łudniowa część ul. Grunwaldzkiej była 
w zasięgu skutecznego ognia niemiec
kich karabinów maszynowych oraz 
szybkostrzelnych działek 20 mm. Ślady 
ostrzału z Góry Kaplicznej są na nie
których budynkach widoczne do dzisiaj.

W chwili obecnej Góra Kapliczna jest 
miejscem zaniedbanym i opuszczonym, 
ale mimo tego przejmująco pięknym, 
zwłaszcza jesienią. U jej podnóża zwa
la się (legalnie?) ziemię i gruzy z oko
licznych budów. Zdewastowany budy
nek XIX-wiecznej wieży ciśnień z pięk
nymi ryzalitami z piaskowca (barbarzyń
sko pokaleczonymi cegłami) zawali się 
lada dzień na skutek działania czynni
ków atmosferycznych i hord wandalów. 
Nie wiadomo, kto jest właścicielem te
renu po zburzonym klasztorku: kuria 
wrocławska, opolska, skarb państwa, 
gmina czy nadleśnictwo? Po zdzicza
łym parku leśnym i terenie dawnej kal
warii grasują zdziczałe psy i równie zdzi
czali ludzie. Rzadko zagląda tu straż 
leśna, nigdy policja. Wykrywacze sy
gnalizują obecność metalu prawie 
wszędzie.

W ludzkiej pamięci trwa już tylko co
raz bardziej fantastyczna legenda tego 
szczególnego miejsca. O ukrytych w 
zaspach, zamurowanych i zaminowa
nych katakumbach skarbach występ
nych mnichów, starożytnej biżuterii, zra
bowanych przez SS kosztownościach, 
kolekcji cennych numizmatów wywie
zionych z Rygi przez oficerów 20 Es
tońskiej Dywizji Piechoty i temu podob
ne intrygująco brzmiące opowieści. 
Oczywiście znajdują się „właśnie tutaj" 
ukryte arsenały broni i wyposażenia dla 
hitlerowskiej partyzantki czyli Wehrwol- 
fu. Jest w tych bajaniach tyle samo 
prawdy, co w informacjach, że w każ
dym większym jeziorku i stawie Opolsz
czyzny leży czołg (obowiązkowo Tygrys 
lub Pantera), transporter opancerzony, 
samolot, a najmarniej motocykl BMW 
„Sahara” z wózkiem. W niektórych po
jazdach podobno jeszcze palą się świa
tła i można sobie potrąbić klaksonem. 
Przy drugim, a zwłaszcza trzecim piwie 
przypominają się bractwu od piszcza
łek, łopaty i odcisków na dłoniach złote 
depozyty banku wrocławskiego, Bursz
tynowa Komnata oraz jubilerskie kosz
towności poutykane po żeliwnych garn
kach przez uciekających do Czech 
Niemców na każdej miedzy i pod każ
dym płotem.

Czasem istotnie uda się komuś (naj
częściej zupełnie przypadkowo) wyorać 
lub wykopać nieco potłuczonej porce
lany, kilkanaście srebrnych marek lub 
alpakowe nakrycia stołowe. W 99% la
tania po polach i lasach z wykrywaczem 
daje tylko jeden zysk. Jest nim kontakt 
z przyrodą poznawanie regionu i ludzi 
oraz udział w sprzątaniu naszej małej 
ojczyzny. Trzeba z uznaniem podkreślić, 
że coraz więcej poszukiwaczy militariów 
zbiera wykopany złom w worki, segre
guje go i odwozi do punktów skupu. 
Uczestniczyłem niedawno w wykopaniu 
fragmentów ciężkiego samochodu lub

ciągnika artyleryjskiego. Niestety, po 
żmudnym wydobyciu kilkuset kilogra
mów żelastwa okazało się, że są to czę
ści silnika i podwozia z napisami „Madę 
in Poland". Władowaliśmy to badziewie 
na tył samochodu i wywieźliśmy z lasu. 
Podczas trzech krótkich wypadów „na 
grzyby” jeden człowiek uzbierał ponad 
100 aluminiowych puszek po piwie! 
Wszystko to świadczy, jak po chamsku 
traktujemy naszą planetę i otaczający 
nas krajobraz.

Redakcja zawsze otwartego dla 
szperaczy, miłośników regionalnej histo
rii oraz eksploratorów „Tygodnika Prud
nickiego" pod koniec ubiegłego roku 
ostatnio kilka ciekawych artykułów i wie
le zdjęć ukazujących znaleziska na Gó
rze Kaplicznej oraz przedmioty związa
ne z nieistniejącym już materialnie sank
tuarium. Red. Andrzej Dereń napisał w 
jednym z nich (TP nr 39): „Kapliczna 
Góra (stary klasztorek) to od ponad 200 
lat wyjątkowe miejsce dla prudniczan, 
no może poza ostatnim półwieczem... 
Niestety możemy tylko pomarzyć o cu
dzie odbudowy sanktuarium... Mniej wy
magającym sympatykom historii marzy 
się odsłonięcie istniejących jeszcze 
murów, ich zabezpieczenie, odgruzowa
nie i oczyszczenie...”

Wydaje się, że oczyszczenie terenu 
z samosiejek, wywiezienie kup gruzów 
i śmieci ze Świętego Wzgórza leży w 
zasięgu możliwości pasjonatów podob
nych do o. Antoniego Dudka. Miejsce 
jest rzeczywiście wyjątkowe, a południo
wa zabudowa miasta szybko zbliża się 
do stóp dawnego sanktuarium Matki 
Boskiej Bolesnej. W połączeniu z sen
sownym wykorzystaniem budynku wie
ży ciśnień mógłby powstać tutaj unika
towy ośrodek turystyczny. Bliskość stad
niny koni i ośrodka jeździeckiego w 
Chocimiu byłyby dodatkowym magne
sem ściągającym turystów nie tylko la
tem, lecz także w zimie. Romantycz
ne kuligi z pochodniami, grzane wino, 
tango z niedźwiedziem, polowanie na 
elektronicznego lisa czy poszukiwanie 
żelaznej dziewicy to tylko pierwsze z 
brzegu pomysły na reanimację tego 
urokliwego zakątka oddalonego od 
Prudnika o przysłowiowe trzy rzuty be
retem. Oczywiście zdaję sobie spra
wę, że pomysłów na ożywienie tego 
terenu jest znacznie więcej, niż ludzi 
mających chęci, odwagę, a przede 
wszystkim pieniądze na rozkręcenie ta
kiego biznesu. To mógłby być pierw
szy krok do stopniowego odtworzenia 
sanktuarium. Cuda zdarzają się na
prawdę, chociaż są niesłychanie rzad
kie. Trzeba wierzyć, że niektóre z wy
mienionych wyżej marzeń przybiorą 
kiedyś realne kształty.

Andrzej Wanderer
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Przeczytaliśmy dla was

Biskupia Kopa 
w „Sudetach”

Kilka razy chwaliliśmy już redakcję 
miesięcznika „Sudety" za to, iż wiele 
miejsca na swoich tamach poświęcała 
Górom Opawskim, stąd tym razem na-

piszemy tylko o tym, co było w ostat
nim, styczniowym numerze.

Krzysztof Spałek - wierny propaga
tor gtuchołasko-prudnickich gór - przy
gotował tekst pt.: „Biskupia Kopa”. 
Oprócz informacji podstawowych, zna
nych chociażby czytelnikom przewod
nika Marka Sitki, w artykule można 
znaleźć przyrodnicze ciekawostki. Do
wiadujemy się na przykład, że na sto
kach Biskupiej Kopy żyją trzy gatunki 
węży: zaskroniec, gniewosz plamisty i 
żmija zygzakowata. Zaskrońca wcale 
nie musmy spotkać wyłącznie nad 
wodą, jak się powszechnie sądzi. 
Gniewosz może ukąsić człowieka, ale 
jest on zupełnie dla nas nieszkodliwy. 
Co innego żmija, tej rzeczywiście nale
ży unikać, choć przypadki śmierci czło
wieka w wyniku ukąszenia są w Polsce 
bardzo rzadkie. Krzysztof Spałek po- 
daje jeszcze kilka przyrodniczych no
winek, warto więc sięgnąć po stycznio
wy numer „Sudetów”.

AD

Jednokołowcy z Chrzelic 
w „Angorze”

Na łamach Angory (nr 5 z 
29.01.2006r.), ogólnopolskiego tygo
dnia przedrukowującego najciekawsze 
artykuły krajowej prasy ukazał się arty
kuł Krzysztofa Strauchmana z „Nowej 
Trybuny Opolskiej” na temat mieszkań
ców Chrzelic, jeżdżących na monocy-

klach. W ubiegłym roku na łamach 
„Tygodnika Prudnickiego” ukazywał się 
cykl artykułów na ten temat Eryka Mur- 
lowskiego. O historii i współczesności 
chrzelickich monocyklistów pisze ten 
sam autor na łamach „Ziemi Prudnic
kiej. Rocznik 2005”. AD

Rocznik 2006 
w przygotowaniu

W redakcji „Ziemi Prudnickiej” trwa
ją prace nad najnowszym roczni
kiem 2006. Jak co roku autorzy do
pisali nadsyłając sporo tekstów. Re
dakcji udało się nawiązać kontakt z 
nowymi autorami, zarówno z powia
tu prudnickiego, jak i spoza. Będą 
zupełnie nowe tematy, dotychczas 
nie poruszane na łamach pisma.

Osoby zainteresowane publikacją w 
kolejnych edycjach rocznika prosimy 
o kontakt. Najważniejszązasadąjest 
to, aby materiał dotyczył ziemi prud
nickiej w jej historycznych granicach, 
całego obszaru lub tylko fragmentu. 
Autorzy otrzymają honorarium.

Przypomnijmy, dotychczas ukazało 
się pięć edycji rocznika. Książka od 
pierwszej części współfinansowana 
jest przez Starostwo Powiatowe w 
Prudniku.

KONTAKT:
Redakcja .Ziemi Prudnickiej", 
ul. Kościuszki 13a, 48-200 Prudnik, 
e-mail: wydawnictwo@aneks.com.pl 
tel./fax: 077 436 28 77 
tel. 077 436 91 74

Ostatnie 60 lat chrzelickiego zamku - czyli od PRL-u do IV Rzeczypospolitej (3)

Od kultury do odwyku
Jak wspomniałem w poprzednim 

odcinku, PKZ w Warszawie wykonała 
pełne szkice koncepcyjne zagospo
darowania zamku już w marcu 1960 
roku. Widać na nich naprawdę cieka
we propozycje. Na parterze w pra
wym skrzydle przewidziano stołówkę, 
w tym kuchnię, spiżarkę, jadalnię, 
bufet, szatnię i biuro kierownika sto
łówki. Natomiast w lewym mieścić się 
miała tzw. część kulturalnooświatowa 
będąca w gestii Samopomocy Chłop
skiej i Kółka Rolniczego - sala odczy
towa, kabina projekcyjna, czytelnia 
fachowa, sala konferencyjna, kance
laria, składzik i kasa.

Pierwsze piętro przeznaczono dla 
dorosłych - biuro GRN, świetlica i czy
telnia dla dorosłych, trzy mieszkania (w 
tym dwie kawalerki) oraz duży hol.

Drugie piętro dla odmiany prze
znaczono dla młodego pokolenia. Tu 
miało znaleźć się miejsce dla takich 
organizacji jak ZMS i ZHP. Dla mło
dzieży także świetlica i czytelnia 
oraz wyjątkowo obszerna sala mu
zyczna o powierzchni 180 m2. Tu też 
swoje biuro miał mieć administrator 
obiektu. Dla pełnego obrazu dodam, 
że w podziemiach zamku miały zna
leźć się: piwnica gospodarcza, skła
dzik oraz kotłownia z hydroforem.

Widoczne pilastry na elewacji ściany od strony północnej (rok 1960)

Jak więc widać, przystąpiono z wiel
kim rozmachem do tworzenia pla
nów na papierze.

W tym samym roku (1960) na zam
ku zjawiła się ekipa naukowa PZK z 
Wrocławia, której przewodniczył mgr 
Jerzy Rozpędowski (obecnie prof. dr 
hab. inż. arch.), by dokonać inwentary
zacji i przeglądu zamku. Została wtedy 
opracowana pierwsza powojenna do
kumentacja oraz studium historyczne 
zabytkowej budowli, gdzie już wtedy 
podano proste sposoby i rozwiązania 
zabezpieczenia obiektu będącego jesz
cze w dobrym stanie.

W międzyczasie usilnie starano 
się o pozyskanie dla obiektu nowe
go gospodarza. W marcu 1960 
roku Prezydium GRN w Łączniku 
przesłało do Wydziału Kultury i 
Sztuki przy Prezydium PRN w 
Prudniku opinię-notatkę o remoncie 
zamku w Chrzelicach i przeznacze
niu go na obiekt społeczno-kultural
ny. Według PGRN w zamku powin
ny się znaleźć dla nich pomieszcze
nia biurowe (nowa siedziba), świetli
ca gromadzka, biblioteka oraz 
mieszkania dla pracowników kultu
ry. Uzasadnieniem był konieczny 
remont z powodu zabezpieczenia 
obiektu zabytkowego oraz fakt, że

gromada nie posiadała żad
nych placówek kultural
nych, a ze względu na to, 
że zamieszkuje ją ludność 
miejscowa placówka tego 
typu jest bardzo pożądana.

W tym samym okresie o 
zamek czynił starania Wy
dział Zdrowia PWRN w Opo
lu z przeznaczeniem obiektu 
na lecznicę. Zainteresowanie 
zamkiem przejawiała także 
Poradnia Przeciwalkoholowa, 
chcąc uczynić z zabytkowego 
obiektu zakład dla odwykowe
go leczenia alkoholików. W 
odpowiedzi z dnia 7.04.1960 
roku Wydział Zdrowia Prezy
dium WRN w Opolu zwróciło 
się z prośbą do Wojewódzkiej 
Komisji Planowania Gospo
darczego w Opolu o opinię w 
sprawie zorganizowania w 
chrzelickim zamku zakładu 
odwykowego.

Pomysł ten poparł Wojewódzki 
Konserwator Zabytków argumentując 
to tym, że Nadleśnictwo w Chrzeli
cach kilkakrotnie występowało z 
prośbą o przekazanie tego obiektu in
nemu resortowi, gdyż samo nie ko
rzystało z tego obiektu i w planach 
swoich nie przewidywało jego odbu
dowy czy też konserwacji.

Zamierzenie to nie doczekało się 
jednak realizacji, gdyż Wojewódzki 
Wydział Zdrowia 9.05.1960 roku zrzekł 
się użytkowania zamku w Chrzelicach. 
Powodem było planowane otwarcie za
kładu odwykowego w Woskowicach 
Małych koło Namysłowa.

Z uwagi na zaawansowanie prac 
projektowych otrzymana decyzja Wy
działu Zdrowia skomplikowała ich 
dalszy tok, gdyż zgodnie z pierwot
nym stanowiskiem tej instytucji w 
opracowaniu tym było umieszczenie 
m.in. lecznicy.

W związku z zaistniałą sytuacją 
Sekretarz Gromadzki PGRN w 
Łączniku, na początku czerwca za
wiadomił Wojewódzkiego Konserwa
tora w Opolu, że nadal uważa za 
właściwe umieszczenie w zamku 
ośrodka zdrowia, łącznie z gabineta
mi, izbą porodową oraz mieszkania
mi personelu służby zdrowia. Jed
nak w przypadku trudności proponu

Widok zamku od strony południowo-wschodniej (rok 1960)

ŁaMBC. pil *7*
i

je zaadoptować zamek w związku z 
trudnościami lokalowymi na miesz
kania. Jednocześnie zastrzega jed
nak, że w najbliższym planie 5-let- 
nim nie przewiduje żadnych kwot na 
realizację ww. zamierzeń.

Ostatecznie zamysły utworzenia w 
obiekcie instytucji związanej z lecznic
twem spełzły na niczym po przepro
wadzeniu 24.02.1961 roku oględzin 
zamku przez zespół pracowników 
Wydziału Zdrowia i Opieki Społecznej

PWRN w Opolu. Ich negatywna opi
nia stwierdza, że zamku w Chrzeli
cach nie można wykorzystać na po
trzeby lecznictwa zamkniętego, jak i 
na zakładową pomoc społeczną.

Eryk Murlowski

Wg opracowania: Zamek w Chrzeli
cach - Historia zamku w latach 1945- 
2005 - E. Murlowski, Chrzelice 2006 
(materiał przygotowywany do druku)

Sprostowanie

Dzięki informacji naszego czytelnika z Prudnika możemy sprostować nazwi
ska, które zostały błędnie podane w ostatniej części cyklu o historii chrzelickie
go zamku. Błędy wynikały z mało czytelnego dokumentu, rękopisu - protokołu, 
który został spisany w 1957 r. podczas wizytacji zabytku. Poniżej podajemy po
prawne brzmienie nazwisk.

Przewodniczący Powiatowej Rady Narodowej w Prudniku
- Józef Falbierski
Zastępca Przewodniczącego Gminnej Rady Narodowej w Prudniku
- Leonard Żak
Radca Prawny Rejonu Lasów Państwowych w Prudniku
- Zygmunt Imieliński.

Czytelników zbierających artykuły „Z archiwum odkrywcy" prosimy o naniesie
nie poprawek.

mailto:wydawnictwo%40aneks.com.pl
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JOANNA ZMARZLIN

Tradycja tańca
Dla wszystkich społeczności rom- 

skich taniec kojarzy się przede wszyst
kim, z tradycjąich narodu i jest postrze
gany jako integralna, święta część ich 
dziedzictwa kulturowego. W tańcu ob
jawia się całe jestestwo, tożsamość i 
nieokiełznany temperament. Taniec 
towarzyszy Romom przy każdej oka
zji, która prowokuje zapomnienie się, 
oderwanie od rzeczy i problemów tego 
świata. Nie tańczy się jedynie w okre
sie żałoby, która trwa rok.

Bergitka Roma, ze względu na swój 
wielowiekowy kontakt z góralami in
nych narodowości, wymieniając obok 
naszych również bałkańskich czy ru
muńskich, do swoich układów tanecz
nych zaadoptowali wiele elementów z 
ich folkloru. Charakterystyczne kroki 
tancerki tańczącej wokół partnera jak 
i podskoki tancerza z uderzaniem rę
kami o uda i kostki nóg naprzemien
nie, bardzo przypominają elementy 
tańców góralskich. Taniec romski po
siada jednak wiele elementów stricte 
romskich, które przypominają o ich in
dyjskich korzeniach ale przypatrując 
się ogólnemu folklorowi romskich wę
drowników odnosi się wrażenie, że 
skupia on folklor całej Europy i Azji 
Środkowej. Nic w tym dziwnego, sko
ro ich wędrówka trwała tyle wieków i 
naznaczyła swój szlak z Indii aż do Eu
ropy Zachodniej. Tak jak językoznaw
cy dzięki związkom językowym, mniej 
więcej, określili trasę romskiej odysei, 
tak badając elementy taneczne i ewo
lucje muzyczne, można pokusić się o 
wysunięcie konkretnych wniosków co 
do wielkiej wędrówki. I tak np. układ 
rąk u kobiet w tańcu przypomina in
dyjskie tradycje, z tym, że jest bardziej 
falisty i elastyczny. Elementy ruchu rąk, 
podobne do romskich, odnaleźć moż
na również w Andaluzji, gdzie dokład
nie tak samo wykonuje się obroty rąk 
dośrodkowe i odśrodkowe przedramie
nia, jak i samych dłoni. Właśnie w tań
cu andaluzyjskim, zwanym sevillaną, 
z którego swe pochodzenie wywodzi 
flamenco, dłonie stanowią zakończe
nie elementu ruchowego całej ręki. 
Ręce w obu tradycjach, hiszpańskiej i 
romskiej, zwykle „tańczą” na przemian, 
ale to w tańcu romskim pojawia się 
swoisty element rytmicznego porusza
nia klatką piersiową. Co jakiś czas ręce 
łączą się w ruchu ze sobą w sposób 
podobny do falowania skrzydeł lądu
jącego ptaka.

Ręce są bardzo ważne w wyrażaniu 
ekspresji, ale to właśnie w nogach sku
pia się cały kunszt. Kobiety jak i męż
czyźni prześcigają się w tzw. stepowa-

Mają to 
we krwi

W skład zespołu wchodzi dziesię
cioro uczniów, w tym także ze Szkoły

niu. Buty, podbite przez metalowe 
blaszki, pozwalają tancerzom wystu
kiwać rytm, nieraz bardzo skompliko
wany, co eliminuje instrumenty perku
syjne w zespołach romskich. Każdy 
tancerz i tancerka wypracowuje przez 
lata swój styl tańca, stepowania. Ist
nieje uniwersalną melodia, w rytm któ
rej tancerze próbują się nawzajem. 
Kroki mogą się powtarzać ale wyko
nanie pozostaje indywidualne. Jednym 
z trudnych kroków są tzw. „ósemki”. 
Tancerka tańcząc na jednej nodze 
drugą wykonuje wokół imitacje ruchu 
ósemkowego uderzając o jej kostkę.

Rytm stepowania to przede wszyst
kim rytm przyrody, z którą Romowie 
są bardzo związani. Słychać stukot 
końskich kopyt czy odgłosy wartkiego 
górskiego potoku.

Mimo, iż istnieje dużo grup romskich 
różniących się, czy to dialektem czy 
kodeksem postępowania, to jednak nie 
można wyodrębnić charakterystycz
nych cech dla ubioru poszczególnych 
szczepów. Wyjątek tutaj stanowić 
może fakt, że kobiety ze szczepu Ro
mów ruskich, tzw. Hałatytka Roma, 
tańczą przeważnie boso. U kobiet obo
wiązuje jak najpiękniejsza sukienka z 
falbanami oraz mnóstwo ozdób ze zło
ta. Oprócz tego piękne wzorzyste chu
sty, które służą do odpowiednich ukła
dów tanecznych. Mężczyźni przy
wdziewają szerokie koszule z bufiasty
mi rękawami, szerokie spodnie wkła
dane zwykle do kozaków, jak u Bergit
ka Roma, u innych szczepów dopusz
czane są również zwykłe mokasyny, w 
pasie obwiązują się szerokim, zwykle 
czerwonym pasem. Poza tym noszą 
kamizelki, których się nie zapina. Kie
dyś noszono kubraki z naszywanymi 
na nie złotymi guzikami (guziki-kamie- 
nie ze szczerego złota dochodziły do 
rozmiarów piłki tenisowej) jak i kape
lusze. Mężczyźni również posiadają 
wiele ozdób ze złota co świadczy o 
zamożności.

Grupy ruskich Romów najbardziej 
zbliżone są swym folklorem do korze
ni tradycji muzycznej, m.in. poprzez 
instrumenty. W składzie zespołów to
warzyszących tancerzom znajdują się 
skrzypce zwane ŁAWUTA, bałałajka 
zwana SERWIANKA czy harmonia - 
HARMONIJA, BASZADZI. Natomiast 
grupa Polska Roma w swej twórczo
ści skłania się do polskiej muzyki roz
rywkowej, włączając do swych instru
mentów również fortepian.

Najsłynniejszym festiwalem kultu
ry romskiej w Polsce jest niezawod
nie festiwal w Ciechocinku. Lecz kto

Od kwietnia ubiegłego roku przy 
Szkole Podstawowej nr 2 w Prudniku 
funkcjonuje wokalno-taneczny zespół 
romski „BAH”. Jego uruchomienie 
możliwe było dzięki projektowi rozpi
sanemu przez dyrektor szkoły Jolantę 
Brudniak i w efekcie środkom na mniej
szości narodowe.

w tym roku miał okazję go oglądać, 
pewnie nie oparł się wrażeniu, że z 
prawdziwą kulturą romską nie miał nic 
wspólnego. To był prawdziwy show w 
stylu San Remo. Tandetny blichtr i 
oszałamiające bogactwo. Nie było ani 
wirtuozerii ani artyzmu, ot zwykłe di
sco polo-romo.

Istnieje wysoka kultura taneczna 
otoczona szacunkiem. Pewne wzory 
zachowań, które są obowiązujące. 
Kobiety po każdym tańcu wykonują 
ukłon podziękowania a zarazem zapro
szenia. Ukłon zaprasza partnera lub 
partnerkę do tańca. W tangu argen
tyńskim wystukuje się nogami podsta
wowy rytm w stronę wybranej osoby, 
która takim samym rytmem nóg odpo
wiada na propozycję. Wśród Romów

Podstawowej nr 5, wspieranych 
przez najbliższych (instrumenty). 
Kierownikiem muzycznym jest na
uczyciel Małgorzata Reiter, a jej asy
stentem pochodząca ze środowiska 
romskiego Lucyna Mirga, która od
powiada za stronę taneczną. W roku 
szkolnym zajęcia odbywają się raz 
w tygodniu, a podczas ostatnich ferii 
była możliwość częstszych spotkań. 
Dzieci potrzebowały rozwinięcia swo
ich talentów. Wiemy wszyscy, że 
naród romskijest rozśpiewany i roz
tańczony. Mają to we krwi - mówi 
Małgorzata Reiter. Zdaniem naszej 
rozmówczyni istnienie zespołu nie 
będzie zagrożone nawet wtedy, gdy 
prudnicka „dwójka” przestanie ist
nieć, a Romowie swoją edukację 
kontynuować będą w PSP 3 - po
noć tam również jest klimat.

SKŁAD ZESPOŁU: Sara Bil, Si
mona Bil, Miranda Bil, Wirginia Gil, 
Józef Styrkacz, Dajana Gil, Dźulia- 
na Styrkacz, Denis Mirga, Wanessa 
Mirga, Sara Bandyzer. L

GRAJĄ NA INSTRUMENTACH: 
Krzysztof Mirga, Artur Bil, Grzegorz 
Mirga.

Damian WICHER

nie wypada odmowie. Taniec to trady
cja i należy ją szanować.

Utożsamianie tradycji romskiej z 
wszechogarniającą przyrodą i w tym 
aspekcie nie stanowi wyjątku. Dzieci 
wiatru nie mający sobie równych w tej 
części świata całe swe jestestwo opie
rają na wolności własnej, niczym nie
skrępowanej. W tańcu zawiera się cała 
filozofia tego świata.

Poszukując źródeł kształtowania się 
owej filozofii natrafić można na dwie 
szkoły rozumowania. Otóż, istnieje 
twierdzenie, że taniec w gruncie rze
czy narodził się z prostej potrzeby ko
pulacji. Samiec tańczy przed partnerką 
tylko po to by zabezpieczyć swoje geny 
przed utratą ciągłości. Jest to, choć w 
prymitywny sposób ujęte, prawdą 
oczywistą i daje świadectwo witalno- 
ści tego świata. Wszystkie starożytne 
święta poświęcone odradzającej się 
przyrodzie, a co za tym idzie i płodno
ści, miały na celu podtrzymywanie 
życia.

Natomiast Indianie wierzą, że 
wszystko co żyje istnieje w ustawicz
nym ruchu po okręgu. Taniec ich do 
dnia dzisiejszego charakteryzuje się 
podstawowym krokiem po linii koła. Co 
za tym stoi, to filozofia oparta na nie
ustannej ciągłości, zależności i współ- 
egzystencji wszystkich objawów życia 
we wszechświecie. Nie chodzi zatem 
o prokreację w dosłownym tego słowa 
znaczeniu tylko o harmonię egzysten
cji ujętą w czasie sacrum, pojmowa
nym w sposób kolisty a nie liniowy, jak 
to się ma w przypadku kultury euro
pejskiej. Życie-Śmierć-Życie...

Ewa Lips, w swojej książce, pt:”Księ- 
ga Indian”, tak opisuje stosunek Indian 
do tańca: „W sytuacjach, w których 
inny człowiek zająłby się poważnie 
poszukiwaniem żywności - Indianin 
tańczy.(...)”

Tańczy tak jak mahometańscy 
derwisze, którzy kręcą się w kółko 
przy dźwiękach bębna, fletów i 
skrzypiec, aż gbłędna ekstaza zwa
la ich z nóg; tańczy jak bogowie

meksykańscy, pobrzękujący dzwo
neczkami na nogach; tańczy jak 
bogowie hinduscy Wisznu i Sziwa. 
o których opowiada Rigweda, sta
ra księga sprzed trzech tysięcy 
lat.(...) Tańczy swoje credo. Tańczy 
na swą Wielkanoc i na swoje dożyn
ki - jakkolwiek te święta tam się na
zywają - tańcem wyraża miłość i 
zmartwienie, tańcem przywołuje 
deszcz i wypędza chorobę, tańcem 
wyczarowuje kukurydzę, tak jak kie
dyś sprowadzał tańcem bizony. Tań
czy z okazji osiągnięcia dojrzałości 
i w celu przejednania mściwego du
cha śmierci. Taniec indiański ma 
działanie magiczne: zmusza niewi
dzialne tajemne moce i duchy do 
czynienia dobra, do konkretnych 
pożytecznych czynów."

A zatem taniec postrzegany jest 
jako świętość. Nie tylko spełnia rolę 
rozrywki ale traktuje o życiu duchowym 
człowieka. Jak to się ma do Romów?

Mówią, że taniec był, jest i zawsze 
pozostanie integralną częścią ich 
kultury. W okresie średniowiecznej 
wszechwładzy Kościoła katolickie
go, kiedy to uśpiona została natu
ralność człowieka a taniec, rozryw
ka rodem z piekła, stał się zakaza
ny, marnotrawne dzieci swojego 
Boga, nie mając swej ojczyzny 
wszystko co posiadały zabierały ze 
sobą. Tak rodziły się opowieści i tań
ce, ekspresja przy blasku ognisk 
przypominała o dawnej potędze 
owianego w tajemnicę początku na
rodzin ludu zwanego Romami, co w 
ich języku nznacza Ludzie. Pieśni i 
taniec stał się formą edukacji o dzie
dzictwie kulturowym. Pamięć o 
przodkach wciąż żywa w przeka
zach ustnych trwa do dzisiaj i jest 
pielęgnowana. Wszystko opiera się 
na przekazie ustnym co jeszcze bar
dziej podkreśla enigmatyczność kul
tury romskiej w dzisiejszym świecie 
marketingu i konsumpcji.

AJ, ME KEMA ROM ROMENCA 
GRENCA PARUWEN!
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W tym tygodniu imieniny obchodzą:

week n BRYGIDA, RENATA, 
SŁAW, JOANNA, 
OSKAR, ANDRZEJ, 
AGATA, ADELAJDA, 
DOROTA, PAWEŁ, 
SULISŁAW.

IGNACY, MARIA, MIŁO- 
BŁAŻEJ, TELIMENA, 

WERONIKA, GILBERT, 
JUSTYNIAN, BOHDAN, 

ROMUALD, RYSZARD,

Ex poseł Jerzy Czerwiński uchwycony został na styczniowym „opłatku prawicy” w POK-u

Prudnicki Ośrodek Kultury 
zaprasza na spotkania teatru 
amatorskiego.

Zajęcia prowadzi Elżbieta 
Zapała.

MUZEUM WSI OPOLSKIEJ

Muzeum Wsi Opolskiej dla ce
lów naukowo-badawczych poszu
kuje fotografii wykonanych-przed 
1945r. na terenie Śląska Opolskie
go, przedstawiających mieszkań
ców wsi, ich zajęcia, budynki wiej
skie, obiekty użyteczności publicz
nej i inne.

Wszyscy, którzy zechcą udo
stępnić pracownikom muzeum 
swoje zbiory proszeni są o kontakt 
na adres:

Dział Udostępniania i Edukacji 
Muzeum Wsi Opolskiej w Opolu, 
tel. 4572349, 4743021 (wew.38).

Muzeum Ziemi Prudnickiej
ul. Chrobrego 5
48-200 Prudnik
tel. 077 406 80 60

godziny otwarcia:
wtorek - piątek:
8:00 - 16:00,
2 i 4 niedziela miesiąca:
10:00 - 16:00

MUZEUM
ZIEMI PRUDNICKIEJ

Czynna jest stała ekspozycja: etnografia: stroje śląskie, izba 
wiejska, narzędzia gospodarcze; militaria, a także wystawy cza
sowe: „Tradycyjny teatr japoński”, „Lalki” gałgankowe Adeli 
Małkowskiej i porcelanowe Liliany Hubner, figurki Dobroslavy Si- 
bravovej, „Moving Color” obrazy Charlotte McGinnis oraz pocz
tówek i planów dawnego Prudnika pt. „Prudnik lat minionych”.

Karnawał trwa jeszcze przez 
miesiąc, POK zaprasza więc na 

TANIEC TOWARZYSKI
W każdy piątek w POK-u odby

wają się spotkania osób (par) zain
teresowanych tańcem towarzyskim 
- tańce latynoskie (mambo, salsa, 
cha cha, samba, rumba), tango, 
walce, rock and roli, fokstrot.

Zajęcia odbywają sie w dwóch 
grupach (godz. 16:00 i godz. 
18:00) młodzieżowej i dorosłej.

Obowiązuje obuwie zmienne i 
pasja do tańca.

Spotkania z Japonią
5 lutego, o godz. 15:00 w 

Gminnym Centrum Kultury w 
Białej odbędzie się kolejne (a za
razem kulminacyjne) SPOTKANIE 
Z JAPONIĄ.

Impreza odbywa się pod patro
natem Starostwa Powiatowego w 
Prudniku, Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Białej i redakcji „Tygo
dnika Prudnickiego”. W ramach 
imprezy otwarte zostaną wystawy 
fotografii artystycznej, oryginalnych 
japońskich kimon i latawców, prac 
plastycznych dzieci i dorosłych. 
Odbędą sie również pokazy tańca, 
degustacja potraw i koncert Janu
sza Toczka z Nysy.

Z TYGODNIKIEM DO POKOJU!

BILET DO KINA ZA darmo

W Prudniku pozbawieni jesteśmy możliwości korzystania z kina. Tak 
chyba już pozostanie, tymczasem więc zapraszamy do odwiedzenia 
kina u naszych sąsiadów. Warto, tym bardziej, że z „Tygodnikiem Prud
nickim” za darmo.

Nasza propozycja, to zaproszenie do KINA „POKÓJ” w Nysie, 
Al. Lompy 3, tel. 077-433-39-52.

Co tydzień, pierwsze 5 osób, które zgłosi się do kina „Pokój" z 
wyciętym kuponem z aktualnego „Tygodnika Prudnickiego” otrzyma 
bezpłatny bilet wstępu do kina na film znajdujący się w ofercie w da
nym tygodniu (ceny biletów bez tygodnika - 13 zł, 11 zł ulgowy). W 
najbliższym czasie:

-.„OPOWIEŚCI Z NARNII: Lew, czarownica i stara szafa” (16 00
i 18:30)

KINO POĆOJ NYSA - BILET ZA DARMO 

TYGODNIK
ZAPRASZAJĄPRUDNICKI

Kino „POKÓJ” w Nysie,

Al. Lompy 3 KUPON
oraz „Tygodnik Prudnicki” B v w v 1

32

do wykorzystania 
do wtorku 7 lutego

Muzeum Regionalne w Głogówku
ul. Słowackiego 1, tel. 077 437 35 00

czynne od wtorku do piątku w godz. 10.00 - 14.00
Stałe ekspozycje:
1. sala Ludwika van Beethovena 

(biblioteka Oppersdorffów)
2. sala poświęcona rodowi 

Oppersdorffów
3. sala z akwarelami 

Alojzego Wierzgonia
4. sala poświęcona 

Janowi Kazimierzowi
5. sala poświęcona św. Jadwidze
Baszta
6. ekspozycje etnograficzne 

(2 piętra)
7. sala tortur



TYGODNIK PRUDNICKI weekend 19

I<OZIO<CI<
Przyszła zima więc zawiało 
i nastały tęgie mrozy, 
taki klimat jest zabójczy 
i dla kozła i dla kozy.

W miejskim parku niebezpiecznie 
nie wie człowiek co go czeka, 
idzie przez park, a tu biją 
chuligani dziś człowieka.

Sytuacja stresująca
i dla zdrowia bardzo groźna 
gdy przestraszy się pobity, 
to zawału dostać można.

Człowiek umarł, serce pękło, 
jeszcze jedno zgasło życie, 
chuligani odpowiedzą 
ale tylko za pobicie.

Chociaż zbrodnia oczywista 
o pomstę do nieba woła 
za śmierć nikt tu nie odpowie 
taka prawna paranoja.

Co się w kraju mym wyprawia 
sami przecież to widzicie, 
że niewiele warte dzisiaj 
zwykłych ludzi, zwykłe życie.

Niebezpieczne dzisiaj czasy 
niosą z sobą chwile grozy 
takie życie - moi mili 
nie dla ludzi, nie dla kozy.

Myśli Kozioł - zostać w grodzie 
dzisiaj nie chcę i nie mogę, 
wziął tobołek i wyruszył 
w bardzo, bardzo długą drogę. (Kronikarz z Pacanowa)

Farska stodoła utworzona w 2002 roku w Biedrzychowicach z ini
cjatywy Grupy Odnowy Wsi i koła DFK. Usytuowana jest obok plebani. 
Jest tu eksponowane wyposażenie dawnego śląskiego domu, meble, 
ubiory, archiwalne zdjęcia.

Miejsce wraz z ogrodem służy też organizacji spotkań i wystaw te
matycznych związanych z historią i tradycją regionu.

Izba śląska została uroczyście otwarta w 2005 roku w Publicznym 
Gimnazjum nr1 wGłogówku. Ul. Kościuszki 10, tel. 077-437-35-92. W 
wydzielonych pomieszczeniach znajdują się tematyczne ekspozycje: 
dawna pralnia, kuchnia, sypialnia, salonik, klasa a obok narzędzia 
rolnicze, kosze, sanie, sprzęty gospodarstwa domowego. W bogac
twie eksponatów znajdują się głownie przedmioty sprzed 1945 roku, 
nie brak tu jednak i późniejszych elementów z czasów PRL-u.

Przeżył Kozioł przygód wiele, 
że się w głowie aż nie mieści, 
innym razem Wam przekaże 
swoje dalsze opowieści.

FRASZKA TYGODNIA

ZDRADA WŁADZ

Czy to ładnie, że cię zdradza? 
- Żona? - Nie, lecz nasza 
władza...

Do laboratorium w USA przy
jeżdża prezydent Rosji i ogląda różne 
amerykańskie wynalazki. W pewnym 
momencie dostrzega dziwną maszy- 
nę i pyta się Busha:

-Co to jest?
- A to nic, tylko maszyna, która obie

ra ziemniaki.
-A jak ona działa?
Wrzuca Bush do niej wiadro ziem

niaków. Coś się zatelepało, zaskrzy
piało i wylatują obrane ziemniaczki.

Putin mówi:
- Przyjeżdżaj do mnie do Rosji za 

mieciąc, ja też będę miał taką maszy
nę.

Miesiąc później Bush przyjeżdża 
do Putina.

- No patrz Bush, wrzucam wiadro 
ziemników... trzask... prask... ziemniaki 
obrane. Putin chcąc udowodnić, że 
jego maszyna jest lepsza od amery
kańskiej wrzuca do środka wagon 
ziemniaków... trzask... prask... i także 
3 godziny i efektów żadnych. Nagle z 
maszyny wychodzi Wania i mówi:

- Ja pierniczę taką robotę, wszyst
kich przysypało, a sam nie będę obie
rał.

Bóg postanowił sprawdzić we 
wrześniu, co też porabiająstudenci. 
Zesłał więc na ziemię anioła, ten po
sprawdzał i wraca z raportem:

- Studenci medyka się uczą, stu
denci uniwerka piją studenci polibu- 
dypiją-

Następną kontrolę zrobił w listo
padzie:

- Studenci medyka ryją studenci 
uniwerka zaczynają się uczyć, stu
denci polibudy piją.

Styczeń:
- Studenci medyka kują aż huczy, 

studenci uniwereka ryją studenci po
libudy piją.

Początek sesji. Anioł wraca z zie
mi i mówi:

- Panie Boże, studenci medyka ryją 
dzień i noc, studenci uniwerka ryją 
dzień i noc, studenci polibudy się mo
dlą.

A Bóg na to:
-1 ci właśnie zdadzą!

PTTK
PRUDNIK

PTTK Prudnik i POK zapraszają na III ZIMOWE SPOTKANIE Z PIO- 
SENKĄTURYSTYCZNĄ. Spotkanie odbędzie się 7 lutego, o godz. 17:00 
w sali kameralnej POK-u. Program będzie prowadził Zbigniew Zagło- 
ba-Zygler. W prgramie m.in. wspólne śpiewanie piosenek turystycz
nych, rajdowych, biesiadnych dla rozgrzania serc.

Studenci wybrali się na egzamin. 
Czekają pod drzwiami sali, nudziło im 
się więc zaczęli się bawić indeksami 
- czyj indeks zatrzyma się bliżej ścia
ny. Tylko że jednemu to nie wyszło 
zbyt dobrze, bo zamiast w ścianę trafił 
indeksem pod drzwi, i indeks wpadł 
do sali, w której siedział egzaminator.

Student przeraził się okrutnie, ale 
za chwilę indeks wyleciał z powro
tem. Otwiera, patrzy, a tu ocena z eg
zaminu: 4.0. Ucieszył się. No więc ko
ledzy postanowili wrzucać dalej.

Kolejny dostał 3.5, następny 3.0. 
W tym momencie zaczęli się zastana
wiać... Kolejna ocena wydawała się 
dosyć jednoznaczna (2.5 nie wcho
dziło w grę). Wreszcie jeden posta
nowił zaryzykować. Wrzuca indeks. 
Czeka. Nagle otwierająsię drzwi, sta
je w nich egzaminator:

- Piątka za odwagę!

Gość chciał zakończyć wetery
narię, został mu jeden egzamin do za
liczenia. Poszedł i egzaminator zada- 
je mu pytanie:

- Czy można usunąć krowie ciążę 
w trzecim miesiącu?

Myśli, myśli, a w końcu mówi:
- Nie wiem.
Egzaminator go oblał.
Wkurzony poszedł do baru i za

czął pić. Barman patrzył na niego ze 
wspoółczuciem i w końcu zapytał:

- Panie, wyglądasz pan na zała
manego, co się stało?

- Nic, polej.
Sytuacja powtórzyła się parokrot

nie, w końcu barman mówi:
- Panie, o co chodzi, powiedz 

wreszcie bo nie poleję.
- No dobra, czy można krowie usu

nąć ciążę w trzecim miesiącu?
- Aleś się bracie wkopał!

Na Uniwersytecie Jagiellonńskim 
było czterech bardzo dobrych studen
tów, radzili sobie świetnie na wszyst
kich egzaminach i testach.

Zbliżał się egzamin z chemii, miał 
być w poniedziałek o 8.00. Studenci 
byli tak pewni siebie, że przed egza
minem zdecydowali się poimprezo-
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wać u kolegów z uniwersytetu w Po
znaniu. Było super, ale ostro zapili w 
weekend i jak zasnęli w niedzielę wie
czorem, to obudzili się w poniedziałek 
ok. 12.00. Na egzamin oczywiście nie 
zdążyli, ale postanowili zabajerować 
profesora. Tłumaczyli się, że w week
end pojechali do kolegów z uniwer
sytetu do Poznania, aby pogłębić wie
dzę i wymienić się doświadczeniami, 
niestety w drodze powrotnej, gdzieś 
w lasach złapali gumę, nie mieli koła 
zapasowego i bardzo długo czekali 
na pomoc. Dlatego niestety wrócili do 
Krakowa dopiero koło południa. Pro
fesor przemyślał to i mówi:

- OK - możecie przystąpić do eg
zaminu jutro rano.

Bardzo zadowoleni z siebie stu
denci pouczyli się jeszcze trochę wie
czorem i na drugi dzień przyszli na 
egzamin pewni siebie.

Profesor posadził ich w czterech 
osobnych pokojach, a asystenci roz
dali pytania. Cały test był za 100 punk
tów.

Na pierwszej stronie było zadanie 
za 5 punktów, które wszyscy rozwią
zali bez wysiłku. Na drugiej stronie było 
tylko jedno pytanie, ale za to za 95 
punktów:

- Które koło?

Pewien młody student miał egza
min pisemny. Siedział sobie w ostat
nim rzędzie, więc mógł spokojnie pi
sać.

- Pss...! Masz pierwsze? - usły
szał w pewnej chwili za plecami.

-Mam.
-To daj.
Student przepisał zadanie i podał 

do tyłu. Po kilku minutach:
-Pss...! Masz drugie?
-Mam.
- To daj.
Student przepisał i podał. Po kolej

nych kilku minutach:
-Pss...! Masz trzecie?
-Mam.
-To daj.
Po chwili, student słyszy zza ple

ców cichy, stłumiony głos:
- Pss...! Zdał pan, proszę indeks.

POZIOMO

I. zakończenie
8. towar złej jakości
II. międzynarodowe 

akademickie zawody sport.
12.Sohpia, aktorka włoska
13. obóz cygański
14. w mit. grec. stuoki strażnik
17. tworzą talię
20. klub sport, z Madrytu
23. Konstantin, 1886-1959,

fizjolog rosyjski 
25. rybie jajeczka
27. może być uśmiechu
28. chodzi za pługiem
29. powtarzająca się czynność
30. daw. tkanina odzieżowa
31. szata liturgiczna
32. jedno z imion Boga
33. marka wina gruzińskiego
34. zbocze góry
36. dzika koza pirenejska
39. produkt destylacji węgla 
42. sztuczne jezioro
44. największa tętnica
47. główny posiłek
48. orator
49. przeszkoda w działaniu
50. pierwiastek chemiczny (As)
51. kuzynka łasicy

PIONOWO

1. uzdatnia wodę
2. organ filtrujący
3. odblask pożaru
4. dyscyplina sportowa
5. linijki wiersza
6. ma je igła
7. stolica Egiptu
8. manto, lanie
9. laluś
10. np. czerw
15. rodzaj gleby
16. odzież
18. smaczliwka
19. auto z NRD
21. cesarskie obwieszczenie
22. w bajce obok Bolka
24. ptak lub grzyb
25. biblijne imię
26. brzeg spódnicy
34. prymitywny budynek
35. pokarm dla konia
37. zacięcie krasomówcze
38. żydowski duchowny
40. wyciąg wodny roślin
41. element wagi
42. stawia piece
43. słaba kawa
45. pod opatrunkiem
46. formuła kończąca modlitwę
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Początki aktywizacji społecz
ności wiejskiej i co dalej?

POD PATRONATEM:
- STAROSTWA POWIATOWEGO W PRUDNIKU
- PRZEWODNICZĄCEGO RADY MIEJSKIEJ W BIAŁEJ
- REDAKCJI „TYGODNIKA PRUDNICKIEGO”

Zaczyna się kolejny rok pełen 
różnych niespodzianek w kraju i 
za granicami. Nas jednak bardziej 
interesuje to, co blisko, prawie w 
domu, zagrodzie i środowisku. 
Wszelkie zatem inicjatywy są mile 
widziane, o czym mogliśmy się 
dowiedzieć podczas spotkania 
kobiet wiejskich 25 stycznia w 
Miejsko-Gminnym Ośrodku Kul
tury w Białej.

W tymże forum uczestniczyły 
sołtyski z wielu wsi, z gminy Bia
ła, aktywistki istniejących jeszcze 
Kół Gospodyń Wiejskich, przed
stawiciele władz lokalnych oraz 
nowy wojewoda opolski Bogdan 
Tomaszek. Miło nam było sły
szeć, wśród odpowiedzi na pyta
nia, iż nie jest to człowiek z nada
nia ale startujący wśród innych 
kandydatów, wybrany przez Komi
sję Kwalifikacyjną (12 godzin te
stów i pytań, rozmów) z wykształ
ceniem matematyczno-fizycznym, 
dr nauk chemicznych, praktyk, w 
poprzedniej kadencji młody se
nator, znający różne, czasem trud
ne sytuacje w kraju i swoim ży
ciu, otwarty, bezpośredni, życzli
wy, oby go tylko nie zdemoralizo
wano. Przedstawił swoją wizję 
przemian w naszym regionie.

Dotyczy to zwłaszcza wykorzy
stania w szerokim zakresie fun
duszy unijnych (oczywiście przez 
Warszawę) i innych dla ożywie
nia tego regionu. Wśród planów, 
priorytetowym jest wygospodaro
wanie miejsc pracy poprzez zor
ganizowanie np. giełdy warzyw i 
owoców w okolicy Leśnicy, aby 
zwrócić uwagę na specyfikę prze
twórstwa lokalnego - choćby róż
ne produkty z dyni. Uważa, że trze
ba otworzyć zjazd z autostrady 
Wrocław - Kraków na Górę Św. 
Anny, ożywić ruch turystyczny przez 
gospodarstwa agroturystyczne i 
ciekawe zagospodarowanie tere
nów wypoczynkowych. Wojewo
da czeka też na takie wnioski, któ
re pomogą zatrzymać ludzi mło
dych, wykształconych przed mi
gracją do krajów unijnych i dalej, 
a ludziom tutaj mieszkającym 
otworzyć perspektywy realizacji w 
wielu kierunkach. Dlatego wła- 

. śnie sołtys Gostomi Teresa Ka
mieniecka - Hreczaniuk zaprosi
ła grono osób aktywnych, zwłasz
cza kobiet, aby rozwinąć dziedzic
two kulinarne regionu, zdobywać 
uprawnienia do sprzedaży bezpo
średniej produktów z własnego 
gospodarstwa co jest możliwe, 
gdyby władze terytorialne nie 
utrudniały tej działalności.

W spotkaniu uczestniczyła tak
że Violetta Porowska - Pełnomoc
nik ds. Kobiet, Rodziny i Przeciw
działania Dyskryminacji. W związ
ku z tym rozmawiano na tematy 
bliskie kobietom sołtyskom, a 
dotyczące ich działalności spo
łecznej w zakresie podnoszenie 
walorów estetycznych gospo
darstw, porządkowania przepu
stowości rowów i dróg poza 
gminnych, do czego powinno się 
wykorzystywać np. osoby bezro
botne czy będące na zasiłku, o 
czym informowały sołtyski z Czy- 
żowic i Rudziczki. Na te tematy od
powiadał burmistrz Białej Arnold 
Hindera.

Okazuje się, że istnieje w na
szym województwie jeszcze 60 Kół 
Gospodyń Wiejskich ale brak jest 
koordynatora do pracy instrukta
żowej, a kobiety tworzą przecież 
kulturę w gminach, których jest 71. 
Działają na wielu płaszczyznach i 
to, jak prezentuje się środowisko 
lokalne mocno zależy od gospo
dyń. Np. Irena Lesiak z Kazimie
rza uważa, iż powinno się ekspo
nować i sprzedawać produkty re
gionalne nawet z małych gospo
darstw. Trudna jest także sprawa 
zbytu owoców, które się często 
niszczą.

Kobiety podkreślały, że niska 
cena skupu żywca - 2,70 zł za kg 
zniechęca do hodowli, zwłaszcza 
gdy wszystko drożeje, a ceny mię
sa i wędlin w sprzedaży są niebo
tycznie drogie.

Anna Myszyńska podkreślała, 
że kiedyś kobiety umiały wszystko 
robić w zagrodzie, a wytwarzanie 
produktów w domu było zdrowe, 
tańsze i dawało wiele satysfakcji. 
Zarówno wojewoda, jak inni go
ście tudzież organizatorki spotka
nia szukają ludzi tzw. pozytywnie 
zakręconych, bo jeśli nawet pomy
sły wydadzą się teraz nierealne, 
to można nad nimi pracować tak, 
żeby zachęcić młodych, którzy wy
jechali za granicę do powrotu i 
rozwijania swoich pomysłów w 
Polsce i dla Polski. Stwierdzono 
bowiem, że śląska wieś starzeje 
się, bo rodzi się mało dzieci, bo
wiem ci co kończą studia zakła
dają rodziny z daleka od domu i 
regionu.

Sołtys Rudziczki Janina Sta- 
nisz, przypomniała, że jest u nich 
Wiejskie Centrum Aktywizacji Wsi, 
która liczy 900 mieszkańców. Urzą
dzają różne imprezy, a spotkania z 
braku lokalu robią na korytarzu, w 
szkole, stąd prośba i wniosek o 
pomoc w uzyskaniu odpowiednie
go pomieszczenia. Były też wnio
ski o dowartościowanie pracy soł
tysów, którzy są także inkasenta
mi i ludźmi do wszystkiego. Kilka
krotnie podejmowano dyskusję 
na temat bezpośredniego zbytu 
produktów od gospodyń, ale tak, 
żeby to nie zniechęcało osoby za
angażowane, z uwzględnieniem 
opatentowania specyfiku przez 
blokowanie przepisów indywidu
alnych gospodyń. •

Witold Hreczaniuk podniósł 
sprawę wypoczynku letniego i fe
rii zimowych dla dzieci ze wsi, któ
re wymagają szczególnej pomo
cy. Zwrócono też uwagę na ko
nieczność szkolenia rolników w 
zakresie korzystania z finansów 
unijnych dla aktywizacji ekono
micznej gospodarstw.

Spotkanie miało twórczy i ak
tywny charakter, poruszono wiele 
spraw, zapoznano się z osobą 
nowego wojewody, który pozytyw
nie ustosunkował się do wnio
sków i pracy kobiet, jeśli to będzie 
możliwe w środowiskach wiej
skich - pomoże. W czasie spotka
nia odbyła się też degustacja pysz
nego ciasta i faworków, które upie
kła część uczestniczek. Podzięko
wania, podsumowania i pożegna
nia dokonała Teresa Kamienicka 
- Hreczaniuk.

Daniela Długosz Penca

W BIAŁEJ - 5 LUTEGO SPOTKANIE Z JAPONIA

W wyniku porozumienia mini
sterstw spraw zagranicznych Unii 
Europejskiej i Japonii, w ubie
głym roku ogłoszony został mię
dzynarodowy program pod ha
słem: 2005. UNIA EUROPEJSKA 
-JAPONIA. ROK WYMIANY OBY
WATELSKIEJ.

Ta oficjalna inspiracja, w połą
czeniu z sentymentem nawiązu
jącym do lat 80. i 90., kjedy bar
dzo aktywnie działał opolski od
dział Towarzystwa Polsko - Ja
pońskiego i w kontakcie z grupą 
ludzi, którzy do dzisiaj wspomina
ją tamten czas, a przede wszyst
kim w kontakcie z zaprzyjaźnionym 
Japończykiem - Masakatsu 
Yoshidą, narodziła się inicjatywa 
zorganizowania cyklu imprez pod 
wspólnym hasłem SPOTKANIA Z 
JAPONIĄ.

Tego zadania podjęły się 
wspólnie trzy placówki: Miejsko - 
Gminny Ośrodek Kultury w Białej, 
Prudnicki Ośrodek Kultury oraz 
Muzeum Ziemi Prudnickiej. W 
drugiej połowie roku 2005 odbyło 
się kilkanaście różnorodnych 
spotkań i wystaw popularyzują
cych historię i współczesność 
Kraju Kwitnącej Wiśni m.in. ja
pońskie ogrody, teatr, religie, ha
iku, sztuki walki, grafikę, ikebanę, 
origami. O wszystkich działaniach 
pisaliśmy w naszej gazecie sys
tematycznie. Większość imprez 
prezentowana była i w Białej i w 
Prudniku, a niektóre wystawy 
przeniesione zostały również do 
innych środowisk - do Głuchołaz, 
Strzelec Opolskich, Ozimka. Je
sienne imprezy miały być finałem 
cyklu, ale stały się tylko podsumo
waniem pierwszego etapu.

Wieczór kolęd 
i pastorałek
■spotkanie przy opłatku i modlitwie 
prudnickich Sybiraków

25 stycznia w Prudnickim 
Ośrodku Kultury odbyło się kolej
ne noworoczne spotkanie w świą
tecznym klimacie. Tym razem 
świętowali członkowie prudnickie
go Związku Sybiraków oddziału 
terenowego w Prudniku.

Na spotkaniu, kapelan związ
ku ks. dr Stanisław Bogaczewicz 
odznaczony został przez prezesa 
Zarządu Wojewódzkiego Związku 
Sybiraków odznaczeniem doce
niającym jego dotychczasową po
sługę.

Aktualne SPOTKANIE Z JAPO
NIĄ W BIAŁEJ uznać można za 
kontynuację i inaugurację progra
mu imprez w roku 2006.

Spotkanie w Białej to przede 
wszystkim WIELKA WYSTAWA 
zainspirowana całoroczną pracą 
sekcji plastycznej przy Miejsko - 
Gminnym Ośrodku Kultury w Bia
łej i ogłoszonym przez „Tygodnik 
Prudnicki” konkursem origami.

Typowe figurki origami są tyl
ko częścią ekspozycji poszerzo
nej o prace formą lub treścią na
wiązujące do motywów japoń
skich, z zakresu papieroplastyki, 
malarstwa, rysunku.

Wystawa prezentuje około 
1000 prac ponad 400 autorów 
(dzieci, młodzieży i dorosłych) z 26 
placówek i organizacji z terenu 
gminy Biała, z różnych stron wo
jewództwa i kraju, a także z zagra
nicy.

Zespołowo w wystawie udział 
biorą:

- przedszkole w Białej i w Prud
niku nr 4,

- szkoły podstawowe w Białej, 
Gostomi, Łącku, Szczedrzyku, 
Szybowicach, Moszczance i Prud
niku nr 3,

- gimnazja w Strzelcach Opol
skich nr 1, Ozimku nr 1 i 2 i Łącku,

- licea ogólnokształcące: w Go
styninie im. T. Kościuszki i Płocku 
im. S. Małachowskiego,

- pracownia plastyczna przy 
szkole - Mesto Albrechtice (Cze
chy),

- świetlica przy szkole podsta
wowej nr 4 w Prudniku,

- świetlice środowiskowe w 
gminie Biała: w Chrzelicach, Gra
binie, Kolnowicach, Laskowcu, 
Nowej Wsi, Prężynie i Śmiczu,

- Koło Gospodyń Wiejskich w 
Trzebinie,

- DFK w Kadłubie k. Strzelec 
Opolskich,

- gminne ośrodki kultury (sek
cje plastyczne) w Lubrzy, Tułowi
cach i Białej.

Indywidualnie swoje prace 
prezentują: Konrad Hejneman z 
Łasku - Kolumny, Aleksandra 
Hejneman z Prężyny oraz artyści 
plastycy: Joanna Dubiel - Stono
ga i Urszula Serafin - Noga z 
Ozimka, Anna Rogowska ze Strze
lec Opolskich, Renata Kukla z 
Głuchołaz i Danuta Hejneman z 
Prężyny (gm. Biała).

Całość ekspozycji tworzą rów
nież inne wystawy:

- „Nie tylko Tokio” - fotografia
Maksa Skrzeczkowskiego z War
szawy,

- oryginalne japońskie kimona 
i latawce,

- rysunki dzieci japońskich i 
kaligrafia.

Uroczysty wernisaż przewidzia
ny jest na 5 lutego 2006 (niedzie
la) o godz. 15 w salach Gminne
go Centrum Kultury w Białej ul. 
Prudnicka 35. Na wernisażu wy
stąpi Janusz TOCZEK z Nysy (flet, 
gitara, śpiew i opowieści o Japo
nii) - muzyk, który w ostatnich la
tach kilkakrotnie przebywał i kon
certował w Japonii. Taniec inspi
rowany muzyką japońską zapre
zentuje zespół „PONK” z Białej. W 
spotkaniu udział weźmie m.in. 
grupa „dinozaurów" czyli osób, któ
re kilkanaście lat temu tworzyły na 
Opolszczyźnie Towarzystwo Pol
sko - Japońskie i potem aktyw
nie realizowały wiele interesują
cych przedsięwzięć (wśród nich 
również Urszula Rzepiela z Prud
nika, Eryk Murlowski z Chrzelic czy
obecna posłanka - Danuta Jazło- 
wiecka). Udało się też zaprosić kil
ka dzisiaj dorosłych kobiet, które 
na początku lat 90. jako dzieci na
leżały do wojewódzkiego klubu 
origami (wśród nich Daria Rze
piela i jej brat Iwo oraz Barbara 
Wróbel (z d. Jasińska) z Prudnika 
i Dorota Brajer (z d. Szuman) z 
Krobusza (gm. Biała).

Spotkanie w Białej jest oczywi
ście otwarte i Gminne Centrum 
Kultury - główny organizator im
prezy

SERDECZNIE ZAPRASZA 
wszystkich zainteresowanych.

Marek Karp
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Sportowy tydzień na ziemi prudnickiej

Lodowaty dylemat

li
Miało być dla młodzieży 
na ferie lodowisko, 
ale naszym strażakom 
z lodowiskiem nie wyszło.
- Nie po raz pierwszy młodzież 
zostawia się na lodzie.

(n)

INFORMACJE

Prudnicka
NBA
Prudnicka
Liga
Siatkówki
W związku z ogłoszoną Żałobą Naro
dową rozgrywki Prudnickiej NBA z 30 
stycznia zostaną rozegrane 6 lutego, 
natomiast kolejka Prudnickiej Ligi Siat
kówki z dnia 31.01.2006 zostanie ro
zegrana 7 lutego.

Prudnicka Liga Halowej Piłki Nożnej 
rozpocznie się w sobotę 4 lutego o 
godz. 14.00. Rozgrywki rozpocznąsię 
od 2. kolejki (odwołana 1. kolejka zosta
nie rozegrana jako ostatnia w 1 rundzie).

OSiR

PIŁKA NOŻNA

Turniej
trampkarzy
27 stycznia w hali sportowej gimna
zjum w Białej odbył się gminny halowy 
turniej trampkarzy, w którym uczestni
czyły trzy drużyny trampkarzy występu
jące w powiatowej lidze: Polonia Bia
ła, Polonia Pogórze i LZS Chrzelice. 
Rozegrano trzy mecze turniejowe:

PIŁKA NOŻNA | Wyniki

Polonia Biała - LZS Chrzelice 6:4
LZS Chrzelice - Polonia Pogórze 3:1
Polonia Biała - Polonia Pogórze 7:7

1. Polonia Biała 3 pkt.
2. LZS Chrzelice 2 pkt.
3. Polonia Pogórze 1 pkt.

(n)

APEL

Wesprzyj
Uprzejmie informujemy, że nasz Klub 
Kolarski Ziemia Prudnicka „Góral", 
specjalizujący się w kolarstwie górskim 
MTB został z dniem 19 maja 2005 wpi
sany do Krajowego Rejestru Sądowego 
(Nr 0000120811) jako organizacja po
żytku publicznego. Oznacza to, że każ
dy podatnik może dokonać odpisu 1 % 
należnego fiskusowi podatku przekazu
jąc obliczoną kwotę na Nasze konto w 
Banku Spółdzielczym w Prudniku:

92 8905 0000 2000 0017 8448 0001

Zgromadzone środki przeznaczamy na 
szkolenie dzieci i młodzieży chcącej 
uprawiać kolarstwo górskie oraz na 
udział w zawodach krajowych i zagra
nicznych. Prosimy o dołączenie do gro
na naszych dobroczyńców. Nasi młodzi 
kolarze liczą na państwa pomoc.

Zarząd Klubu

PIŁKA NOŻNA

I TURNIEJ 
O PUCHAR 
BURMISTRZA 
GŁOGÓWKA
W czwartek 26 stycznia 
w głogóweckiej hali 
sportowej rozegrano 
I Turniej o Puchar 
Burmistrza Głogówka 
w Halowej Piłce Nożnej.

Przez kilka godzin prawie 170 
uczniów szkól podstawowych i gim
nazjalnych rozgrywało mecze i kibi
cowało swoim kolegom. Zespoły po
dzielono na trzy kategorie wiekowe i 
w każdej grupie rozgrywano mecze 
systemem „każdy z każdym".

W kategorii szkół podstawowych 
klas II - IV zwyciężyła drużyna z SP 
Walce, przed SP 1 Głogówek i SP 
Szonów. W kategorii klas V - VI I 
miejsce zajęła drużyna SP Nr 1 z 
Głogówka przed drużynami z Szono
wa i Walec. W rywalizacji ucźniów 
szkół gimnazjalnych zwyciężyła dru
żyna PG z Głogówka przed PG z 
Długomiłowic, PG Nr 1 Prudnika, 
PG Nr 2 z Prudnika i PG z Walec. 
Dodatkową atrakcją był mecz poka
zowy najmłodszych zawodników KS 
Fortuny prowadzonych przez Artura 
Przybylskiego.

Wszystkim uczestnikom turnieju 
zapewniono obiad i napoje chłodzą
ce, tak więc nikt nie narzekał, a 
zwycięzcy otrzymali puchary i dy
plomy. Organizatorzy turnieju (Ire
neusz Rut i Jarosław Płóciennik z 
PG w Głogówku) zapewniają, że 
impreza na stałe wejdzie do kalen-

(I)

PRUDNICKIE ZAWODY
ŁUCZNICTWO

Hala prudnickiego Ośrod
ka Sportu i Rekreacji 
była areną ogólnopolskich 
zmagań łuczniczych.
Na starcie rozegranych 
21 i 22 stycznia zawodów 
stanęło ponad stu przed
stawicieli polskiego łuku.

O krok od finału była Małgorzata Kublic- 
ka, która w 1 /2 uległa Wioletcie Myszor 
(Łucznik Żywiec) 112:113. Naszą za-

'TURNI EO 0 PUCHAR 
burmistrza głogowka

W PUCE NOŻNEO 
HALOWE3

darza imprez organizowanych w 
czasie zimowych ferii. Z lektury listy 
uczestników można zauważyć, że 
na turniej przyjechały drużyny z 
Długomiłowic, Walec i Prudnika, a 
zabrakło uczniów szkół z gminy 
Głogówek (nie wspominając, że 
drużyny z Szonowa przyjechały pod 
opieką rodziców, a nie nauczycieli!).

Niewielu uczniów wyjechało na 
zimowy wypoczynek, a tym, którzy 
pozostali w swoich miejscowościach 
zaproponowano kilka możliwości 
spędzenia wolnego czasu. Jedną z 
nich był turniej halowej piłki nożnej.

wodniczkę pech nie opuścił również w 
pojedynku o 3. lokatę, który przegrała z 
Małgorzatą Ćwienczek (Sobieraj) 
113:114. Druga z reprezentantek Obuw
nika Alicja Trzcionka przygodę z zawo
dami ukończyła na 1/8, kiedy to uległa 
Martynie Szeludze (Strzelec Legnica) 
152:161. Los klubowej koleżanki podzie
lił Jakub Helbin przegrywając w walce o 
ćwierćfinał z Robertem Barytskim (Spo
łem Łódź) 161:164. Ostatecznie Kublic- 
ka była 4., Trzcionka 13., a Helbin 10. 
Pierwsze lokaty zajęli: Karina Lipiarska 
(Kmita Zabierzów) i olimpijczyk z Aten 
Jacek Proc (Strzelec Legnica).

Dlatego dziwi, że nauczyciele wy
chowania fizycznego „olali” możli
wość zapewniania swoim pod
opiecznym udziału w turnieju. Chy
ba dlatego, że nie liczy się tu zwy
cięstwo, a jedynie udział oraz ra
dość dzieci. Może udziału w takim 
turnieju nie można zapisać we wnio
sku o awans zawodowy? A może, 
po prostu, nauczyciele wyszli z za
łożenia, że oni także muszą odpo
cząć (zwłaszcza od dzieci)?

Aż 11 reprezentantów gospodarze 
wystawili w kategoriach juniorskich. 
Najlepiej z nich wypadł Maciej Wiatr, 
który w pokonanym polu pozostawił 
wszystkich rywali. Ponadto Marek Siko
ra był 7., Bartosz Farasiewicz 8., Hele
na Skowrońska 15. (juniorzy), Justyna 
Sękowska 8., Agnieszka Pająk 9., Syl
wia Szymczyna 11., Katarzyna Kielec 
13., Joanna Swałtek 14., Grzegorz Ko
byliński 13., a Michał Kamiński 16. (w 
juniorach młodszych).

Damian WICHER

INFORMACJE

Turniej
Miast i Gmin
Gmina Prudnik zajęła drugie miejsce w 
województwie w XI edycji Sportowego 
Turnieju Miast i Gmin 2005 pod patro
natem Prezydenta Rzeczypospolitej Pol
skiej Aleksandra Kwaśniewskiego. Jest 
to największa impreza sportu masowe
go nie tylko w Polsce ale również w Eu
ropie. Warunkiem zaliczenia uczestnic
twa w Turnieju jest udział w jednej z 
wielu form rekreacji fizycznej: grze, spo
rcie indywidualnym lub zespołowym, tu
rystyce lub innej aktywności ruchowej - 
nieprzerwanie przez minimum 15 minut. 
Celem głównym Turnieju jest aktywizacja 
ruchowa jak największej liczby naszych 
obywateli, szczególnie tych którzy dotych
czas nie interesowali się rekreacją fizycz
ną nie uprawiają sportu, nie ćwiczą co
dziennie, nie wyjeżdżają na weekendy i 
wycieczki. W porównaniu z ubiegłym ro
kiem poprawiliśmy się o jedną lokatę - 
mówił zadowolony dyrektor Ośrodka Spor
tu i Rekreacji w Prudniku Adam Jocher.

Damian WICHER

INFORMACJE

Na rzecz 
sportu
W Korfantowie od 1985 r. realizowane 
są zadania na rzecz rozwoju sportu w 
gminie ujęte w opracowanym „Progra
mie rozwoju kultury i sportu”. W pro
gramie nakreślono między innymi zada
nia na rzecz utworzenia na terenie gmi
ny trzech centrów kultury. Na południu 
gminy tę rolę spełnia Ścinawa Nyska, 
w której w 2005 r. oddano po remoncie 
do użytku dwa odkryte baseny kąpielo
we. Dobudowane zostały przy basenach 
toalety i pomieszczenia socjalne. W 
wiejskim domu kultury w Ścinawie mie
ści się również hala sportowa z bo
iskiem do gry w siatkówkę. Korzystają z 
tej hali między innymi uczniowie miej
scowej szkoły podstawowej i gimna
zjum. Drugim centrum kulturalno - spor
towym jest siedziba gminy - Korfantów. 
Tu, w minionym roku oddano do użytku 
halę sportową przy zespole szkół o roz
miarach 22 x 44 m. Na hali można roz
grywać dwa mecze siatkówki oddzielnie. 
Z hali odpłatnie korzystają grupy zrze
szone i niezrzeszone, a od zespołów 
sportowych działających przy MGOK 
nie pobiera się żadnych opłat. Rolę ani
matora kultury w środkowej części gmi
ny spełnia natomiast Miejsko - Gminny 
Ośrodek Kultury. Ponadto przy stadionie 
miejskim znajduje się pawilon sportowy 
z pokojami gościnnymi dla sportowców. 
W obiekcie tym są natryski, łazienki, wc, 
mini kuchnia itp. Trzecim centrum kultu
ry i sportu jest położny w północnej czę
ści gminy Przechód. Tu w minionym 
roku oddano do użytku salę gimnastycz
ną. Wielką popularnością cieszy się tu 
piłka wodna (tzw. waserball), która zdo
była uznanie przybyszów z zagranicy. 
Organizatorem zawodów jest miejscowa 
OSP. Rolę centrum kultury spełnia w 
Przechodzie wiejski dom kultury.

(nok)
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PLEBISCYT

PLEBISCYT 2005 
NA NAJPOPULARNIEJSZEGO 
SPORTOWCA, TRENERA 
I SPORTOWCA-UCZNIA 
NA ZIEMI PRUDNICKIEJ

Trwa plebiscyt na najpopu
larniejszych sportowców, 
trenerów oraz sportowców- 
uczniów powiatu prudnic
kiego 2005 roku. Tym 
razem postanowiliśmy 
urozmaicić zabawę i za 
pomocą państwa głosów 
wybrać również najbardziej 
usportowioną szkołę.

Pierwsza runda potrwa do 10 lute
go, w tym czasie mogą państwo głoso
wać na swoich faworytów spośród 
wszystkich kandydatów umieszczo
nych na liście. Po podliczeniu głosów 
do drugiego, decydującego etapu 
(15 luty - 31 marca) zakwalifikujemy 
10 sportowców, 5 trenerów, oraz 5 
sportowców-uczniów. W drugim etapie 
znajdzie się także 5 szkół, przy czym w 
tej kategorii wręczymy dwie statuetki - 
najwyższej sklasyfikowanej szkole 
miejskiej i wiejskiej.

Kto w poszczególnych kategoriach 
znajdzie się na samym szczycie, do
wiemy się w kwietniu. Wtedy ogłosimy 
także, które z wydarzeń uznaliśmy za 
Wydarzenie Roku 2005. Przypomnijmy, 
że przed rokiem triumfowali: Gabriela 
Kowalska (sportowiec), Mateusz Zaka- 
szewski (sportowiec-uczeń), Marek Za
biegała (trener), Ewa Jankowska i Wio
letta Skapczyk (za wydarzenie roku).

SPORTOWIEC

Barnaba Pustelniak (kolarstwo, 
ZP Góral Prudnik) ■ Joanna 
Czerwińska (kolarstwo, ZP Gó
ral Prudnik) ■ Jan Siekaniec 
(szachy, Zarzewie Prudnik). ■ 
Gabriela Kowalska (jeździec
two, Olimp Prudnik) ■ Alicja 
Trzcionka (łucznictwo, Obuwnik 
Prudnik) ■ Paweł Licznar (piłka 
nożna, LZS Czyżowice) ■ Nata
lia Brudniak (karate, Zarzewie 
Prudnik) ■ Grzegorz Jankowski 
(koszykówka, Pogoń Prudnik) ■ 
Tomasz Łakis (koszykówka, Po

Kupony należy dostarczać (osobiście bądź listownie) do 10 lutego na adres: Spółka Wydawnicza ANEKS, 48-200 Prudnik,, uf. Kościuszki 13a. Decyduje data stempla pocztowego.

goń Prudnik) ■ Bartosz Trytek 
(koszykówka, Pogoń Prudnik) ■ 
Marcin Łakis (koszykówka, Po
goń Prudnik) ■ Łukasz Kłuś 
(koszykówka, Pogoń Prudnik) ■ 
Henryk Jagielski (kolarstwo, 
niezrzeszony) ■ Wojciech Nie- 
robisz (kolarstwo, niezrzeszony)
■ Czesław Dumkiewicz (biegi, 
niezrzeszony) ■ Joanna Po- 
wroźnik (karate, Zarzewie Prud
nik) ■ Kazimierz Olszyński 
(szachy, Zarzewie Prudnik) ■ 
Dariusz Partyczny (piłka nożna, 
Pogoń Prudnik) ■ Marcin Rudz
ki (piłka nożna, Pogoń Prudnik)
■ Tomasz Kozar (piłka nożna, 
LZS Czyżowice) ■ Jacek Rusz
nica (piłka nożna, Fortuna Gło
gówek) ■ Sebastian Muzyka 
(piłka nożna, Pogoń Prudnik) ■ 
Damian Kaps (piłka nożna, LZS 
Dytmarów) ■ Katarzyna Gwiaz- 
doń (triathlon, ZP Góral Prudnik)
■ Bogusław Pogoda (piłka noż
na, Pogoń Prudnik) ■ Tomasz 
Maciuch (piłka nożna, Pogoń 
Prudnik) ■ Tomasz Rozkosz 
(piłka nożna, Racłavia Racławice 
Śl.) ■ Monika Macieńtowicz 
(piłka nożna, Rolnik Biedrzycho
wice) ■ Łukasz Jagierczyk (pił
ka nożna, Racłavia Racławice 
Śl.) ■ Daniel Sikacki (piłka noż
na, Fortuna Głogówek) ■ Mar
cin Kłosowski (piłka nożna, Po
goń Prudnik) ■ Łukasz Bielak 
(piłka nożna, Racłavia Racławice 
Śl.) ■ Małgorzata Łubowska 
(piłka nożna, Rolnik Biedrzycho
wice) ■ Beata Mika (karate, Po
lonia Torakan Biała) ■ Rado
sław Jankowski (piłka nożna, 
Pogoń Prudnik)

TRENER

Jarosław Szwadowski (koszy
kówka dziewcząt, PSP 1 Prud
nik) ■ Zygmunt Wójcik (koszy

kówka, Smyk Prudnik) ■ Euge
niusz Wydera (piłka nożna, Po
goń Prudnik) ■ Teresa Soko
łowska (siatkówka, I LO Prud
nik) ■ Sławomir Kożuszko 
(piłka nożna, Polonia Pogórze)
■ Tadeusz Brudniak (karate, 
Zarzewie Prudnik) ■ Kazimierz 
Kocik (łucznictwo, Obuwnik 
Prudnik) ■ Marek Zabiegała 
(karate, Polonia Torakan Biała)
■ Stanisław Dyja (piłka nożna 
kobiet, Rolnik Biedrzychowice)
■ Remigiusz Powroźnik (kara
te, Zarzewie Prudnik) ■ Dago
bert Kroll (piłka nożna, Racła- 
via Racławice Śl.) ■ Witold 
Podwysocki (koszykówka, 
PSP 1 Prudnik) ■ Waldemar 
Bedryj (piłka nożna, LZS Czy
żowice) ■ Mariusz Półchłopek 
(piłka nożna, Sparta Prudnik) ■ 
Eugeniusz Kurpiel (piłka noż
na, Pogoń Prudnik) ■ Dąriusz 
Przybylski (piłka nożna, Fortu
na Głogówek) ■ Zofia Skow
rońska (koszykówka, II LO 
Prudnik) ■ Andrzej Chybziński 
(koszykówka, I LO Prudnik)

SPORTOWIEC 
- UCZEŃ

Natalia Żymełka (pływanie, 
PSP 4 Prudnik) ■ Mateusz Za- 
kaszewski (szachy, Zarzewie 
Prudnik) ■ Paulina Piekarska 
(siatkówka, I LO Prudnik) ■ 
Anna Surmiak (pływanie, PSP 
4 Prudnik) ■ Bartosz Walczak 
(karate, Polonia Torakan Biała)
■ Emilia Pawłowska (piłka 
nożna, Rolnik Biedrzychowice)
■ Agata Jurkiewicz (pływanie, 
PSP 3 Prudnik) ■ Magdalena 
Kościelniak (piłka nożna, Rol
nik Biedrzychowice) ■ Tomasz 
Stopyra (pływanie, PSP 4 Prud
nik) ■ Łukasz Jania (pływanie, 
PSP 2 Prudnik) ■ Justyna Ma
łek (szachy, PSP 3 Prudnik) ■ 
Roland Gawlica (piłka nożna, 
Polonia Pogórze) ■ Paulina 
Stosiek (biegi, PSP 4 Prudnik)
■ Przemysław Haczkiewicz 
(kolarstwo, ZP Góral Prudnik) ■ 
Malwina Hajducka (ZP Góral 
Prudnik) ■ Maciej Bernacki 
(piłka nożna, Polonia Pogórze)
■ Krzysztof Dębiński (karate, 
Zarzewie Prudnik) ■ Michał Za
biegała (karate, Polonia Tora
kan Biała) ■ Monika Kurpiel 
(pływanie, PSP 3 Prudnik) ■ 
Kacper Serafin (piłka nożna, 
PSP 3 Prudnik) ■ Mateusz 
Hakman (koszykówka, Smyk 
Prudnik) ■ Wojciech Bara (ko
szykówka, Pogoń Prudnik) ■ 
Rafał Leszczyński (koszyków
ka, Pogoń Prudnik)B Paweł Ja
nikowski (koszykówka, Smyk

Prudnik), Kacper Stalicki (ko
szykówka, Smyk Prudnik) ■ 
Maciej Wer (karate, Zarzewie 
Prudnik) ■ Maciej Cybulka (ka
rate, Zarzewie Prudnik) ■ Mate
usz Kierdal (koszykówka, Smyk 
Prudnik) ■ Jakub Helbin (łucz
nictwo, Obuwnik Prudnik), Ma
ciej Wiatr (łucznictwo, Obuwnik 
Prudnik) ■ Aneta Bolek (koszy
kówka, PSP 1 Prudnik), Adria
na Klose (koszykówka, PSP 1 
Prudnik) ■ Joanna Dębińska 
(karate, Zarzewie Prudnik) ■ 
Paweł Cymbalista (karate, Za
rzewie Prudnik) ■ Adrian 
Hubner (karate, Zarzewie Prud
nik) ■ Anna Surma (karate, Za
rzewie Prudnik) ■ Przemysław 
Chudy (piłka nożna, Pogoń 
Prudnik), Kamil Olejnik (piłka 
nożna, Pogoń Prudnik) ■ Kamil 
Zahuta (karate, Zarzewie Prud
nik) ■ Tomasz Rudzki (szachy, 
PSP 3 Prudnik) ■ Dariusz Gen- 
teman (kolarstwo, ZP Góral 
Prudnik ■ Adam Fras (karate, 
Polonia Torakan Biała) ■ Betina 
Kudlek (lekkoatletyka, PSP 1 
Głogówek) ■ Aleksandra Paru- 
sel (lekkoatletyka, PSP Biała) ■ 
Patryk Chodyniecki (lekkoatle
tyka, PSP 1 Prudnik) ■ Paweł 
Wąsowski (lekkoatletyka, PSP 
4 Prudnik) ■ Bogusław Soko
łowski (lekkoatletyka, PSP 4 
Prudnik) ■ Artur Bryk (koszy
kówka, PSP 1 Prudnik) ■ Mi
chał Jaśkowiec (koszykówka, 
PSP 1 Prudnik) ■ Magdalena 
Bylica (koszykówka, PSP 1 
Prudnik) ■ Maciej Rzepa (ko
szykówka, PSP 3 Prudnik) ■ 
Paweł Kras (lekkoatletyka, PSP 
3 Prudnik) ■ Tobiasz Siano 
(piłka nożna, Polonia Pogórze)
■ Tomasz Nowotny (piłka noż
na, Polonia Pogórze) ■ Michał 
Sokołowski (piłka nożna, Po
goń Prudnik) ■ Maciej Wom- 
perski (piłka nożna, Pogoń 
Prudnik) ■ Dawid Miller (piłka 
nożna, Polonia Pogórze) ■ 
Bartosz Wojtowicz (piłka noż
na, Pogoń Prudnik) ■ Bartło
miej Rewucki (piłka nożna, 
Pogoń Prudnik) ■ Aneta Za
biegała (karate, Polonia Tora
kan Biała) ■ Marcin Kramarz 
(karate, Polonia Torakan Biała)
■ Paweł Piotrowski (karate, 
Polonia Torakan Biała) ■ Mag
dalena Gajdemska (karate, 
Polonia Torakan Biała) ■ Sonia 
Szymanek (karate, Polonia To
rakan Biała) ■ Przemysław 
Sosnowski (piłka nożna, Spar
ta Prudnik) ■ Bartłomiej Bie- 
ganowski (piłka nożna, Racła- 
via Racławice Śl.) ■ Dominik 
Ziemba (koszykówka, PSP 3 
Prudnik) ■ Joanna Żarska (pił
ka nożna, PG 2 Prudnik) ■ Ma
teusz Małek (szachy, PG 1 
Prudnik) ■ Ewa Filipiak (lekko
atletyka, PSP 3 Prudnik).

SZKOŁY

I Liceum Ogólnokształcące w 
Prudniku ■ II Liceum Ogólno
kształcące w Prudniku ■ Zespół 
Szkół Rolniczych w Prudniku ■ 
Zespół Szkół Zawodowych w 
Prudniku ■ Publiczna Śzkoła 
Podstawowa nr 1 w Prudniku ■ 
Publiczna Szkoła Podstawowa 
nr 2 w Prudniku ■ Publiczna 
Szkoła Podstawowa nr 3 w 
Prudniku ■ Publiczna Szkoła 
Podstawowa nr 4 w Prudniku ■ 
Publiczne Gimnazjum nr 1 -w

Prudniku ■ Publiczne Gimna
zjum nr 2 w Prudniku ■ Pu
bliczna Szkoła Podstawowa w 
Białej ■ Publiczne Gimnazjum 
w Białej ■ Liceum Ogólno
kształcące w Białej ■ Publiczna 
Szkoła Podstawowa w Łączniku
■ Publiczne Gimnazjum w 
Łączniku ■ Publiczna Szkoła 
Podstawowa w Pogórzu ■ Pu
bliczna Szkoła Podstawowa w 
Gostomii ■ Publiczna Szkoła w 
Śmiczu ■ Niepubliczna Szkoła 
Podstawowa w Grabinie ■ Pu
bliczna Szkoła Podstawowa w 
Radostynii ■ Zespół Szkół w 
Głogówku ■ Publiczne Gimna
zjum nr 1 w Głogówku ■ Pu
bliczna Szkoła Podstawowa nr 1 
w Głogówku ■ Publiczna Szkoła 
Podstawowa nr 2 w Głogówku ■ 
Publiczna Szkoła Podstawowa w 
Twardawie ■ Publiczna Szkoła 
Podstawowa w Biedrzychowicach
■ Publiczna Szkoła Podstawowa 
w Szonowie ■ Publiczna Szkoła 
Podstawowa w Moszczance ■ 
Publiczna Szkoła Podstawowa z 
Łące Prudnickiej ■ Publiczna 
Szkoła Podstawowa w Rudziczce
■ Publiczna Szkoła Podstawowa 
w Szybowicach ■ Publiczna 
Szkoła Podstawowa w Lubrzy ■ 
Publiczne Gimnazjum w Lubrzy ■ 
Publiczna Szkoła Podstawowa w 
Dytmarowie ■ Publiczne Gimna
zjum w Racławicach Śląskich.

KUPONY I ETAPU PLEBISCY
TU MOŻNA DOSTARCZAĆ DO 
10 LUTEGO.
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KOSZYKÓWKA | Ekstraklasa

Astoria - Noteć inowroctaw 119:68
Prokom Trefl Sopot - Jnia Tarnów 86:73

i Czarni Słupsk - AZS k osza n 93:85
1 Polpharma - Era Śląsk Wrocław 82:68
Kotwica Kołobrzeg - Tu rów Zgorzelec 2.03.

i Polonia Warszawa - St al Ostrów 2.03.
I PolpakŚwiecie-Anwil Wtoc awe k 2.03.

1
1. Prokom Trefl Sopot 17 31 1506:1261
2. Polpak Świecie 16 28 1295:1222
3. Czarni Słupsk 17 28 1304:1164
4. Polpharma 17 28 1336:1221
5. Astoria Bydgoszcz 17 27 1431:1399
6. Era Śląsk Wrocław 17 26 1302:1286
7. Anwil Włocławek 16 25 1208:1183
8. Polonia Warszawa 16 24 1229:1205
9. Turów Zgorzelec 16 24 1405:1275
10. Stal Ostrów 16 24 1304:1210
11. AZS Koszalin 17 23 1441:1501
12. Unia Tarnów 17 22 1274:1449
13. Kotwica Kołobrzeg 16 21 1135:1281
14. Noteć Inowrocław

i
17 17 1112:1625

KOSZYKÓWKA III Liga B J

MKKS Rybnik - Doral/ Nysa Kłódz. 104:77
Dąbrowa G. - Korona Kraków 97:72
Alba-Elcho - MOSiR K osno 82:97
Polonia Przemyśl - M ckiew cz 73:62
Bobry Zabrze - Pogoń Prudn k przel.
UMKS Kielce-Start AZS Lublin 78:83
Pogoń Ruda Śl. - BIG STAR Tyc hy 93:84

1. Start AZS Lublin 17 31 1410:1160
2. BIG STAR Tychy 17 30 1454:1248
3. Polonia Przemyśl 17 30 1413:1304
4. MOSiR Krosno 17 29 1482:1286
5. MMKS Dąbrowa G. 17 29 1457:1317
6. MKKS Rybnik 17 27 1399:1354
7. Resovia Rzeszów 16 27 1281:1147
8. Pogoń Ruda Śląska 17 25 1336:1381
9. Korona Kraków 17 24 1388:1424
10. Pogoń Prudnik 15 23 1233:1156
11. Bobry Zabrze 16 22 1151:1256
12. UMKS Kielce 17 21 1244:1407
13. Doral/Nysa Ktodz. 17 20 1167:1450
14. Alba-Elcho 17 19 1237:1567
15. Mickiewicz Katowice 16 17 1042:1237

I V

b sket
T/PEka

KOSZYKÓWKA 11 Liga

Zastał Zielona G. - AZ S Radom 89:71
Pyra Poznań - Team Polska 99:80
CA-IB Legion - BasketKwic zyn 79:73
Tytan Częstochowa - Spójnia £ targ ard 99:76
CKS Czeladź - Sokół Łańcut 87:80
Znicz Pruszków - Stal Stałowa W. 88:86

Kager Gdynia - Siarka Tarnc brz ag 85:94
Znicz Jarosław - Górnik Walt rzyć h odw.

1. Basket Kwidzyn 22 37 1649:1535
2. Znicz Jarosław 21 37 1762:1585
3. Kager Gdynia 22 35 1773:1697
4. Stal Stalowa Wola 22 35 1792:1784
5. Sokół Łańcut 22 35 1705:1651
6. TYTAN Częstochowa 22 34 1820:1776
7. Spójnia Stargard 22 34 1757:1736
8. CKS 1924 Czeladź 22 -34 1872:1810
9. Zastał Zielona G. 22 33 1512:1553
10. Znicz Pruszków 22 32 1734:1751
11. Górnik Wałbrzych 21 31 1579:1628
12. Siarka Tarnobrzeg 22 31 1619:1644
13. CA-IB Legion 21 31 1633:1637
14. Team Polska 22 28 1780:1972
15. AZS Radom 22 28 1593:1729
16. Pyra Poznań 21 27 1657:1749

KOSZYKÓWKA | III Liga

NAGRODA
GŁÓWNA

oryginalny strój 
reprezentacji Polski 

w koszykówce firmy Nike 
(spodenki, koszulka i bluza)

Finisz stycznia

Polonia Poraj - AZS Gliwice przel.
AZS Opole - KS Żory 81:65
Czeladź II - AZS Częstochowa przel.
GTK Gliwice - Mickiewicz II 68:88

1. Mickiewicz II 22 9-4 -5
2. KS Żory 21 8-5 155
3. AZS PO Opole 21 9-3 126
4. AZS KŚ PŚ Gliwice 19 8-3 95
5. GTK Gliwice 19 6-7 -131
6. Zagłębie Sosnowiec 18 6-6 96
7. AZS Częstochowa 17 5-7 -47
8. MCKiS Jaworzno 14 3-8 -80
9. LKS Polonia Poraj 14 3-8 -83
10. CKS Czeladź II 9 1-7 -126

Poznaliśmy wstępne wyniki 
końcowe stycznia 
i rozgrywek ligowych.

W związku z katastrofą w Katowicach spora 
część meczy ujętych na kuponie numer 4 w 
styczniu została odwołana. Do tego doszło 
przełożone spotkanie Pogoni Prudnik z Bo
brami. Ostatecznie przy liczeniu punktów 
wziętych zostało tylko 8 spotkań (3 w bloku A 
i 2 w B). Najwyższy uzyskany wynik to 22

punkty, które udało się zdobyć aż 11 typerom. 
Wszyscy oni otrzymują po 3 duże punkty li
czone do klasyfikacji generalnej BLT. Poniżej 
publikujemy wstępne wyniki końcowe rywali
zacji w styczniu. Do końca tygodnia czekamy 
na ewentualne reklamacje. Za tydzień najlepsi 
w styczniu otrzymają nagrody.
Zakończona została rywalizacja ligowa (poza 
grupą kwalifikacyjną). W tabelach po lewej 
wstępne wyniki końcowe. Po okresie reklama
cyjnym (za tydzień) ogłosimy zwycięzców i 
wręczymy nagrody.

KOSZYKÓWKA | II Liga A

Prokom Laudam - NOVUM Bydgosz 72:81
Harmattan Viando - LKSLKSLc dź 96:63
Rawia Rawicz - MMKS SIDEN Taruń 76:75
Śląsk II Wrocław-AZS Szczecin 58:48
Tarnovia 4YOU - Legia War 5zaw a 99:64
Polonia II Wa-wa - Żubry Białysto k 29.01.
Stal II Ostrów - Polonia Leszno 29.01.
Piotrcovia - Sudety Jele nia G 29.01.

1. Tarnovia 4YOU 18 35 1526:1122
2. Harmattan Viando 18 33 1562:1341
3. Żubry Białystok 17 32 1497:1111
4. MMKS SIDEN Toruń 18 30 1437:1296
5. Rawia Rawicz 18 28 1424:1385
6. NOVUM Bydgosz 18 28 1575:1478
7. Śląsk II Wrocław 18 27 1366:1336
8. AZS Szczecin 18 26 1389:1376
9. Legia Warszawa 17 25 1299:1314
10. Prokom Laudam 18 25 1332:1454
11. Polonia Leszno 17 24 1179:1333
12. Piotrcovia 17 24 1319:1391
13. Polonia II Wa-wa 17 22 1272:1387
14. LKS LKSLódź 18 22 1262:1485
15. Sudety Jelenia G. 16 22 1163:1161
16. Stal II Ostrów 17 17 1060:1692

PIŁKA NOŻNA

Grali
gimnazjaliści
25 stycznia w hali sporto
wej Publicznego Gimna
zjum w Białej odbył się 
halowy turniej gimnazjali
stów w piłce nożnej.

Do turniejowych zmagań stanęło sie
dem drużyn, którzy rozegrali mecze w 
dwóch grupach kwalifikacyjnych. W pół
finałach zmierzyły się dwie bialskie dru
żyny . Murzyny pokonały FC Parówki 
3:1, a PG Łącznik zremisowało z Wal
ką Pogórze 2:2 i o zwycięstwie zdecy
dowały rzuty karne. W ich egzekwowa
niu lepszą okazał się zespół Walki Po
górze (1:2). W rywalizacji o trzecie 
miejsce PG Łącznik zwyciężył zespół 
Murzynów 6:0, a w finale Walka Pogó
rze wygrała z drużyną FC Parówki 4:0. 
Zwycięska drużyna otrzymała pamiątko
wy puchar, a zdobywcy czterech pierw
szych miejsc otrzymali nagrody, na które 
złożył się sprzęt sportowy ufundowany 
przez MGOK w Białej.

E BASKET LIGA TYPERA I 1. Liga

7. KOLEJKA

J Mateusz Kraj - Marek Kosiński 20-22
" Marek Kraj - Łukasz Bębenek 23-22
I Artur Bartyzel - Kamila Kwiczak 22-20
’ Rafał Sokołowski - Dariusz Voydas 0-20 vo
i

£
-11. Marek Kosiński Prudnik 14 59
2 2. Mateusz Kraj Prudnik 12 70
« 3. Łukasz Bębenek Prudnik 11 59
S 4. Marek Kraj Prudnik 11 11
8 5. Artur Bartyzel Prudnik 9 -7
3 6. Dariusz Voydas Prudnik 9 -19
d 7. Rafał Sokołowski Prudnik 8 -41
ć| 8. Kamila Kwiczak Głogówek 8 -132

BASKET LIGA TYPERA i 2 Liga

" Tadeusz Mróz - Mateusz Birecki 21-20

A 1. Tadeusz Mróz Prudnik 14 61
3 2. Piotr Bochenek Prudnik 13 69
j 3. Mateusz Birecki Prudnik 11 93
» 4. Beata Bargiel Gostomia 11 17
3 5. Mariusz Migasiński Prudnik 10 6
• 6. Stanisław Kwiczak Głogówek 9 -11
: 7. Tomasz Leśkiewicz Lubrza 8 -98
3 8. Jarosław Tomaszewicz Prudnik 7 -137

p BASKET LIGA TYPERA I 3. Liga

7. KOLEJKA

(Tomasz Leśkiewicz - Mariusz M igasiński 22-14
Stanisław Kwiczak - Piotr Bochenek 20-22

1 Jarosław Tomaszewicz - Beata Bargiel 12-22

STYCZEŃ | 4. Kolejka

1. Marcin Kitajgrodzki Prudnik 22
2. Eugeniusz Bochenek Prudnik 22
3. Marek Kosiński Prudnik 22
4. Marek Kraj Prudnik 22
5, Łukasz Bębenek Prudnik 22
6. Beata Bargiel Gostomia 22
7. Piotr Bochenek Prudnik 22
8. Dariusz Voydas Prudnik 22
9. Artur Bartyzel Prudnik 22
10. Tomasz Leśkiewicz Lubrza 22
11. Paweł Gawron Prudnik 22
12. Mateusz Kraj Prudnik 20
13. Mateusz Birecki Prudnik 20
14. Tadeusz Mróz Prudnik 20
15. Grzegorz Ślusarczyk Prudnik 20
16. Sebastian Migasiński Prudnik 20
17. Rafał Leszczyński Prudnik 20
18. Stanisław Kwiczak Głogówek 20
19. Andrzej Białopotocki Prudnik 20
20. Kamila Kwiczak Głogówek 20
21. Wiesław Kaczorowski Prudnik 15
22. Mariusz Migasiński Prudnik 14
23. Joanna Haniszewska Pokrzywna 14
24. Marcin Bochenek Prudnik 14
25. Jan Kumka Prudnik 14
26. Szymon Dębiński Prudnik 12
27. Jarosław Tomaszewicz Prudnik 12
28. Łukasz Czarnecki Prudnik 10

STYCZEŃ | Po czterech kolejkach

1. Mateusz Kraj Prudnik 290
2. Marcin Kitajgrodzki' Prudnik 287
3. Marek Kraj Prudnik 285
4. Mariusz Migasiński Prudnik 279
5. Dariusz Voydas Prudnik 277
6. Tadeusz Mróz Prudnik 276
7. Marek Kosiński Prudnik 273
8. Beata Bargiel Gostomia 272
9. Eugeniusz Bochenek Prudnik 270
10. Łukasz Bębenek Prudnik 270
11. Mateusz Birecki Prudnik 269
12. Artur Bartyzel Prudnik 266
13. Piotr Bochenek Prudnik 262
14. Joanna Haniszewska Pokrzywna 254
15. Szymon Dębiński Prudnik 253
16. Sebastian Migasiński Prudnik 252
17. Grzegorz Ślusarczyk Prudnik 243
18. Rafał Leszczyński Prudnik 232
19. Marcin Bochenek Prudnik 230
20. Andrzej Białopotocki Prudnik 225
21. Stanisław Kwiczak Głogówek 221
22. Wiesław Kaczorowski Prudnik 207
23. Tomasz Leśkiewicz Lubrza 206
24. Paweł Gawron Prudnik 196
25. Łukasz Czarnecki , Prudnik 194
26. Kamila Kwiczak Głogówek 188
27. Jan Kumka Prudnik 176
28. Rafał Sokołowski Prudnik 142
29. Jarosław Tomaszewicz Prudnik 94
30. Sławomir Wilisowski Prudnik 93

REKORD: Marcin Kitajgrodzki (Prudnik) 102 :: styczeń 2005 (2. kolejka)::

(nok)

7. KOLEJKA

I Joanna Haniszewska - Irek Sipiora 20-0 vo
Eugeniusz Bochenek - Marcin Bochenek 22-14

I Paweł Gawron - Grzegorz Ślusarczyk 22-20

Andrzej Białopotocki - Marcin Kitajgrodzki 20-22

KOSZYKÓWKA

PI utka 
najlepszy
Były koszykarz Pogoni 
Prudnik - Piotr Plutka 
występujący aktualnie 
w pierwszoligowym 
AZS Radom,

po 22. kolejce zaplecza ekstraklasy 
prowadzi w klasyfikacji najlepiej zbie
rających. Prudniczanin ma średnią 
zbiórek na mecz 8,8.

OGŁOSZENIE

Piłkarskie 
Ferie 2006
Ośrodek Sportu i Rekreacji, Komenda 
Powiatowa Policji oraz Podokręg 
Związku Piłki Nożnej w Prudniku za
praszają chłopców w 3 kategoriach 
wiekowych 1990/91/92, 1993/94, 1995 
i młodsi do udziału w Turnieju Halowej 
Mini Piłki Nożnej drużyn pięcioosobo
wych (rocznik 1995 i młodsi grają 5 + 
bramkarz). Uczestniczyć mogą druży
ny, które zgłosiły się do udziału w tur
nieju na feriach zimowych. Rozpoczę
cie rozgrywek 4 lutego (sobota) o go
dzinie 10.00, zakończenie 5 lutego.

1. Marcin Kitajgrodzki Prudnik 13 51
2. Eugeniusz Bochenek Prudnik 12 36
3. Joanna Haniszewska Pokrzywna 12 22
4. Marcin Bochenek Prudnik 11 39
5. Andrzej Białopotocki Prudnik 10 -1
6. Paweł Gawron Prudnik 10 -21
7. Grzegorz Ślusarczyk Prudnik 8 -3
8. Irek Sipiora Prudnik 3 -123

H BASKET LIGA TYPERA Kwal.

1. Szymon Dębiński Prudnik 451
2. Jan Kumka Prudnik 380
3. Sebastian Migasiński Prudnik 376
4. Rafał Leszczyński Prudnik 344
5. Wiesław Kaczorowski Prudnik 292
6. Łukasz Czarnecki Prudnik 279
7. Łukasz Jasiński Prudnik 180

J 8. Mateusz Dębiński Prudnik 176
9. Sławomir Wilisowski Prudnik 93
10. Tomasz Niżyński Prudnik 59

BLOK A Trafienie wygranej gospodarza 2 pkt, trafienie wygranej gościa 3 pkt.

1. Stal Ostrów - Turów Zgorzelec|E|
2. Astoria Bydgoszcz - Śląsk Wrocław |E>
3. Polpharma - Unia Tarnów|E)
4. Czarni Słupsk - Prokom Trefl Sopot|E)
5. Sokół Łańcut - Basket Kwidzyn111
6. Siarka Tarnobrzeg - CKS Czeladź111
7. AZS Radom - Znicz Jarosław <’>
8. Dąbrowa Górnicza - MOSiR Krosno<2B|
9. Polonia Przemyśl - Resovia Rzeszów|2B|
10. MKKS Rybnik - Pogoń Ruda Śląska|2B|

BLOK B Trafienie wygranej gospodarza 8 pkt. trafienie wygranej gościa 10 pkt.

11. Polonia Warszawa - Anwil Włocławek,E)
12. Bobry Bytom - Start Lublin |2B>
13. Lafarge Kielce - Big Star Tychy(2B|

BLOK C Trafienie rozstrzygnięcia 10 pkt, trafienie remisu 50 pki

14. Alba Chorzów - Pogoń Prudnik |2B>
BLOK D Należy wytypować dokładny wynik

Alba Chorzów - Pogoń Prudnik
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PIŁKA NOŻNA

SPARTA PRUDNIK 
NA TURNIEJU 
W RUDZIE SL.

KARATE

AD.
ZEN

MKS Sparta Prudnik 
odniosła znaczący w krót
kiej historii klubu sukces, 
zajmując trzecie miejsce 
w bardzo silnie obsadzo
nym piłkarskim turnieju 
młodzików, który odbył się 
22 stycznia w hali MOSiR 
w Halembie.

W turnieju udział wzięło 12 zespołów 
z Polski, Słowacji i Czech. Wojewódz
two opolskie reprezentowały drużyny 
Rodła Opole i Sparty Prudnik, które los 
skojarzył w jednej grupie eliminacyjnej 
składającej się z sześciu zespołów. Już 
w pierwszym meczu doszło do derbów 
Opolszczyzny zakończonych bezbram- 
kowym remisem. Obydwie drużyny w 
swoim inauguracyjnym meczu zagrały 
z respektem dla rywala, co mogło wpły
nąć na uzyskany rezultat. Warto w tym 
miejscu dodać, że poprzedni mecz 
obydwu drużyn, który odbył się w listo
padzie ubiegłego roku w Opolu w hali 
„Okrąglak", zakończył się pewnym zwy
cięstwem prudniczan 3:1. Jak się póź
niej okazało Sparta i Rodło zupełnie 
zdominowały swoją grupę, pewnie 
awansując do półfinału. Poniżej uzyski
wane przez MKS SPARTA wyniki gru
powych meczy eliminacyjnych:

Najlepszy bramkarz turnieju 
- Sebastian Rychlewicz

PIŁKA NOŻNA | Wyniki

Sparta - Rodło 0:0
Sparta - Promotor 1:0
Sparta - Stara Lubovna (Słowacja) 1:0
Sparta - Gwiazda Halemba 1:0
Sparta - Slavia Ruda Śląska 0:0

Decydujący o awansie do półfinału 
mecz prudniczanie rozegrali ze Słowa
kami, tj. z Junosportem Stara Lubovna, 
podczas którego losy wygranej ważyły 
się do samego końca. Mecze z Promo
torem i z Gwiazdą Halemba I przy 
odrobinie szczęścia i lepszej skutecz
ności, powinny były zakończyć się wy
ższą wygraną Sparty. Przewaga nasze
go zespołu w obydwu spotkaniach nie 
podlegała dyskusji. Przed ostatnim me
czem w grupie sprawa awansu do dal
szej fazy turnieju była już rozstrzygnię
ta. Dlatego też trener Mariusz Półchło- 
pek dał pograć więcej zmiennikom, któ
rzy wywalczyli remis ze Slavią.

W pierwszym półfinałowym meczu 
Sparta zmierzyła się z renomowanym 
BSK Bardejov ze Słowacji, niestety prze
grywając 0:1. Półfinał ze Słowakami był 
bardzo wyrównany, a jedyną bramkę w 
całym turnieju (6 spotkań turniejowych) 
Sparta straciła w samej końcówce me
czu. Bardejov nie chcąc ryzykować 
strzelania loteryjnych rzutów karnych naj
lepszemu bramkarzowi turnieju Sebastia-

nowi Rychlewiczowi, po zdobyciu zwy
cięskiej bramki bronił jedynie korzystnego 
dla siebie wyniku. Drugi półfinał to szczę
śliwa wygrana Gwiazdy Halemba II nad 
Rodłem po samobójczej bramce opolan, 
na kilkanaście sekund przed końcem 
meczu. W finale turnieju zwyciężył BSK 
Bardejov zdecydowanie pokonując 
Gwiazdę Halembę II 3:0.

Konfrontacja podopiecznych trenera 
Mariusza Półchłopka, zwłaszcza 
z renomowanymi ekipami Rodła Opole i 
Gwiazdy Halemba (wielokrotni zwycięz
cy turniejów rangi ogólnopolskiej czy 
międzynarodowej), potwierdziła duże 
możliwości i niemałe umiejętności pił
karskie młodzików prudnickiej Sparty. 
Pierwsze symptomy dobrej formy druży
ny mieliśmy już podczas jesiennych tur
niejów ogólnopolskich zorganizowanych 
przez nasz klub, przy dużej pomocy 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Prudniku. 
Wysoko oceniona przez przyjezdne eki
py organizacja tych tumiei sprawiła, że 
MKS Sparta zapraszana jest w rewanżu 
na imprezy tak znaczącej rangi jak tur
niej w Rudzie Śląskiej. Dzięki temu, że 
osiągnęliśmy przy pomocy wielu osób i 
instytucji dobry poziom organizowanych 
na własnym terenie imprez oraz uzysku
jemy równocześnie dobre wyniki sporto
we, kolejne kluby deklarują z nami 
współpracę. Najprawdopodobniej w naj
bliższym czasie udamy się na prestiżo
wo obsadzony turniej do Łodzi (zapro
szenie HKS-u Łódź), bądź 19 lutego po- 
jedziemy na rewanż do Słowacji.

Zarząd klubu młodzieżowego Spar
ta Prudnik informuje wszystkich zainte
resowanych, że MKS Sparta jak do
tychczas utrzymuje się wyłącznie dzię
ki pomocy finansowej sponsorów, a w 
szczególności rodziców zawodników. 
Dlatego też odczuwamy dużą satysfak
cję z osiąganych wyników przez na
szych podopiecznych, sprawiających 
swoją sportową postawą wiele przyjem
ności i radości przede wszystkim swo
im rodzicom i sponsorom.

Młodzicy Sparty po turnieju w Rudzie. Stoją od lewej: Pyziak Robert, Szczepaniak Łukasz, Dziwisz 
Mateusz, Serafin Kacper - kapitan, Ciesielka Szymon, Półchlopek Maciej, Sosnowski Przemysław, Ma- 
cion Marcin. W dolnym rzędzie od lewej: Pyziak Patryk, Tarkiewicz Maciej, Banak Paweł, Dąbrowski 
Łukasz, Rychlewicz Sebastian, Kania Paweł.

PRZEGL
WYDARZEŃ 2005 
KLUBU „POLONIA 
-TORAKAN” BIAŁA
Podsumowując ten rok 
warto przypomnieć miłe 
wydarzenia, które na trwałe 
zapisały się w pamięci 
uczniów i shihana 
Marka Zabiegały, dając 
powody do zadowolenia 
i wielkiej radości.

■ Uczestniczono w 12 zawodach ran
gi ogólnofiolskiej oraz międzynarodowej,

■ Klub zdobył tytuł i puchar dla naj
lepszej drużyny kilkakrotnie w ciągu 
roku na zawodach:

•Im.- XIII Mistrzostwa Dolnego Ślą
ska - WKF Młodzików, Kadetów, Junio
rów i Seniorów - 10-04-2005r. Legnica,

• I m. - XV Leszczyńskie Mistrzo
stwa o Puchar Prezydenta Miasta 
Leszna - 12-06-2005r. Leszno,

• I m. - XIII Mistrzostwa Ziemi Le
gnickiej - 29-10-2005r. Legnica,

• III m. - XI Ogólnopolski Turniej 
Dzieci, Młodzików i Kadetów - 03-05- 
2005r. Zawadzkie,

■ Zawodnicy kilkakrotnie zdobywali 
tytuł najlepszego zawodnika turnieju:

Bartosz Walczak
- XIII Mistrzostwa Dolnego Śląska - 

WKF Młodzików, Kadetów, Juniorów i 
Seniorów 10-04-2005r. Legnica,

- XII Mistrzostwa Dolnego Śląska - 
Dzieci i Młodzieży 23-04-2005r. Wrocław,

- XI Ogólnopolski Turniej Dzieci, 
Młodzików i Kadetów 03-05-2005r. 
Zawadzkie,

- XV Leszczyńskie Mistrzostwa o 
Puchar Prezydenta Miasta Leszna 12- 
06-2004r. Leszno,

■ W ogólnopolskim rankingu na
„Najlepszego Zawodnika Kraju”:

- II m. zajął: Michał Zabiegała - 
kata 12-13 lat chłopców

- II m. zajął: Łukasz Zabiegała - 
kumite młodzików

- II m. zajął: Paweł Piotrowski - 
kata młodzików

- II m. zajął: Bartosz Walczak - 
kata kadetów

■ Najlepszą zawodniczką klubu 
wśród dziewcząt została Aneta Zabie
gała - z dorobkiem: 3 złote, 3 srebrne i 
3 brązowe medale,

■ Najlepszym zawodnikiem klubu 
wśród chłopców został Łukasz Zabie
gała - z wynikiem: 8 złotych, 2 srebr
nych i 2 brązowych medali, który pokonał 
klubowego kolegę Bartosza Walczaka,

■ Roczny bilans medalowy wyno
si: 91 medali (33 złote, 19 srebrnych 
i 39 brązowych),

■ W plebiscycie na „Najlepszego Tre
nera Roku - 2004” organizowanym przez 
redakcję „Tygodnika Prudnickiego", zwy
ciężył shihan Marek Zabiegała.

iuość^dobytychjnedaii^rokuj^zoosj

złote srebrne brązowe

Procentowy obraz zdobytych medali w roku - 2005

21%

36%

Wzorem lat ubiegłych w ciągu roku, 
oprócz regularnych treningów, odbyły 
się zgrupowania, organizowane w cza
sie wolnym od nauki szkolnej, zimowe - 
w Pokrzywnej (w górach) i letnie - w 
Sianożętach (nad morzem), które są 
stałym elementem cyklu ćwiczeń pro
wadzonych przez shihana Marka Za- 
biegałę. Są one ciekawym połączeniem 
treningu i wypoczynku, doskonalą wy
trwałość, dyscyplinują i dają okazję do 
zdobycia wyższych stopni.

Aby zachęcić uczniów do udziału w 
zgrupowaniach trener Marek Zabiegała

43%

nie ustaje w wymyślaniu nowych form 
treningów, również sam biorąc udział w 
różnorodnych szkoleniach w dziedzinie 
sztuk walki. Stałe systematyczne ćwi
czenia zaowocowały także w tym roku 
złotym medalem w kata indywidualnym 
seniorów starszych „Dinozaurów”. Tytuł 
ten jest w jego posiadaniu ósmy rok. 
Ponadto złoty medal również w kata in
dywidualnym podczas II European Cu- 
prum CUP w Legnicy.

[JJ POGONI
Pogoń Prudnik 

1945 - 2005

Seniorzy po wywal
czeniu mistrzostwa 
Opolszczyzny roz
poczęli zmagania o 
wejście do I ligi. 
Turniej odbył się w 
Poznaniu. Wyniki:

13.03.64
Pogoń Prudnik - Zastał Zielona G. 61:66 
14.03.64 
Pogoń Prudnik - 
15.03.64 
Pogoń Prudnik -

- AZS Poznań 49:64

- Ślęza Wrocław 43:76

Prudniczanie występowali w składzie: 
Kazimierz Pałka, Hary Pusz, Andrzej 
Rogowski, Adam Pans, Adam Du
dek, Jerzy Kamafel, Edward Sąkól, 
Ernest Bogut, Andrzej Buczkowski, 
Bogumił Grabowski.
Rok 1965 był rokiem jubileuszu 20- 
lecla Pogoni. Na akademię z tej 
okazji zaproszono 68 byłych zawod
ników i 46 działaczy. Na adres klu
bu napłynęły listy gratulacyjne. Im
prezom towarzyszyła, usytuowana 
przy Placu Wolności imponująca 
wystawa wieńcząca dwudziestoletni 
dorobek Pogoni. Rada pracownicza 
ufundowała klubowy sztandar. Do
szło do meczu oldbojów Pogoni z 
Odrą Opole. Uhonorowano zasłu
żonych działaczy i sportowców. 
Początek sezonu 1965/66 nie nale
żał do udanych dla piłkarzy Pogoni. 
Na jesień 1965 roku Pogoń osią
gnęła następujące wyniki:

Pogoń Prudnik - Odra II Opole 2:Ó 
Stal Zawadzkie - Pogoń Prudnik 6:1 
Pogoń Prudnik - KS Nysa 2:2
Budowlani Strzelce - Pogoń Prudnik 0:1 
Pogoń Prudnik - Otmęt Krapkowice 1:0 
Sparta Paczków - Pogoń Prudnik 1:0 
Pogoń Prudnik - Stal Nysa 1:0'
Unia Głuchołazy - Pogoń Prudnik 2:0 
Pionier Strzelce - Pogoń Prudnik 0:0 
Pogoń Prudnik - Metal Kluczbork 1:2 
Pogoń Prudnik - KKS Kluczbork 0:1 
Pogoń Prudnik - Stal Racibórz 0:0 
Stal Brzeg - Pogoń Prudnik 2:0
Pogoń Prudnik - Unia Krapkowice 2:1 
Odra II Opole - Pogoń Prudnik 0:2

Zdecydowanie lepiej grali koszyka
rze Pogoni, którzy zajęli pierwsze 
miejsce w rozgrywkach:

Piast Brzeg - Pogoń Prudnik 53:59 
Kolejarz Opole - Pogoń Prudnik 45:46 
Metal Kluczbork - Pogoń Prudnik 45:46 
Polonia Głubczyce - Pogoń Prudnik 45:46 
Start Racibórz - Pogoń Prudnik 58:79 
Unia Racibórz - Pogoń Prudnik . 70:67 
Fortuna Głogówek-Pogoń Prudnik 40:73 
Piast Brzeg - Pogoń Prudnik 58:76 
Kolejarz Opole - Pogoń Prudnik 63:59 
Pogoń Prudnik - Metal Kluczbork 68:65 
Pogoń Prudnik - Polonia Głubczyce 107:44 
Stal Racibórz - Pogoń Prudnik 43:75 
Pogoń Prudnik - Fortuna Głogówek 96:44 
Stal Racibórz - Pogoń Prudnik 64:61

Końcowa tabela sezonu 1964/65:

Pogoń Prudnik 14 25
Piast Brzeg 14 24
Kolejarz Opole 13 22
Unia acibórz 13 20
Metal Kluczbork 13 20
Stal acibórz 13 18
Fortuna Głogówek 14 17
Polonia Głubczyce

Przed prudnickimi koszykarzami 
kolejny raz otworzyła się szansa 
walki o awans do ekstraklasy.

Janusz Stefanko



BIURO OGŁOSZEŃ 
I REKLAM: 

48-200 Prudnik
ul. Kościuszki 13a 
tel/fax: 436-28-77

Aqua znaczy woda. Woda zaś oznacza życia na Naszej planecie. Pokrywa prawie 80% powierzchni ziemi a my sami nie jesteśmy w stanie bez niej żyć. Nie może 
więc dziwić wykorzystanie środowiska wodnego w rehabilitacji i medycynie. Również pływanie cieszy się olbrzymią popularnością. Jednak AOUAAEROBIC nadaje 
ćwiczeniom w wodzie zupełnie nowy wymiar. Wynika to z wielu czynników. Przede wszystkim wyjątkowe właściwości wody sprawiają, że jest to trening bezpieczny, 
efektywny oraz dostępny dla wszystkich. Ponadto aerobic w wodzie to świetna zabawa. Dodatkowo zanurzenie daje nam poczucie prywatności, gdy jednocześnie 
wciąż możemy cieszyć się treningiem w grupie. Woda na wiele sposobów oddziałuje na zanurzone w niej ciało. Reagujemy na temperaturę, czujemy ciśnienie i opór 
wody. Dzięki sile wyporu, która powoduje pozorną utratę ciężaru ciała, człowiek o wadze 70 kg w wodzie waży około 6 kg! Wraz z ciśnieniem hydrostatycznym 
odciążają stawy i kręgosłup, co ułatwia wykonywanie ćwiczeń, wydłuża okres ich trwania bez wyraźnego zmęczenia, bez efektu zakwaszenia mięśni (niemalże nie 
odczuwamy wysż/ku, choć nasze mięśnie pracują intensywnie), jednocześnie podnosząc bezpieczeństwo i wydajność treningu. Środowisko wodne umożliwia 
wykonywanie ćwiczeń, które dla niektórych osób są niemożliwe do wykonania na lądzie, gdyż są bolesne lub zbyt trudne. Zmniejsza się bowiem wrażliwość 
zakończeń nerwowych, dzięki czemu zajęcia oddziałują też przeciwbólowo. Aqua fitness jest polecany jako forma usprawniania, rehabilitacji -dla wszystkich: dla 
osób po operacjach, otyłych, starszych, cierpiących na artretyzm, osteoporozę, skrzywienia kręgosłupa i problemy kostno-stawowe. W wodzie bez obaw mogą 
również ćwiczyć kobiety w ciąży. Osoby regularnie korzystające z aqua fitnessu mogą spodziewać s o wzrostu wytrzymałości organizmu, większej siły mięśniowej,- 
poprawę gibkości, rozciągnięcia przykurczy, utraty wagi ciała(w ciągu godziny spalanych jest około,580 kcal) i podniesienia odporności organizmu. Aktywne ćwicze
nia w wodzie wysmuklają sylwetkę i zwalczają cel I u lit. Uwalniane w trakcie zajęć endorfiny wpływają korzystnie na samopoczucie, likwidują napięcie i streś. Zajęcia 
odbywają się w wodzie płytkiej, o średniej głębokości i głębokiej. Nie powinno to jednak zniechęcać osób nie umiejących pływać czy tych, którzy obawiają się wody. 
Bowiem już od średniej głębokości wody czy nawet przez cały okres trwania zajęć stosuje się specjalny sprzęt, taki jak: pasy wypornościowe (piankowe, bardzo 
wygodne pasy, zapinane wokół tułowia utrzymują ciało w pozycji pionowej, z głową cały czas ponad powierzchnią wody) czy tzw. makarony (rurki, zwiększające 
pływalność, kiedy trzymamy je pod pachami lub na nich siedzimy). Nie krępują ruchów, pozwalają bez trudu utrzymać się na powierzchni wody i ponad wszystko dają 
poczucie bezpieczeństwa. Od lutego z zajęć aqua aerobic-u korzystać można w krytej pływalni w Prudniku przy ul. Parkowej w środy w godz. 21 “"-2145 i w soboty 
10““- 1045 i 19°“ - 19‘s. Prowadzone są przez instruktora rekreacji ruchowej o specjalności fitness Akademii Wychowania Fizycznego w Krakowie z ukończonym 
szkoleniem OM AQUA- Open Mind Health S Fitness Idea. Telefon kontaktowy 0 512115 724. Wszystkich chętnych serdecznie zapraszamy.

AOUAAEROBIC

Aerobik w wodzie to jedna z najnowocześniejszych form muzyczno-ruchowych dostępna dla wszystkich. Środowisko wodne umożliwia wykonywanie ćwiczeń, które dla 
niektórych osób bywają niemożliwe do wykonania na lądzie, gdyż są bolesne lub zbyt trudne. Ciało ludzkie waży w wodzie o wiele mniej - woda daje nam oparcie, jakby 
1000 rąk trzymało i unosiło nasze ciało (odciążony układ kostno-stawowy), a więc ćwiczenia w niej wykonywane nie powodują przeciążenia stawów. Środowisko wodne 
odziaływuje na zanurzone w nim ciało na wiele sposobów - organizm reaguje na temperaturę, ciśnienie, odczuwa lepkość i napięcie powierzchniowe. Korzyści płynące 
z ćwiczeń w wodzie są nieocenione.
ZALETY: 1. odciąża stawy i kręgosłup. 2. zwiększa ruchomość stawów, 3. wzmacnia mięśnie grzbietu, stóp i pośladków, 4. obniża napięcie mięśni i 
ułatwia korygowanie postawy, 5. zwiększa elastyczność mięśni, ścięgien i więzadeł - likwidacja przykurczów, 6. zwiększa wytrzymałość organizmu, po
prawia kondycję ruchową i równowagę, 7. zwiększa pojemność wyrzutową serca oraz siłę mięśni związanych z oddychaniem, 8. ułatwia likwidację cellu- 
litu, 9. wysmukla sylwetkę, 10. redukuje tkankę tłuszczowa, 11. umożliwia aktywne i przyjemne spędzenie czasu, 12. likwiduje napięcie i stres, 13. dzia
ła przeciwbólowo, 14. zmniejsza obrzęki,
WSKAZANY DLA OSÓB:
nie umiejących pływać • młodszych i starszych • z nadwagą • z osteoporozą i nadciśnieniem • po przebytych urazach, np. złamania, skręcenia • po operacjach, 
oparzeniach • dotkniętych bólami stawów i kręgosłupa • z niedomogami układu krążeniowo-oddechowego • przemęczonych, zestresowanych • kobiet ciężarnych

ZAPRASZAMY Prudnik - kryta pływalnia przy ul. Parkowej
środa -godz. 21““-2145
sobota-godz. 10“"-10“, 19°"-19“

CENA: 10 zł, KONTAKT: 0 512 115724

DJAmiLA
Ogłasza PROMOCJĘ na miesiąc luty 

Przyjdź z Tygodnikiem Prudnickim 
a otrzymasz 10% rabatu na usługi fryzjerskie

Fryzjer stylista - Kamila Lobos 
Wizaż manicure - Djamila Parpura

48-200 Prudnik ul. Tkacka 1, 888 71 49 62

NAUKA:

■ SZKOŁA KIEROWCÓW „BISA" 
PRUDNIK, SOBIESKIEGO 28. ZA
PISY: 4363833, 602627263.
(702-g)
■ KOREPETYCJE MATEMATYKA. 
DOŚWIADCZENIE PEDAGOGICZ
NE. TEL. 889734041.
(26-g)

NAJEM:

■ LOKAL DO WYNAJĘCIA - BIAŁA, 
KRÓTKA 3. TEL. 502376171.
(8-g)
■ DO WYNAJĘCIA MIESZKANIE - 
FIRMIE ORAZ PAWILON HANDLO
WY (OBOK HURTOWNI KWIA
TÓW - POWSTAŃCÓW ŚL.). 
0774369001.
(17-g)
■ PILNIE POSZUKUJĘ DO WYNA
JĘCIA MIESZKANIE 2-POKOJOWE 
- CENTRUM PRUDNIKA. TEL. 
0774397739.
(20-g)
■ POSZUKUJĘ MIESZKANIA DO 
WYNAJĘCIA 3-POKOJOWE W 
PRUDNIKU. 504575648 LUB 
4364524.
(21-g)
■ POSZUKUJĘ MIESZKANIE 2- 
POKOJOWE DO WYNAJĘCIA. 
509314742.
(43-g)
■ KAWALERKA DO WYNAJĘCIA. 
509314742.
(44-g)

KUPNO:

■ KUPIĘ LOKAL HANDLOWY W 
PRUDNIKU, GŁUCHOŁAZACH LUB 
GŁOGÓWKU. TEL. 602855149 
(12-g)
■ KUPIĘ KAWALERKĘ NA WY
SZYŃSKIEGO. TEL. 0502517303 
(22-g)
■ KUPIĘ DOM PRUDNIK - OKOLI
CE. 600020496.
(32-g)
■ KUPIĘ MIESZKANIE W BLOKU - 
NAJCHĘTNIEJ NA JASIONOWYM 
WZGÓRZU (2 LUB 3 - POKOJO
WE). TEL. 600952905. (41-g)

OGŁOSZENIA DROBNE

■ KUPIĘ MIESZKANIE W CENTRUM 
PRUDNIKA. TEL. 4362239 DO 17- 
TEJ, 4367670 PO18-TEJ.
(49-g)
■ KUPIĘ ANTYKI: STARE MEBLE, 
SZAFY, PORCELANĘ, MILITARIA 
ITP. 4360556.
(510-g)
■ KUPIĘ DZIAŁKĘ BUDOWLANĄ W 
PRUDNIKU. 0774363775.
(52-g)

SPRZEDAŻ:

■ SPRZEDAM KONIA 6-LETNIEGO 
BRĄZOWEGO DO ZAPRZĘGU. 
TEL. 077 4371368, GÓRKA PRUD
NICKA 6.
(792-g)
■ SPRZEDAM MIESZKANIE 36 M2 
W PRUDNIKU (2 POKOJE, KUCH
NIA, ŁAZIENKA). TEL. 509012021, 
0774367793.
(6-g)
■ SPRZEDAM KOLA BEZDĘTKOWE 
DO PRZYCZEPY CZESZKA I HL 9 
TON, ORAZ 4 HA POLA. TEL. 
4360861
(16-g)
■ SPRZEDAM KOMFORTOWY DOM 
- PRUDNIK. 0605767909.
(18-g)
■ SPRZEDAM MIESZKANIE 61 M2, I 
PIĘTRO - CENTRUM PRUDNIKA. 
TEL. 0608012762.
(19-g)
■ SPRZEDAM LANOSA 1,6 SX
(1998). 0774366433, 0606918132. 
(24-g) -
■ SPRZEDAM TANIO BIURKA POD 
KOMPUTER. TEL. 0774363059 OD 
GODZ. 10,00-20-TEJ.
(27-g)
■ SPRZEDAM - WYNAJMĘ - ZAMIE-
NIĘ PÓL DOMU W TRZEBINI + 
DZIAŁKA BUDOWLANA.
0885263133, 0603138595.
(29-g)
■ SPRZEDAM YORKSHIRRETER- 
RIERY. 606783347.
(30-g)
■ PŁUGI 2-3 SKIBOWE, OBROTO
WE, ROZSIEWACZ NAWOZÓW 
„AMAZONE” 40 L - SPRZEDAM. 
0774376003.
(33-g)

■ SPRZEDAM OPLA ASTRĘ (1997) 
1,4-90 KM, 129,000 KM. 4319347. 
(34-g)
■ SPRZEDAM MIESZKANIE (52,70 
M2), I PIĘTRO - CENTRUM PRUDNI
KA, PIASTOWSKA. TEL. 
0774360639.
(37-g) -
■ SPRZEDAM MIESZKANIE (84 M2) - 
CENTRUM PRUDNIKA. TEL. 
0774363748, 693459015.
(38-g)
■ SPRZEDAM PEUGOT 206 1,1 
ROK 2002 GAZ. TEL. 507356025 
(42-g)
■ BIERNEŃCZYKI, SPRZEDAŻ W 
MARCU. TEL. 0774371130.
(45-g)
■ SPRZEDAM - ZAMIENIĘ NA 
WIĘKSZE WŁASNOŚCIOWE 
MIESZKANIE 48,6 M2, III PIĘTRO, 
KORFANTEGO. TEL. 0774368761. 
(48-g)
■ SPRZEDAM AUDI 4-4 1,9 TDI 
(1995) SREBRNY, PRZYCIEMNIANE 
SZYBY, GRIL KAMEI. TEL. 
509529561.
(50-g)
■ SPRZEDAM DOCHODOWĄ PO
SIADŁOŚĆ W PRUDNIKU BLISKO 
CENTRUM. DZIAŁKA 0,54 HA Z 
MOŻLIWOŚCIĄ BUDOWY ZAKŁADU 
PRODUKCYJNEGO LUB USŁUGO
WEGO. DOM Z BUDYNKIEM GO
SPODARCZYM + BUDYNEK WOL
NOSTOJĄCY. NADAJE SIĘ NA KAŻ
DĄ DZIAŁALNOŚĆ GOSPODAR
CZĄ. 0774364004.
(54-g)
■ FORD FOKUS COMBI 1,8 DIESEL 
(1999) KLIMA + SZYBERDACH. BO
GATE WYPOSAŻENIE. STAN IDE
ALNY. TEL. 0698246721.
(56-g)
■ AUDI A-6 COMBI 2,5 TDI (1997) 
KLIMATRONIK, WEBASTO BOGATE 
WYPOSAŻENIE, 163 TYŚ. TEL. 
0774376948. (57-g)
■ DZIAŁKĘ BUDOWLANĄ 30 ARÓW 
W DĘBOWCU. 0774361781.
(57-g)

USŁUGI:

■ KREDYTY BANKOWE.
TEL. 0774487079. (8-k)

GABINET REHABILITACJI 
DZIECI! DOROSŁYCH

mgr. MAŁGORZATA ADAMSKA

PRUDNIK ul. Staszica 4 (nad Apteką) 

- Fizykoterapia
13.00-18.00

PONIEDZIAŁEK - PIĄTEK
- Rehabilitacja ruchowa

- Szkoła zdrowego kręgosłupa

- Zajęcia ruchowe dla kobiet w ciąży

WIZYTY DOMOWE
604 58 54 71, 077/436 21 81

AUTOnaGAZ
Montaż instalacji gazowych renomowanej firmy i

Sekwencyjny wtrysk gazu 
Najnowszy bezpośredni nAJNiższ£VqGA 111
wtrysk gazu 

-Montaż instalacji do aut z plastikowymi kolektorami 
-Bezpłatny serwis dla naszych klientów 
-Raty bez pierwszej wpłaty

CENy-sPRAWoż

SALACHNAautO
NYSA ul. Bolesława Śmiałego 3 
tel. 433 89 33 tel. kom. 605 651 207

AVON
poszukuje konsultantów 

dodatkowy zarobek - wspaniałe prezenty 
brak opłat wpisowych

Zadzwoń - wyślij sms - umów się na spotkanie

509 961 705
-------------------------------------------------------------------310106-0!

■ RENOWACJA TAPICERKI 
ZNISZCZONYCH KRZESEŁ, WY
POCZYNKÓW, MEBLI STYLO
WYCH Z TKANIN I SKÓR. KOLE
JOWA 27. TEL. 4366882, 
0604533446.
(15-g)
■ TŁUMACZ PRZYSIĘGŁY JĘZYKA 
NIEMIECKIEGO JOANNA FERET. 
TEL. 077-4365045, 608661371, fe- 
ret@wp.pl
(35-g)
■ ZESPÓŁ MUZYCZNY LMS „MU- 
SIC” WESELA, ZABAWY. TEL. 
0774367049, 600386529.
(39-g)
■ MAGLOWANIE BIELIZNY NA TE
LEFON 0774361025 PO 17-TEJ 
0774367049.
(40-g)
■ INSTALATORSTWO ELEK
TRYCZNE - POMIARY, REMONTY. 
774365962, 512182463.
(46-g)
■ RENOWACJA TAPICERKI 
ZNISZCZONYCH KRZESEŁ, WY
POCZYNKÓW, ANTYKÓW, TAPI- 
CERKI SAMOCHODOWEJ. 
SPRZEDAŻ DETALICZNA TKANIN, 
SKÓR, GĄBKI, ARTYKUŁÓW TAPI- 
CERSKICH. PRUDNIK, UL. KOLE
JOWA 27. 0604533446.
(47-g)
■ CZYSZCZENIE DYWANÓW, WY
KŁADZIN, TAPICERKI. 0774365945. 
(53-g)
■ ZESPÓŁ MUZYCZNY „SZWA- 
GRY”. 604775242, 0774364025, 
0774363223.
(55-g)

Usługi Medyczne
Wizyty domowe

lek. med specjalista chirurg 
Maciej Skawiński
• porody specjalistyczne
• kwalifikacja do zabiegu

i opieko pooperacyjna w domu pacjenta 
• laseroterapia

• leczenie choroby Osgood-Scblatter
• planowe zabiegi u osób 

nieubezpieczonych w Polsce

tel. 602 606 626

PRUDNIK ul. Kolejowa 10 
Tel. 436 14 36

pościele, ręczniki, 
kołdry, powłoczki, 
‘obrusy, firany, 
art. dekoracyjne

Regeneracja wyrobów z pierza, 
pranie, czyszczenie, szycie.

Targowisko miejskie 
Prudnik, ul. Jagiellońska 

kiosk z artykułami pościelowymi
Tel. 0608 769437

USŁUGI
REMONTOWO-BUDOWLANE

KAFLE • PANELE ŚCIENNE PODŁOGOWE 
• SUFITY PODWIESZANE • GŁADZIE, 
SZTABLATURA • MALOWANIE

MOBIL 511498980

KUPIĘ STAROCIE:
meble, porcelanę, wyroby ze srebra, 

obrazy, szable, bagnety, monety 
i inne rzeczy - mogą być uszkodzone.

Tel. 4310529

OPEL CORSA 1.4
Trzydrzwiowy 1996 po wypadku

077 436 6405

FIAT UNO VAN 1,4
trzydrzwiowy 1996.

663302530

ZAMIANA
Zamienię mieszkanie komunalne 
44,5 m2 II p. 1 pokój, kuchnia, łazienka + 
WC na większe 2-3 pokojowe komunalne 
w Prudniku.

mailto:fe-ret%40wp.pl
mailto:fe-ret%40wp.pl


R E K LA A BIURO OGŁOSZEŃ 
I REKLAM: 

48-200 Prudnik 
ul. Kościuszki 13a 
tel/fax: 436-28-77

Biuro Ochrony RANGER Sp. z o.o.

OFERUJE USŁUGI W ZAKRESIE:

• ochrony osób i mienia
- monitorowania obiektów

• montażu systemów alarmowych
• usług porządkowych

ul. Filipowicza 2, 52-200 Wrocław 
tel. 071/791-30-20, 
fax. 071/368-15-05

www.ranger.com.pl

Zapraszamy do wypoczynku w naszym 
Ośrodku Szkoleniowo-Wypoczynkowym 

położonym nad Jeziorem Ostrawskim 
na Kujawach

OFERUJEMY
pokoje 2, 3 5-cio osobowe z łazienkami 

restaurację, bar

160505-20

Gospodarstwo Agroturystyczne
Pokrzywna 102 
(obok kąpieliska)

posiada w ciągłej sprzedaży 

ryby: pstrąg, jesiotr. Przyjmujemy 
zamówienia na ryby wędzone.

Tel. 504 003 308

061204-4?

www. foto jo ke r. pl

Wyślij fotki przez internet!
Odbierz u Królika! Promocje!!?!!?!!!? 
Prudnik» Sobieskiego 5

&tn www.fotokrolik.aro.pl

ŁOWISKO

Kancelaria Księgowo-Podatkowa sc
48-200 Prudnik, ul. Plac Wolności 9/2

ŚWIADCZY USŁUGI:
• księgowo-podatkowe • 

j place, kadry, ZUS - prawo pracy •
- • doradztwo podatkowe, analizy ekonomiczne •

• rozliczanie podatków holenderskich, niemieckich i innych 
(w tym zwroty podatków z zagranicy) ZAPRASZAMY 

Kancelaria czynna od 8.00 - 16.00, tel. 436-56-01 
Filia: 48-210 Biała, ul. 1 Maja 32 czynna: 

poniedziałek: 10.00 - 14.00, czwartek: 10.00 -14.00 
tel. 438-75-28

061205-4?

Fundusze Strukturalne Szansą dla województwa opolskiego 
ZAŁÓŻ WŁASNE MIKROPRZEDSIĘBIORSTWO

Własna firma TAK! - Alej jak? Projekt dla osób pragnących być biznesmenami.
Warunki uczestnictwa: o udział w projekcie mogą się ubiegać wyłącznie nsnhy 
spełniające następujące kryteria formalne:
a) osoby fizyczne, niezarejestrowane jako bezrobotne
b) zamierzające rozpocząć własną działalność gospodarczą (bez względu na wiek, płeć i i 
doświadczenie zawodowe), z wyłączeniem osób, które prowadziły działalność 
gospodarczą po 1 stycznia 2004 r.
Priorytetowo będą traktowane osoby:
a) odchodzące z rolnictwa i domownicy w gospodarstwie rolnym
b) młodzież do 25 roku życia
c) osoby zagrożone utratą zatrudnienia

MASZ POMYSŁ NA DALSZE ŻYCIE! DOBRY BIZNES-PLAN. ZAPRASZAMY
W ramach ZPORR działania 2.5. Promocja. Przedsiębiorczości zapewniamy: szkolenia, 
doradztwo oraz pomoc finansową na inwestycje do 20.000 zł i wsparcie pomostowe

Fundacja Dla Dobra Publicznego, ul. Grunwaldzka 27 Kędzierzyn-Koźle tel. 483-40-53,48-10-300 
lub Powiatowy Urząd Pracy w Prudniku p. Danula Stopyra, p. Marek Zarosiński

Zasięg terytorialny - powiaty: kędzierzyńsko-kozielski i prudnicki 
www.fddp.pl

BIURO
RACHUNKOWE
Małgorzata Jaszczyszyn

ŚWIADECTWO 
KWALIFIKACYJNE 
NR 23952/01, OC

ul. Batorego 29, Prudnik 
tel. 406 80 85 

kom.0602712926
Ó21204-4S

PRZEPISYWANIE
TEKSTÓW I PRAp

prace dyplomowe, licencjackie 
magisterskie, zaliczeniowe i inne

wykresy, tabele, rysunki
SKANOWANIE I WYDRUK

TRWA NABÓR
do LICEUM OGÓLNOKSZTAŁCĄCEGO

w systemie eksternistycznym (12 miesięcy).

Odpłatność w ratach. Zajęcia w soboty i niedziele.' 
Zebranie organizacyjne odbędzie się 4.02.2006 o godz. 10.00 

w auli LO Nr 1 ul. Gimnazjalna 2

Przyjmowanie dokumentów i zapisy:
Ośrodek Szkoleniowy „WUREX” w Prudniku ul. Gimnazjalna 2

Tel. 077 4362316

ELEKTRONIK CENTRUM 
ul.Armii Krajowej nr 6 
48-200 Prudnik 
tel. (077) 436 33 23

Mistrzowie dyplomowani optyki okularowej 
zapewniają profesjonalny dobór i wykonanie 

okularów w:

oferujemy

BIURO PODRÓŻY „MERKURY
NYSA, ul. Wrocławska 2
Filia w Prudniku, Dom Towarowy, parter 
Tel. 77 / 436-44-42

NOWOŚĆ

CENTRUM OPTYCZNYM

•PTW - AM
Prudnik, ul. Górna 2 

tel. 436 04 00 10m-17"

możliwa oprawa graficzna prac

tel. 0502 938 157- cały dzM 
436 82 77 - wieczorem

archiwizacja tekstów I rysunków na ptycte CD 
cza« realizacji zamówieni - do 20 stron dzwonie

• przewozy do wszystkich 
krajów Europy,
• bilety lotnicze i promowe
• wczasy, wycieczki, kolonie, 
zimowiska
• ubezpieczenia i Kartę Euro, 26

wyjazdy z Prudnika do:

Austrii • Francji 
Belgii • Holandii 

Luksemburga • Danii Jl
021204-49

REALIZUJEMY RECEPTY KAS CHORYCH

OKULISTA - lek. med. B. Orkisz 

PONIEDZIAŁEK I CZWARTEK 15.00 -17.00

KOMPUTEROWE BADANIE WZROKU

STUDIO VID€O

ul. Batorego 29 
48-200 PRUDNIK 
tel. 436 03 71, 406 80 85 
kom. 0608 389 731

DOM USŁUG
POGRZEBOWYCH

PROFESJONALNA 
ORGANIZACJA POGRZEBÓW

• PRZEWÓZ ZWŁOK 
W KRAJU J_ZĄ GRANICĄ 

■ kittmACjA 
• EKSHUMACJA

PRUDNIK, ul. Kościuszki 
TELEFONY:

077 436-23-71, 077 436-20-' 
0602 471380

(czynny całą dobę)

Już czas najwyższy zmienić firany!

PI. Szarych Szeregów I -2 Głogówek, RYNEK
Prudnik sjg (obok Bonku Spółdzielcze 

(077)436 9802 ri. tel.(077) 437 2330

http://www.ranger.com.pl
http://www.fotokrolik.aro.pl
http://www.fddp.pl


BIURO OGŁOSZEŃ 
I REKLAM: 

48-200 Prudnik
ul. Kościuszki 13a 
tel/fax: 436-28-77

Sleksander Kramarz • Prudnik • ul. Jagiellońska 22 • tel./fax 436-59-68 Z BELGII I HOLANDII
www.medium.punkt.pl MEDIUM medium@punkt.pl

TURYSTYKA ® FOTOGRAFIKA
Szczęśliwego Nowego Roku 2006 

klientom firmy Medium oraz prudniczanom 
* * d życzy ekipa Medium *

NYSA ul. Piłsudskiego 62 
teł. 077/433 00 51 
PRUDNIK ul. Grunwaldzka 
teł. 0602 408 697 
GŁUBCZYCE 
ul. Grunwaldzka 24 
tel. 077/485 06 26

PROMOCJE LATO 2006
I ZNIŻKI OD 2.01 - DO

A
?1.O1 $

WSTĄP PO K
3Ó12Ó5-0l'

Sprzedaż hurtowa i detaliczna
--------------------------------------------------------------------------140605-24

KREDYT G0T0WK0WY
BEZ OPŁAT WSTĘPNYCH
RÓWNIEŻ BEZ WSPÓŁMAŁŻONKA I PORĘCZYCIELI

~Wśzystkie formalności na miejscu

Specjalna oferta'dla emerytów i pracowników 
MSWiA, MON, MS oraz pracowników urzędów 
i instytucji państwowych

• Kredyt dobierany
Kredyt konsolidacyjny (na spłatę innych kredytój 

Kredyt od 500 zł nawet do 60 000 zł

www.tricity.pl 
Infolinia: 0801 643 543 
Tel. 077 448 70 79

Nysa, ul. Piłsudskiego 40 
IV piętro, pokój 403

od poniedziałku do piątku 
w godz. 9.00 • 17.00

Przyjmiemy 
na stanowisko 

kierownicze 
osobę posiadającą 

doświadczenie 
w prowadzeniu 

działalności 
gospodarczej.

tel. 607 730649

Hotel ____oazo
48-200 Prudnik, ul. Zwycięstwa 2 

tel. 077/406-84-80,406-84-81

Hotel OAZA gwarantuje 

komfortowy wypoczynek 
i dobrą zabawę. '

Restauracja z salą bankietową 

na 100 osób,

salą taneczną na 60 osób, 

salą konferencyjną z barem 

organizuje imprezy: 

wesela, komunie, imieniny, S 
urodziny, zjazdy rodzinne, 

dancingi, bankiety 

z muzyką na żywo.

Serwujemy wysokiej klasy 

posiłki i napoje chłodzące.

Hotel czynny całą dobę. 

Restauracja czynna 

od godz. 12.00

■
oSSsffi

100106-02a

/|

Kol-Pol #
Prudnik ul. Nyska (plac PKP)

tel. 077/438 77 16
Oferuje w atrakcyjnych cenach:

OPAŁ
ŚRODKI DO PRODUKCJI ROLNEJ

Możliwość zakupu na raty

130905-37

solw
SKUP
- złomu stalowego i żeliwnego
- metali kolorowych
- makulatury i folii

złom odbieramy własnym transportem

. Złomowanie samochodów

48-200 PRUDNIK
ul. Zielona 1 

tel.436-41-40 ‘
kom. 0602 247 364

Filie: •..

GŁUCHOŁAZY
ul. Dworcowa/ L-MMW 
tel.439-31-36

ul. Lipowa 1 (bazą GS) 
191002:

GŁUCHOŁAZY, ul. Konstytucja 3 Maja 17a, tel7fax 077 439 46 74 
NYSA. ul. Piastowska 26, tel./fax 448 43 53

SPRZEDAŻ 
DORADZTWO 
MONTAŻ 

ETY

OKNA 2 PCV 
/ 2 DREWNA

OfMJlEMY DWA SYSTEMY PCV: | DĘĄ|_ 2000|H I0HMERUMC

connex
Przedsiębiorstwo PKS CONNEX Prudnik Sp. z o.o. 

ul. Kościuszki 74, 48-200 Prudnik, Tel./fax (77) 4363291
OFERUJE AUTOBUSY NA WYNAJEM

Rocznie wykonujemy 1000 wynajmów. Przewozimy ok. 40 000 osób. 
Zatrudniamy kierowców z wieloletnim doświadczeniem. DLA STAŁYCH 
KLIENTÓW UPUSTY. PRZY DUŻYCH ZAMÓWIENIACH ISTNIEJE MOŻ
LIWOŚĆ NEGOCJACJI CEN. Wynajmujemy autobusy na wyjazdy zagra
niczne Niemcy, Hiszpania, Austria, Chorwacja, Włochy, Ukraina i inne 
kraje europejskie. Obsługujemy wycieczki krajowe, przewozy kolonijne, 
śluby, pogrzeby, mecze itp. Oferujemy na wynajem autobusy renomo- 
wanych marek krajowych i zagranicznych. Zapraszamy!

0802O5-O6

EUROTRANS
skład opału - poleca

WĘGIEL:
orzech, groszek, flott, 

miał, ekogroszek

TRANSPORT 
GRATIS • RATY

Szybowice 268 A 
Tel. 436 89 03

Ziemia Prudnicka 
Rocznik 2005

"TYGODNIKA PRUDNICKIEGO" 
ul. Kościuszki 13 a 

Prudnik

PRYWATNY GABINET 
MASAŻU

Lic. Krzysztof Christ
Ul. Damrota 2 48-200 Prudnik 

Tel. kom 0 601 418 017

POGOTOWIE
REMONTOWE

Ok-Plast Dalir
Prudnik, ul. Batorego 26

NA TELEFON:
■ szybko i skutecznie usuwamy awarie
■ wykonujemy usługi remontowe 
i naprawy instalacji: CO, wody
i kanalizacji, inst. elektrycznej
■ montujemy stolarkę 
budowlaną, armaturę sanitarną itp.

CODZIENNY DYŻUR: 8.00 - 16.00
■ tel/fax: 4368483, 4363362
■ kom. 608493892
■ dalir@wp.pl

UDZIELAMY GWARANCJI na materiały i usługi

SERWIS
drukarek i telefonów 

komórkowych

ELEKTRONIK CENTRUM TEL.4363323

Tygodnik Prudnicki w inłernecie
www.tygodnikprudnicki.pt

Fundacja: Biuro Służby Krajowej AA w Polsce
PUNKT INFORMACYJNO-KONTAKTOWY W KATOWICACH

tel. (032) 253-79-83
czynny w poniedziałki, środy i czwartki w godz. 17.00-20.00

SPOTKANIA GRUPY D.DA.
we wtorki godz. 17.00 w sali nr 17.
SPOTKANIA GRUPY AA, ALFA”

W DOMU KATOLICKIM W SALI NR 17
wtorek o godz. 17.00

I środa i piątek miesiąca • Meeting otwarty! *.
SPOTKANIA AL-ANON
poniedziałek godz. 17.00

Dla osób współuzależnionych

Prudnik, PI. Famy 2 przy kościele św. Michała Archanioła
170106-0;

http://www.medium.punkt.pl
mailto:medium%40punkt.pl
http://www.tricity.pl
mailto:dalir%40wp.pl
http://www.tygodnikprudnicki.pt


28 b 77J ZH3 PRUDNICKI

Fotografie naszych czytelników Pokaż swoje zdjęcie
Czytelników, chcących zaprezentować fotografie 
swojego autorstwa na łamach „Tygodnika Prudnickie
go” prosimy o przesłanie na nasz adres bądź przynie
sienie do redakcji. Najciekawsze opublikujemy.

Nauka latania
(Kapliczna Góra koło Prudnika) 
Fotografowała
Katarzyna Wiszawały

Niełatwo jest przygotować lodowisko. Łukasz Wylęgała sfotografował po
jazd straży pożarnej, który zakopał się na terenie boiska do koszykówki na 
Jasionowym Wzgórzu (podczas prac przy lodowisku). Z pomocą innego 
wozu oraz traktora udało się wyciągnąć samochód „z potrzasku".
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Fotografował Łukasz Wylęgała

WYDAWNICTWA 0 ZIEMI PRUDNICKIEJ
Kilkanaście pozycji wydawniczych na temat ziemi 
Gór Opawskich i czeskiego pogranicza. Książki, mapy i

Bez wątpienia największy wybór publikacji o ziemi prudnickiej na świecie!

Przyjdź i obejrzyj!

Redakcja „Tygodnika Prudnickiego”

Prudnik, ul. Kościuszki 13a 
(budynek za prokuraturą, obok dworca

Zimą nie trudno o kontuzję.
Hałdy śniegu, oblodzone chodniki,
czy też wyprawa na narty są sprzymierzeńcem
złamań i skręceń.

Tego typu doświadczenia za
zwyczaj kończą się wizytą u chirur
ga, założeniem gipsu, a później dłu
gą rehabilitacją. Do jej przeprowa
dzenia niezbędny jest odpowiedni 
sprzęt, tyle, że z jego odnalezieniem 
mogą wystąpić problemy. Takich jed
nak nie powinni mieć mieszkańcy

naszego powiatu i okolic. Nie mu
szą już państwo jeździć do Opo
la, czy innych miejscowości, bo
wiem tak bardzo potrzebny punkt 
istnieje w zasięgu ręki - w Prud
niku przy ulicy Armii Krajowej 
9A. Osobom dotkniętym trwałą lub 
czasową niepełnosprawnością 
wizyta w Zakładzie Sprzętu Orto
pedycznego i Rehabilitacyjnego 
„KORFANTÓW” z pewnością uła
twi codzienne życie, wyzwoli je z 
wielu problemów. Firma „KOR
FANTÓW” jest znaną, należącą 
do czołowych w naszym kraju. 
Od blisko 30 lat z powodzeniem 
świadczy usługi w zakresie peł
nego zaopatrzenia osób indywi
dualnych, szpitali, ośrodków 
zdrowia, gabinetów rehabilitacyj
nych oraz innych placówek służ
by zdrowia. Przy doborze sprzętu 
zatrudnieni specjaliści udzielą 
państwu fachowej pomocy, z in
dywidualnym podejściem i zrozu
mieniem każdego klienta. Do
świadczenie, rzetelność, wiedza 
zawodowa lekarzy oraz kontakty 
z renomowanymi firmami świato
wymi są gwarancją, iż nabyte

produkty zaspokoją państwa oczeki
wania. Do ich produkcji wykorzysty
wane są wyłącznie materiały i su
rowce najwyższej jakości, posiadają
ce wszystkie wymagane atesty. Co 
ważne, „KORFANTÓW” ma podpisa
ny kontrakt z Narodowym Funduszem 
Zdrowia, wystarczy więc przyjść z 
wypisaną przez lekarza receptą.

Wśród bogatego asortymentu znaj
dą państwo m.in.:

PROTEZY KOŃCZYN
(drewniane, skórzane, z tworzyw sztucz
nych, z pokryciem cialopodobnym, modular
ne, kosmetyczne, kinetyczne, robocze) 
APARATY ORTOPEDYCZNE 
(szynowo-opaskowe, łuski korekcyjne, pod- 
pórcze, stabilizatory stawów, podciągi, tutory 
ortopedyczne)
GORSETY ORTOPEDYCZNE
(szkieletowe, doniczkowe, Jewetta, Wiliam- 
sa, półszkieletowe, szyjne i inne)
KOŁNIERZE
(Campa, Florida, Schanza, Schanza miękki 
„lisek", kołnierz przy tracheotomii)
OBUWIE ORTOPEDYCZNE
(damskie, męskie, dziecięce, profilaktyczne, 
wyrównujące skrócenie kończyn, na opada
jące stopy)

BJLITACYJNY

SZNURÓWKI I PASY
(pas Korfantowski, sznurówka Hohmana, 
pasy przepuklinowe jedno i obustronne)
WKŁADKI ORTOPEDYCZNE
(korytkowe, supinujące, wyrównujące 
skrócenia, na ostrogi piętowe)
MATERACE, KLINY,
WAŁKI, KSZTAŁTKI DO ĆWICZEŃ 
I REHABILITACJI
(tunel, kształtki do ćwiczeń, materace i po
duszki do ćwiczeń tradycyjne i składane, 
poduszki i materace przeciwodleżynowe, 
poduszki Frejki)
KULE I LASKI ORTOPEDYCZNE
(metalowe, drewniane, kule łokciowe i 
pachowe, trójnogi i czworonogi)
BALKONIKI,
PODPÓRKI I CHODZIKI
(z podpaszkami i bez podpaszek, do 
nauki chodu naprzemiennego, do 
raczkowania)
WÓZKI INWALIDZKIE
(dziecięce, pokojowe, terenowe, elek
tryczne)
WYROBY ZE SKÓRY
(pasy do hipoterapii, opaski i pasy do krę
powania pacjenta)
ROTORY
(do ćwiczeń ruchowych biernych lub 
czynnych kończyn górnych i dolnych)

PIONIZATORY I PARAPODIA
(jednopłytowe i modularne)
WYPOSAŻENIE GABINETÓW RE
HABILITACYJNYCH
(kabina UGUL z pełnym wyposażeniem)

Wszystkich zainteresowanych 
zapraszamy do odwiedzenia punktu 
w Prudniku.

Firmowy Punkt Zaopatrzenia 
Ortopedycznego Zakładu Sprzętu 

Ortopedycznego i Rehabilitacyjnego

„KORFANTÓW” Sp. z o.o.

ul. Armii Krajowej 9A 
48-200 Prudnik 

tel. (0-77) 436 14 84

Siedziba firmy mieści się 
w Korfantowie 

przy ulicy Wyzwolenia 11, 
tel. (0-77) 431 90 23.

Damian WICHER


